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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 
Ι΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Β΄ 

Συνεδρίαση 8ης Νοεμβρίου 2012 
Ώρα έναρξης: 5.36 μ.μ. 

Αρ. 9 
 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(A. ΑΔΑΜΟΥ) 

 Καλό απόγευμα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Παρακαλώ, καθίστε. 

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ το γραμματέα να διαπιστώσει 
αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙΔΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Θα διαβάσω μια αναφορά του Προέδρου της Βουλής των Αντιπροσώπων για τη Διεθνή Ημέρα 
Ανάμνησης των θυμάτων των δύο παγκοσμίων πολέμων στη σημερινή συνεδρία της ολομέλειας. 

 Αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, 

 Την ερχόμενη Κυριακή, 11 Νοεμβρίου, τιμούμε, στα πλαίσια της Διεθνούς Ημέρας Ανάμνησης, τα 
θύματα του Α΄ και του Β΄ Παγκόσμιου Πολέμου.  Εβδομήντα και πλέον εκατομμύρια θύματα, ανάμεσά τους και 
αρκετοί Κύπριοι εθελοντές, που, αγωνιζόμενοι στο πλευρό των συμμαχικών δυνάμεων, θυσιάστηκαν για την 
ελευθερία και τη δημοκρατία. 

 Η Διεθνής Ημέρα Ανάμνησης λειτουργεί ως εγερτήριο της μνήμης, θυμίζοντάς μας τη φρίκη του 
πολέμου, τις εκατόμβες των νεκρών και των τραυματιών.  Μας θυμίζει παράλληλα ότι η ανοχή και η αδιαφορία 
για την αδικία και την εκμετάλλευση, την πολεμοκαπηλία και την πατριδοκαπηλία, τον επεκτατισμό και την 
επιθετικότητα μπορεί να προκαλέσουν τραγωδίες που σημαδεύουν την ανθρωπότητα σε κάθε επίπεδο και τη 
στιγματίζουν ανεπανόρθωτα. 

 Σήμερα ειδικότερα, σε μια εποχή που οι παγκόσμιες ισορροπίες μεταβάλλονται, που η παγκόσμια 
οικονομία σείεται, που αναβιώνουν απάνθρωπα ιδεολογήματα όπως ο φασισμός, ο εθνικισμός, ο ρατσισμός 
και η μισαλλοδοξία, η Διεθνής Ημέρα Ανάμνησης καλεί την ανθρωπότητα σε εγρήγορση και αγώνα, 
επαναπροσδιορισμό και ενότητα, για να μην ξαναζήσει ποτέ τη φρίκη κανενός πολέμου.  Η παγκόσμια ειρήνη 
μπορεί να επιτευχθεί μόνο με την προσήλωση στο διεθνές δίκαιο και τις πανανθρώπινες αξίες.  

 Σας καλώ σε μονόλεπτη σιγή στη μνήμη των θυμάτων των δύο παγκοσμίων πολέμων.  

(Τήρηση μονόλεπτης σιγής) 

 Αιωνία τους η μνήμη! 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσουμε με το Κεφάλαιο Δεύτερο, κατάθεση νομοσχεδίων και 
εγγράφων, επειδή υπάρχει ένα νομοσχέδιο το οποίο κατατέθηκε σήμερα και για το οποίο υπάρχει εισήγηση να 
κηρυχθεί ως επείγον και να ψηφιστεί σήμερα.  Το νομοσχέδιο τιτλοφορείται «Ο περί της Παραχώρησης 
Κυβερνητικών Εγγυήσεων για τη Σύναψη Δανείων ή/και την Έκδοση Ομολόγων από Πιστωτικά Ιδρύματα 
Νόμος του 2012».  Αν δεν υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση, κηρύσσεται ως επείγον και παραπέμπεται ενώπιον 
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της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού, με την παράκληση να συνέλθει και να το 
μελετήσει, για να ετοιμάσει τη σχετική έκθεση. 

 Τα υπόλοιπα προτεινόμενα νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες 
κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει ήδη διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί,  
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν από τα 
υπουργεία 

Παραπέμπονται στις 
επιτροπές 

1.  Ο περί της Προστασίας Μισθών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.215-2012). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

2.  Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 7) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.216-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

3.  Ο περί Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς 
Κύπρου (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.217-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

4.  Οι περί Δημόσιας Εκπαιδευτικής 
Υπηρεσίας (Διεξαγωγή Έρευνας για την 
Πηγή των Οικονομικών Πόρων των 
Εκπαιδευτικών Λειτουργών) Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. ΔΝ. 61/99). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Νομικών  

5.  Οι περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας 
(Έλεγχος Διαφημίσεων) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.251.2002). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

6.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ταμείο 
Ευημερίας Προσωπικού) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.086-2009). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

7.  Οι περί Συντεχνιών Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.114-2009). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

8.  Οι περί Αποχετεύσεων Πάφου 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.014-2010). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

9.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικοί) (Αρ. 
3) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.129-2010). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και Έργων  

10.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών 
Σύναψης Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων 
και Υπηρεσιών στους Τομείς του Ύδατος, 
της Ενέργειας, των Μεταφορών και των 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Αναθέτουσες 
Αρχές του Κράτους) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.132-2010). 

Γενικό Λογιστή  
εκ μέρους του Υπουργού 
Οικονομικών  

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων Αναπτύξεως και 
Ελέγχου Δημόσιων 
Δαπανών  

11.  Οι περί Εκπαιδευτικών Λειτουργών 
(Τοποθετήσεις, Μετακινήσεις και 
Μεταθέσεις) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.026-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

12.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου 
Κύπρου (Γλώσσες Διδασκαλίας) 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  
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Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.041-2011). 

13.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας - Θέσεις 
Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος και Βοηθού 
Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.058-2011). 

Υγείας  Νομικών  

14.  Οι περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας της 
Δημοκρατίας (Διάθεση) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.079-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

15.  Οι περί Τιμολόγησης και Μηχανισμών 
Ανάκτησης Κόστους των Υπηρεσιών 
Ύδατος Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.086-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος 

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

16.  Οι περί του Επιτρόπου Ρυθμίσεως 
Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Όροι 
Πρόσληψης και Υπηρεσίας) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.100-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και Έργων 

17.  Οι περί του Ασυμβιβάστου προς την 
Άσκηση των Καθηκόντων Ορισμένων 
Αξιωματούχων της Δημοκρατίας 
Ορισμένων Επαγγελματικών και Άλλων 
Συναφών Δραστηριοτήτων τους 
(Διαδικασία Έρευνας και Σύνταξης 
Πορίσματος της Επιτροπής) Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.107-2011). 

Οικονομικών  Θεσμών, Αξιών και 
Επιτρόπου Διοικήσεως  

 

 

 

 

18.  Οι περί Πυροβόλων και Μη Πυροβόλων 
Όπλων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.108-2011). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Νομικών  

19.  Οι περί Θεσπίσεως Εθνικών Μέτρων για 
την Υγιεινή Παραγωγή και Διάθεση στην 
Αγορά ορισμένων Τροφίμων Ζωικής 
Προέλευσης Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.028-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

 

20.  Οι περί Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας - 
Θέσεις Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος και 
Βοηθού Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.038-2012). 

Υγείας  Νομικών  

21.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας - Θέση 
Διευθυντή (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.040-2012). 

Υγείας  Νομικών  

22.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - 
Θέση Λειτουργού Υπηρεσιών Υγείας Α΄ 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.043-2012). 

Υγείας  Νομικών  

23.  Οι περί Υπηρεσίας Εσωτερικού Ελέγχου - 
Θέση Λειτουργού Εσωτερικού Ελέγχου 

Οικονομικών  Νομικών  
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(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.057-2012). 

24.  Οι περί Κυπριακής Γαλακτοκομικής 
Βιομηχανίας θέσεις που προκύπτουν από 
την εγκριθείσα αναδιοργάνωση του 
οργανισμού και την εφαρμογή των Νόμων 
8 του 2002, 1 του 2007 και 38(ΙΙ) του 2007 
- Βοηθός Λογιστικός Λειτουργός, 
Λειτουργός Λογιστηρίου, Επιθεωρητής 
Λογαριασμών, Δειγματολήπτης Α΄, 
Λειτουργός Ποιότητας και 
Δειγματοληψιών, Επιθεωρητής Ελέγχου, 
Επιθεωρητής Ελέγχου Α΄, Βοηθός 
Γραμματειακός Λειτουργός, Γραμματειακός 
Λειτουργός και Ανώτερος Τεχνικός 
Χημείου (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.059-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Νομικών 

25.  Οι περί της Εργασίας μέσω Επιχείρησης 
Προσωρινής Απασχόλησης Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.061-2012). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

26.  Οι περί Προστασίας της Παραλίας (Άδειες 
και Δικαιώματα) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.062-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

27.  Οι περί Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.063-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

28.  Οι περί Τμήματος Γεωργίας - Θέση 
Ανώτερου Λειτουργού Γεωργίας (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.064-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Νομικών  

29.  Οι περί Ασφάλειας και Υγείας στην 
Εργασία (Λειτουργία, Συντήρηση και 
Έλεγχος Ανελκυστήρων) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.065-2012). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

30.  Οι περί Συμβουλίου Αμπελοοινικών 
Προϊόντων - Θέση Διευθυντή (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.067-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Νομικών  

31.  Οι περί Ταμείου Προνοίας των Τακτικών 
Εργατών της Αρχής Λιμένων Κύπρου 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.068-2012). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

32.  Οι περί Κυβερνητικών Ιατρικών Ιδρυμάτων 
και Υπηρεσιών (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.069-2012). 

Υγείας  Υγείας  

33.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - 
Διεύθυνση Νοσηλευτικών Υπηρεσιών, 
Νοσηλευτικός Κλάδος Ψυχικής Υγείας - 
Θέσεις Προϊστάμενου/ης Νοσηλευτικού 
Λειτουργού και Βοηθού Προϊστάμενου/ης 
Νοσηλευτικού Λειτουργού (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2012. 

Υγείας  Νομικών  
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(Αρ. Φακ. 23.03.049.071-2012). 

34.  Ειδικό έγγραφο (Υπ. Π.Π. 3/2012) 
σύμφωνα με την παράγραφο (α) του 
εδαφίου 3 του άρθρου 3 του περί της 
Διαδικασίας Πρόσληψης Εργοδοτουμένων 
Καθορισμένης Διάρκειας στη Δημόσια 
Υπηρεσία και για Άλλα Συναφή Θέματα 
Νόμου του 2011 [Ν. 25(Ι)/2011].  
(Αρ. Φακ. 15.17.010). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

35.  Έκθεση του Υπουργού Εσωτερικών για 
την παραχώρηση, εκμίσθωση, ανταλλαγή 
ή παραχώρηση άδειας χρήσεως κρατικής 
γης σύμφωνα με το άρθρο 18(2) του περί 
Ακινήτου Ιδιοκτησίας (Διακατοχή, Εγγραφή 
και Εκτίμηση) Νόμου 74/88, όπως αυτή 
έχει εγκριθεί από το Υπουργικό Συμβούλιο 
με την απόφαση αρ. 73.341, ημερομηνίας 
20 Μαρτίου 2012. 
(Αρ. Φακ. 06.03.003.001). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

Προτάσεις νόμου Κατατέθηκαν από Παραπέμπονται στις 
επιτροπές 

1. Ο περί Υδρογονανθράκων (Αναζήτηση, 
Έρευνα και Εκμετάλλευση) 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.105-2012). 

Αβέρωφ Νεοφύτου και 
Zαχαρία Ζαχαρίου  
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας 
του Δημοκρατικού 
Συναγερμού,  
Άγγελο Βότση  
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας 
του Δημοκρατικού 
Κόμματος  
και  
Γιώργο Περδίκη 
εκ μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Εμπορίου και Βιομηχανίας  

2. Ο περί Πολιτικών Κομμάτων Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.106-2012). 

 

Δημήτρη Συλλούρη  
εκ μέρους της 
Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Θεσμών, 
Αξιών και Επιτρόπου 
Διοικήσεως 

Θεσμών, Αξιών και 
Επιτρόπου Διοικήσεως 

3. Ο περί Φορολογίας του Εισοδήματος 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.107-2012). 

Κυριάκο Χατζηγιάννη, 
βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου 

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

4. Ο περί Παροχής Επιδόματος Τέκνου 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.108-2012). 

Κυριάκο Χατζηγιάννη, 
βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου 

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

5. Ο περί Παροχής Φοιτητικής Χορηγίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.109-2012). 

Κυριάκο Χατζηγιάννη, 
βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου 

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνεχίζουμε με το Κεφάλαιο Πρώτο της ημερήσιας διάταξης, που είναι η 
νομοθετική εργασία.  Θα παρακαλούσα για τα ομόφωνα θέματα να μη διαβάζεται η έκθεση. 

 Το υπ’ αριθμόν 1 θέμα, «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού του Πανεπιστημίου Κύπρου 
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Νόμος (Αρ. 1) του 2012 (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012», αποσύρεται από τον εισηγητή του. 

 Το υπ’ αριθμόν 2 θέμα, «Οι περί Αποχετεύσεων Πάφου (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012», 
αναβάλλεται. 

 Το υπ’ αριθμόν 3 θέμα είναι «Ο περί του Δικαιώματος Πνευματικής Ιδιοκτησίας και Συγγενικών 
Δικαιωμάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για το νομοσχέδιο «Ο περί του Δικαιώματος 
Πνευματικής Ιδιοκτησίας και Συγγενικών Δικαιωμάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 
 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Άριστος Δαμιανού Αντώνης Αντωνίου 

 Γιώργος Γεωργίου Νίκος Νικολαΐδης  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε τέσσερις συνεδρίες της, 
που πραγματοποιήθηκαν στις 26 Σεπτεμβρίου και στις 3, 17 και την 31η Οκτωβρίου 2012.  Στα πλαίσια των 
συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, ο Γενικός Εισαγγελέας της Δημοκρατίας και εκπρόσωποι του γραφείου 
του, εκπρόσωποι του Γραφείου του Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη, της αστυνομίας, του 
Τμήματος Τελωνείων του Υπουργείου Οικονομικών, του Παγκύπριου Δικηγορικού Συλλόγου, του ΚΕΒΕ, της 
ΠΟΒΕΚ, της “The Performing Right Society Ltd”, της GRAMMO, της Κυπριακής Εταιρείας Προστασίας 
Οπτικοακουστικών Έργων, της “Business Software Alliance” και του Οργανισμού Συλλογικής Διαχείρισης 
Συγγενικών και Άλλων Δικαιωμάτων “Διόνυσος Ζαγρέας Λτδ”. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί του Δικαιώματος Πνευματικής 
Ιδιοκτησίας Νόμου, ώστε να επιτευχθεί αποτελεσματικότερη καταπολέμηση της παραποίησης και πειρατείας 
των έργων και αντικειμένων που προστατεύονται με τον πιο πάνω νόμο. 

 Ειδικότερα, σύμφωνα με τις πρόνοιες του προτεινόμενου νόμου, ενισχύονται τα μέσα απόδειξης της 
προσβολής των δικαιωμάτων πνευματικής ιδιοκτησίας και συγγενικών δικαιωμάτων με ρυθμίσεις όπως η 
αποδοχή ικανού δείγματος αριθμού αντιτύπων σε ποινικές και αστικές διαδικασίες ως απόδειξη παραβίασης 
των δικαιωμάτων πνευματικής ιδιοκτησίας για το σύνολο των αντιτύπων αυτών.  Περαιτέρω, προτείνεται 
εισαγωγή ρύθμισης με βάση την οποία το βάρος απόδειξης της ύπαρξης άδειας ή συγκατάθεσης του 
δικαιούχου για τον έλεγχο του έργου στρέφεται στον κατηγορούμενο.  Επιπρόσθετα, το νομοσχέδιο 
διαλαμβάνει πρόνοιες που επιφέρουν επιμέρους νομοτεχνικές βελτιώσεις στο βασικό νόμο και οι οποίες στην 
ουσία συνιστούν απλή επανάληψη υφιστάμενων ήδη διατάξεών του. 

 Υπενθυμίζεται ότι σε προγενέστερο στάδιο, το Σεπτέμβριο του 2010, κατατέθηκε στη Βουλή νομοσχέδιο 
για την τροποποίηση του ίδιου νόμου, για τον ίδιο ακριβώς σκοπό και με τις ίδιες κατά το πλείστον ρυθμίσεις με 
αυτές του υπό συζήτηση νομοσχεδίου. Σημειώνεται ότι το νομοσχέδιο εκείνο περιλάμβανε επιπρόσθετα 
ρυθμίσεις, σύμφωνα με τις οποίες παρεχόταν εξουσία στον Αρχηγό της Αστυνομίας να συμβιβάζει αδικήματα 
που προβλέπονται στην υφιστάμενη νομοθεσία, ανάλογη με αυτήν που έχει ο διευθυντής του Τμήματος 
Τελωνείων για το συμβιβασμό αδικημάτων που αφορούν εμπορεύματα που παραβιάζουν δικαιώματα 
πνευματικής ιδιοκτησίας, τα οποία εισάγονται από τρίτες χώρες.  Περαιτέρω, υπενθυμίζεται ότι το εν λόγω 
νομοσχέδιο συζητήθηκε αρμοδίως από την Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών της προηγούμενης 
κοινοβουλευτικής περιόδου, ωστόσο απορρίφθηκε από την ολομέλεια της απελθούσας Βουλής. 

 Στο παρόν στάδιο, στα πλαίσια της συζήτησης του νέου νομοσχεδίου από την επιτροπή, απασχόλησαν 
κυρίως τα ακόλουθα: 

1. Η μη συμπερίληψη στο νομοσχέδιο των προνοιών που περιλάμβανε το προηγούμενο νομοσχέδιο για το 
συμβιβασμό αδικημάτων. 

Συγκεκριμένα, η επιτροπή κρίνει σκόπιμο να ρυθμιστεί η δυνατότητα του εξώδικου συμβιβασμού 
αδικημάτων που προβλέπονται στον ισχύοντα νόμο, θεωρώντας ότι η ρύθμιση αυτή θα υποβοηθήσει 
στην αποσυμφόρηση των δικαστηρίων, γιʼ αυτό και εισηγήθηκε τη συμπερίληψή της στο νομοσχέδιο.  
Με την εισήγηση αυτή συμφώνησαν όλοι όσοι παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, η οποία 
διαμόρφωσε ανάλογα το κείμενο του νομοσχεδίου με την προσθήκη σχετικών διατάξεων. 

2. Η πρόνοια του νομοσχεδίου σύμφωνα με την οποία σε οποιαδήποτε ποινική ή αστική διαδικασία ικανό 
δείγμα αριθμού αντιτύπων ενός προστατεύσιμου αντικειμένου συνιστά βάσιμο αποδεικτικό στοιχείο ως 
προς τη φύση, την προέλευση και τα χαρακτηριστικά του συνόλου των αντιτύπων αυτών. 
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Συγκεκριμένα, οι εκπρόσωποι της αστυνομίας εξέφρασαν την ευαρέσκειά τους για την πιο πάνω 
πρόνοια, η οποία θεωρούν ότι θα διευκολύνει το έργο τους ως προς την απόδειξη αδικημάτων. 

3. Η πρόνοια του νομοσχεδίου σύμφωνα με την οποία σε οποιαδήποτε ποινική διαδικασία το βάρος 
απόδειξης της ύπαρξης άδειας ή συγκατάθεσης του δικαιούχου για τον έλεγχο του έργου φέρει ο 
κατηγορούμενος. 

Αναφορικά με την πρόνοια αυτή, οι εκπρόσωποι της αστυνομίας ανέφεραν στην επιτροπή ότι σύμφωνα 
με την υφιστάμενη νομοθεσία η κατηγορούσα αρχή αντιμετωπίζει δυσκολίες στο να αποδείξει πέραν 
πάσης λογικής αμφιβολίας τις κατηγορίες της για παραβίαση της νομοθεσίας για την πνευματική 
ιδιοκτησία.  Σύμφωνα με τους ίδιους, η προτεινόμενη αντιστροφή του βάρους της απόδειξης στον 
κατηγορούμενο, που περιορίζεται στο θέμα της απόδειξης της ύπαρξης άδειας ή συγκατάθεσης του 
δικαιούχου, θα διευκολύνει τις διαδικασίες και θα επιταχύνει την εκδίκαση των υποθέσεων αυτών. 

4. Το ύψος των χρηματικών ποινών που θα μπορεί να επιβάλει το δικαστήριο σε σχέση με πράξεις που 
προσβάλλουν το δικαίωμα πνευματικής ιδιοκτησίας, το οποίο, κατά την άποψη της επιτροπής, πρέπει 
να είναι κατά πολύ υψηλότερο από το ύψος του χρηματικού προστίμου που, σύμφωνα με την απόφαση 
της επιτροπής στη βάση των πιο πάνω, θα καταβάλλεται στον Αρχηγό Αστυνομίας σε περίπτωση 
συμβιβασμού αδικημάτων.  Για το λόγο αυτό η επιτροπή διαμόρφωσε περαιτέρω το κείμενο του 
νομοσχεδίου, ώστε σε σχέση με ορισμένες πράξεις που προσβάλλουν το δικαίωμα πνευματικής 
ιδιοκτησίας η χρηματική ποινή που θα μπορεί να επιβάλει το δικαστήριο σε περίπτωση πρώτης 
καταδίκης να ανέρχεται μέχρι τις €80.000 και σε περίπτωση δεύτερης ή μεταγενέστερης καταδίκης μέχρι 
τις €100.000.  Επιπρόσθετα, η επιτροπή καθόρισε ότι το ύψος του χρηματικού προστίμου που πρέπει 
να καταβάλλεται σε περίπτωση συμβιβασμού αδικημάτων που προβλέπονται στη νομοθεσία δε θα 
υπερβαίνει τις €40.000. 

Στα πλαίσια της διεξαγωγής της συζήτησης, την επιτροπή απασχόλησαν οι θέσεις που κατατέθηκαν 
ενώπιόν της από οργανισμό συλλογικής διαχείρισης συγγενικών και άλλων δικαιωμάτων σχετικά με την ανάγκη 
αναδιάρθρωσης και εκσυγχρονισμού της υφιστάμενης νομοθεσίας, καθώς και την ανάγκη ενσωμάτωσης σε 
αυτήν αριθμού Οδηγιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που έπρεπε να είχαν ήδη μεταφερθεί στην εσωτερική 
έννομη τάξη.  Για το λόγο αυτό η επιτροπή δεσμεύτηκε όπως σε εύθετο χρόνο προβεί σε αυτεπάγγελτη 
εξέταση του θέματος αυτού. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών ομόφωνα εισηγείται στην ολομέλεια 
της Βουλής την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο όπως αυτό έχει τελικά διαμορφωθεί στη βάση των πιο πάνω, 
με εξαίρεση την πρόνοια του νομοσχεδίου που προβλέπει την αντιστροφή του βάρους της απόδειξης της 
ύπαρξης άδειας ή συγκατάθεσης του δικαιούχου, σε σχέση με την οποία τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της 
κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση 
του νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει μια τροπολογία εκ μέρους του ΑΚΕΛ. 

 Παρακαλώ το γραμματέα να διαβάσει την τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις 
 Γίνεται εισήγηση για διαγραφή της παραγράφου (γ) του άρθρου 3 του πιο πάνω νομοσχεδίου, με την 
οποία προστίθεται στο άρθρο 14 του βασικού νόμου νέο εδάφιο (3Α). 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Δαμιανού. 

Α. ΔΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, είναι σημαντική αλλά απλή η τροπολογία.  Στο δικό μας δικανικό σύστημα υπάρχει μια 
βασική αρχή, αφενός ότι αυτός που πάει στο δικαστήριο πρέπει να αποδείξει την υπόθεση σε βάρος του και 
αφετέρου ότι ουδείς ένοχος μέχρι αποδείξεως τούτου.  Θέμα αντιστροφής του βάρους απόδειξης πρέπει να πω 
ότι στη δική μας Βουλή ελάχιστες φορές έχει κατ’ ανάλογο τρόπο προκύψει και έχει γίνει σε περιπτώσεις πολύ 
σημαντικές, όπως για παράδειγμα σε ζητήματα που αφορούν βία στην οικογένεια, που είναι πολύ δύσκολο να 
αποδειχθούν με μαρτυρία οι υποθέσεις.  Με πολλή φειδώ προχωρούμε σε αντιστροφή του βάρους απόδειξης.  
Εδώ, σε ένα συγκεκριμένο ζήτημα που αφορά σε μεγάλο βαθμό εμπορικές δοσοληψίες, ερχόμαστε να 
αντιστρέψουμε το βάρος απόδειξης και φρονούμε ότι ανοίγει ο ασκός του Αιόλου για άλλες ανάλογες 
τροποποιήσεις, που στην πορεία του χρόνου θα αλλοιώσουν αυτή τη βασική συνταγματική πρόνοια. Γι’ αυτό η 
εισήγησή μας είναι στην παράγραφο (γ) του άρθρου 3 του νομοσχεδίου να απαλειφθεί ουσιαστικά η πρόνοια 
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που προνοεί αντιστροφή του βάρους απόδειξης. 

 Πρέπει να πω ότι η ανησυχία μας τεκμηριώνεται από τα λεχθέντα στην επιτροπή Νομικών.  Έχει 
αναφερθεί από εκπροσώπους της αστυνομίας ότι η κατηγορούσα αρχή, δηλαδή η αστυνομία και η Εισαγγελία -
διαβάζω επί λέξει- «αντιμετωπίζουν δυσκολίες στο να αποδείξουν πέραν πάσης λογικής αμφιβολίας τις 
κατηγορίες για παραβίαση της νομοθεσίας» και γι’ αυτό προτείνουν αντιστροφή του βάρους απόδειξης, «για να 
διευκολύνουν τις διαδικασίες». 

 Κύριε Πρόεδρε, εμείς, ως κοινοβουλευτική ομάδα, θέλουμε να έχουμε σωστές και τεκμηριωμένες 
καταδίκες στα δικαστήρια και όχι εύκολες καταδίκες.  Για τούτο το λόγο ακριβώς προτείνουμε απάλειψη της 
πρόνοιας για αντιστροφή του βάρους απόδειξης, δηλαδή να μεταφερθεί στον κατηγορούμενο ουσιαστικά το 
βάρος να αποδείξει την αθωότητά του για συγκεκριμένα ζητήματα παρά στην κατηγορούσα αρχή, για να 
αποδείξει την ενοχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Νικολάου. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, πρόκειται για μια εξαιρετική περίπτωση -από τις λίγες μπορώ να πω- που η Βουλή των 
Αντιπροσώπων κλήθηκε να προχωρήσει στην αναζήτηση λύσεων μπροστά στην αδυναμία η οποία υπάρχει, 
για να αποδειχθούν κάποιες υποθέσεις και να παταχθεί το έγκλημα.  Με αυτή την πράξη ουσιαστικά εκείνο που 
επιδιώκεται είναι να πατάξουμε το έγκλημα, γιατί υπάρχει αδυναμία στο να έρθει κάποιος για παράδειγμα 
ειδικός από το εξωτερικό, για να καταθέσει ενώπιον του δικαστηρίου ως μάρτυρας σε καθεμιά από τις 
υποθέσεις, στις περιπτώσεις που παραβιάζεται η πνευματική ιδιοκτησία.  Γι’ αυτό το λόγο η ίδια η αστυνομία -
και δεν είναι κάτι το οποίο νομίζω δεν αναγνωρίζει κανείς, την αδυναμία που υπάρχει- δηλώνει αδυναμία να 
αποδείξει τέτοιες υποθέσεις. 

 Μπροστά σε αυτή την αδυναμία, που είναι πραγματική αδυναμία, έχουμε αυτό το δίλημμα σήμερα, να 
αποφασίσουμε αν θα αντιστρέψουμε το βάρος της απόδειξης ή αν θα αποδεχτούμε τη συνέχιση της 
παρανομίας.  Αυτό που συμβαίνει και συνέβαινε μέχρι τώρα ήταν να αποδεχόμαστε μια παρανομία 
παραβιάζοντας τα πνευματικά δικαιώματα όλων εκείνων των δημιουργών, αν θέλετε, καλλιτεχνών, αν θέλετε, 
δημιουργών σε λογισμικά συστήματα ή δημιουργών για οποιοδήποτε άλλο θέμα το οποίο εμπίπτει στην 
πνευματική ιδιοκτησία και από την άλλη να λέμε «ξέρετε, θέλουμε να προστατεύσουμε τα πνευματικά 
δικαιώματα αυτών των δημιουργών, για να μπορέσουν να συνεχίσουν να είναι δημιουργοί και να δημιουργούν 
παράλληλα και για τον πολιτισμό και για οτιδήποτε άλλο χρειάζεται για την εξέλιξη».  

 Λυπούμαι πραγματικά… Και πριν τρία-τέσσερα χρόνια είχαμε παρόμοια συζήτηση, πάλι βρεθήκαμε 
μπροστά σε αυτό δίλημμα όπως βρισκόμαστε σήμερα. Απορρίφθηκε τότε η πρόταση της κυβέρνησης για 
αντιστροφή του βάρους της απόδειξης και όμως ήρθαν ξανά οι ίδιες αρχές και μας είπαν «κύριοι, δεν 
μπορούμε να αντιμετωπίσουμε αυτό το πρόβλημα».  Ο μόνος τρόπος με τον οποίο μπορεί να γίνει είναι να 
αντιστραφεί το βάρος της απόδειξης.  Διαφορετικά, ας επικροτούμε και ας συνεχίζει να υπάρχει αυτή η 
παρανομία σε βάρος όλων εκείνων των ανθρώπων που δημιουργούν πολιτισμό και άλλα για μας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Παπαδόπουλος. 

Ν. ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Συμφωνώ με τον κ. Δαμιανού ότι είναι ένας από τους πιο βασικούς κανόνες του δικού μας συστήματος, 
ότι δεν πρέπει ένας κατηγορούμενος να έχει το βάρος απόδειξης, επειδή αυτό είναι άδικο.  Φυσικά, από την 
άλλη υπάρχουν εξαιρέσεις σε διάφορα ποινικά αδικήματα και τα επιχειρήματα που έχει προβάλει ο συνάδελφος 
ο κ. Νικολάου είναι γεγονός ότι ισχύουν εκεί που αποδεικνύει η κατηγορούσα αρχή ότι είναι πιο εύκολο, πιο 
πρακτικό, για τον κατηγορούμενο να αποδείξει ένα γεγονός, κάτι που ισχύει, παρά για το κράτος.  Θεωρούμε 
ότι δεν έχει εξαντληθεί η συζήτηση γύρω από αυτό το πάρα πολύ σημαντικό θέμα και επομένως η 
κοινοβουλευτική ομάδα του Δημοκρατικού Κόμματος θα ζητήσει, αν είναι εφικτό, μια αναβολή, για να 
ξανασυζητηθεί αυτή η τροπολογία στο βάθος και στην έκταση που νομίζω αρμόζει για ένα τόσο σημαντικό 
θέμα, επειδή σίγουρα θέλουμε ο νόμος να είναι εφαρμόσιμος, αλλά από την άλλη να μη θυσιαστούν 
οποιαδήποτε δικαιώματα των κατηγορουμένων.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Παπαδόπουλος ζήτησε αναβολή. 

 Να δώσω το λόγο στον κ. Συλλούρη, που μπορεί να μη χρειάζεται, εάν θα δεχτείτε την αναβολή. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 
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 Δε θα ζητούσα το λόγο, κύριε Πρόεδρε, εάν η αναβολή εζητείτο από την αρχή πριν γίνουν τουλάχιστον 
δύο τοποθετήσεις επί της ουσίας και δε θα τοποθετηθώ επί της ουσίας και θα σεβαστώ την υπονοούμενη 
έκκλησή σας να πάμε σε αναβολή.  Απλώς όμως μια σύντομη τοποθέτηση χωρίς επιχειρήματα.  Εγώ θα 
υποστηρίξω την τροπολογία του ΑΚΕΛ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στο αίτημα αναβολής του κ. Παπαδόπουλου; 

 Κύριε Μητσόπουλε, υπάρχει ένσταση; 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Όχι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Κατσουρίδη; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Όχι.  Μπορούμε να αρνηθούμε του κ. Παπαδόπουλου;  Κάθε μέρα φροντίζει μας!  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ζητάτε, κύριε Παπαδόπουλε, αναβολή, αλλά δε μας είπατε και πόσο χρονικό διάστημα ζητάτε αναβολή.  
Φαντάζομαι μια βδομάδα ή δύο βδομάδες; 

Ν. ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Δεκαπέντε μέρες, κύριε Πρόεδρε, νομίζω θα είναι υπεραρκετές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εντάξει.  Άρα, αναβάλλεται για δεκαπέντε μέρες. 

 Τα υπ’ αριθμόν 4 και 5 θέματα έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί Ποινικής Δικονομίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012» και «Ο περί Ποινικής Δικονομίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος 
του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για το νομοσχέδιο «Ο περί Ποινικής Δικονομίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012» και για την πρόταση νόμου «Ο περί Ποινικής Δικονομίας 

(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2012» 
Παρόντες: 
 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Γεώργιος Γεωργίου Αντώνης Αντωνίου 

 Άριστος Δαμιανού Νίκος Νικολαΐδης 

 Γιώργος Γεωργίου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε από κοινού τα πιο πάνω σχέδια νόμου σε δύο 
συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 24 και την 31η  Οκτωβρίου 2012.  Στα πλαίσια των συνεδριάσεων 
αυτών παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως 
και του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας.  Ο Παγκύπριος Δικηγορικός Σύλλογος, παρ’ όλο 
που κλήθηκε, δεν κατέστη δυνατό να εκπροσωπηθεί στις συνεδρίες της επιτροπής, ωστόσο ενημέρωσε 
γραπτώς την επιτροπή ότι συμφωνεί με τις προτεινόμενες τροποποιήσεις. 

 Σκοπός του υπό συζήτηση νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Ποινικής Δικονομίας Νόμου, 
ώστε να διευκολυνθεί η διαδικασία καθόσον αφορά την απευθείας παραπομπή ποινικών αδικημάτων που δε 
δικάζονται συνοπτικά, καθώς και να υπερπηδηθούν κάποια προβλήματα που προέκυψαν στην πράξη από την 
κατάργηση της διάταξης με την οποία παρεχόταν η εξουσία στο Γενικό Εισαγγελέα της Δημοκρατίας να 
παραπέμπει την υπόθεση σε κατώτερο δικαστήριο αντί σε κακουργιοδικείο, ώστε να δικαστεί συνοπτικά. 

 Υπενθυμίζεται ότι μετά την κατάθεση και ψήφιση από τη Βουλή σχετικού νομοσχεδίου επήλθε 
τροποποίηση στον περί Ποινικής Δικονομίας Νόμο [Ν. αρ. 165(Ι) του 2011], με την οποία καταργήθηκαν οι 
πρόνοιες του βασικού νόμου που αναφέρονταν στη διαδικασία της προανάκρισης, ώστε να είναι πλέον δυνατή 
η απευθείας καταχώριση στο κακουργιοδικείο από το Γενικό Εισαγγελέα της Δημοκρατίας των ποινικών 
υποθέσεων που δεν είναι δυνατό να δικαστούν συνοπτικά. 
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 Σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, οι προτεινόμενες ρυθμίσεις αποσκοπούν 
στα ακόλουθα: 

1. Τροποποίηση του άρθρου 92 της υφιστάμενης νομοθεσίας, ώστε ο δικαστής που παραπέμπει 
πρόσωπο σε δίκη ενώπιον κακουργιοδικείου να το παραπέμπει στο κακουργιοδικείο που συνεδριάζει 
στην επαρχία όπου καταχωρίστηκε το κατηγορητήριο. 

2. Προσθήκη νέου άρθρου σύμφωνα με το οποίο, όταν πρόσωπο έχει παραπεμφθεί σε δίκη βάσει 
κατηγορητηρίου που καταχωρίστηκε σε κακουργιοδικείο, ο Γενικός Εισαγγελέας της Δημοκρατίας, αν 
έχει τη γνώμη ότι η υπόθεση μπορεί κατάλληλα να εκδικαστεί συνοπτικά δυνάμει των εξουσιών τις 
οποίες έχει το δικαστήριο συνοπτικής διαδικασίας, δύναται να δώσει οδηγίες όπως η υπόθεση αυτή 
εκδικαστεί και αποφασιστεί από το δικαστήριο αυτό.  Ουσιαστικά, επανέρχεται εν μέρει το άρθρο 155 
που καταργήθηκε με το Νόμο αρ. 165(Ι) του 2011, λόγω κάποιων πρακτικών προβλημάτων που 
προέκυψαν. 

 Σκοπός της υπό συζήτηση πρότασης νόμου, η οποία κατατέθηκε στη Βουλή από το μέλος της 
επιτροπής κ. Γεώργιο Γεωργίου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, είναι 
η τροποποίηση του περί Ποινικής Δικονομίας Νόμου, ώστε το ανώτατο ποσό χρηματικής ποινής η οποία είναι 
πληρωτέα αμέσως στο δικαστήριο να αυξηθεί από εκατό λίρες, που καθορίζεται σήμερα, σε διακόσια πενήντα 
ευρώ. 

 Ειδικότερα, στο άρθρο 118 του πιο πάνω νόμου προβλέπεται ότι, όταν διαταχθεί από δικαστήριο η 
καταβολή χρηματικής ποινής το ύψος της οποίας δεν υπερβαίνει τις εκατό λίρες, τότε το ποσό αυτό είναι 
πληρωτέο αμέσως, εκτός αν το δικαστήριο, είτε αυτεπάγγελτα είτε κατόπιν αίτησης του προσώπου εναντίον 
του οποίου εκδόθηκε το διάταγμα, διατάξει διαφορετικά για ειδικούς λόγους που αναφέρονται στο διάταγμα. 

 Σημειώνεται ότι η προτεινόμενη ρύθμιση στην ουσία υιοθετεί σχετική εισήγηση που αναφέρεται σε 
μελέτη που εκπονήθηκε το Μάιο του 2012 από το Γενικό Λογιστήριο αναφορικά με τα καθυστερημένα έσοδα 
του κράτους και την αξιολόγηση της εισπραξιμότητας.  Συγκεκριμένα, στις εισηγήσεις που παρατίθενται στην εν 
λόγω μελέτη, που στοχεύουν στη μεγιστοποίηση των εισπράξεων των κρατικών εσόδων χωρίς αύξηση των 
ανθρώπινων πόρων που απασχολούνται για το σκοπό αυτό, περιλαμβάνεται και η εισήγηση για αύξηση του 
ορίου των χρηματικών ποινών που πρέπει να καταβάλλονται αμέσως μετά την έκδοση του σχετικού 
διατάγματος του δικαστηρίου ως μέτρο που θα αποφέρει άμεσα έσοδα. 

 Σημειώνεται ότι όλοι όσοι παρευρέθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής συμφώνησαν με όλες τις 
προτεινόμενες ρυθμίσεις. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, αφού ενοποίησε το κείμενο του 
νομοσχεδίου και της πρότασης νόμου, ομόφωνα εισηγείται στην ολομέλεια της Βουλής την ψήφιση του ενιαίου 
κειμένου σε νόμο, όπως αυτό έχει τελικά διαμορφωθεί, με τον τίτλο «Ο περί Ποινικής Δικονομίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Για τα θέματα αυτά έχει ετοιμασθεί ενιαίο κείμενο και παρακαλώ να προχωρήσουμε στη δεύτερη 
ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 92 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 118 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Προσθήκη νέου άρθρου στο βασικό νόμο.  Άρθρο 4. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 4; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 4 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Ποινικής Δικονομίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 
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2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το ενιαίο κείμενο νόμου ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το ενιαίο κείμενο νόμου ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 6 θέμα, «Ο περί της Ίδρυσης, των Δραστηριοτήτων και της Εποπτείας των Ταμείων 
Επαγγελματικών Συνταξιοδοτικών Παροχών Νόμος του 2012», αναβάλλεται. 

 Τα υπ’ αριθμόν 7 και 8 θέματα έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί Ευρωπαϊκών Ομίλων 
Οικονομικού Σκοπού (ΕΟΟΣ) (Εφαρμοστικές Διατάξεις) Νόμος του 2012» και «Οι περί Ευρωπαϊκών Ομίλων 
Οικονομικού Σκοπού (Τέλη και Δικαιώματα) Κανονισμοί του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εμπορίου και Βιομηχανίας για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Ευρωπαϊκών Ομίλων Οικονομικού Σκοπού (ΕΟΟΣ) (Εφαρμοστικές Διατάξεις) Νόμος του 2012» και για 

τους κανονισμούς «Οι περί Ευρωπαϊκών Ομίλων Οικονομικού Σκοπού (Τέλη και Δικαιώματα) 
Κανονισμοί του 2012» 

Παρόντες ׃ 
 Λευτέρης Χριστοφόρου, πρόεδρος Γιαννάκης Γαβριήλ 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Κώστας Κώστα 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης  Άγγελος Βότσης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο, καθώς και 
τους πιο πάνω κανονισμούς που κατατέθηκαν μαζί σε πολλές συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στο 
χρονικό διάστημα μεταξύ 3ης Ιουλίου και 30ής Οκτωβρίου 2012. 

 Στα πλαίσια των πιο πάνω συνεδριάσεων κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, του Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου 
Παραλήπτη του ίδιου υπουργείου, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, του Τμήματος 
Εσωτερικών Προσόδων του Υπουργείου Οικονομικών, της ΟΕΒ, του ΚΕΒΕ, του Παγκύπριου Δικηγορικού 
Συλλόγου, του Συνδέσμου Εγκεκριμένων Λογιστών Κύπρου (ΣΕΛΚ), του Συνδέσμου Ανεξαρτήτων Λογιστών 
Κύπρου (ΣΑΛΚ), του Συνδέσμου Πτυχιούχων Εγκεκριμένων Λογιστών Ελεγκτών Κύπρου και του Συνδέσμου 
Δημοσίων Εταιρειών Κύπρου.   

 Σημειώνεται ότι η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στις 
συνεδρίες της επιτροπής, απέστειλε όμως σχετική επιστολή, ημερομηνίας 2 Ιουλίου 2012, στην οποία 
αναφέρεται, μεταξύ άλλων, ότι τα υπό εξέταση σχέδια νόμου δεν εμπίπτουν στις αρμοδιότητες της Επιτροπής 
Κεφαλαιαγοράς. 

 Σκοπός του προτεινόμενου νόμου είναι η θέσπιση διατάξεων οι οποίες είναι αναγκαίες για την εφαρμογή 
του Κανονισμού (ΕΟΚ) αρ. 2137/85 του Συμβουλίου της 25ης Ιουλίου 1985 σχετικά με την ίδρυση Ευρωπαϊκού 
Ομίλου Οικονομικού Σκοπού (ΕΟΟΣ) στην Κυπριακή Δημοκρατία. 

 Ειδικότερα, σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, με τον προτεινόμενο 
νόμο θεσπίζονται τα ακόλουθα: 

1. Εισάγεται στο εθνικό δίκαιο η έννοια του Ευρωπαϊκού Ομίλου Οικονομικού Σκοπού (ΕΟΟΣ), ο οποίος 
συνιστάται σύμφωνα με τους όρους, τη διαδικασία και τα αποτελέσματα που προβλέπονται στον πιο 
πάνω κανονισμό και στον οποίο μπορούν να συμμετέχουν ως μέρη φυσικά πρόσωπα και εταιρείες από 
περισσότερα από ένα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Σκοπός κάθε ΕΟΟΣ είναι η διευκόλυνση ή 
ανάπτυξη της οικονομικής δραστηριότητας των μελών του, καθώς και η βελτίωση ή αύξηση των κερδών 
από τη δραστηριότητα αυτή και όχι η πραγματοποίηση δικών του κερδών.  Διευκρινίζεται ότι η 
δραστηριότητα αυτή πρέπει να συνδέεται με την οικονομική δραστηριότητα των μελών του και να έχει 
μόνο επικουρικό χαρακτήρα σε σχέση με αυτή. 

2. Στόχος της παρούσας εναρμονιστικής νομοθεσίας είναι η δημιουργία του κατάλληλου νομοθετικού 
πλαισίου που θα διέπει τη σύμβαση σύστασης και την εσωτερική λειτουργία ΕΟΟΣ ο οποίος πρόκειται 
να συσταθεί με έδρα τη Δημοκρατία ή που έχει μεταφέρει την έδρα του σε αυτή ή που ιδρύει κατάστημα 
στη Δημοκρατία. 

3. Σε περίπτωση παράβασης των σχετικών άρθρων του Κανονισμού (ΕΟΚ) αρ. 2137/85 και των συναφών 
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εφαρμοστικών διατάξεων του παρόντος νομοσχεδίου, το αρμόδιο επαρχιακό δικαστήριο κηρύττει τη 
διάλυση του ομίλου, ύστερα από αίτηση οποιουδήποτε ενδιαφερομένου ή αρμόδιας αρχής. 

4. Το παρόν νομοσχέδιο περιλαμβάνει πρόνοια για τήρηση από τον Έφορο Εταιρειών και Επίσημο 
Παραλήπτη Μητρώου ΕΟΟΣ στο οποίο εγγράφονται οι ΕΟΟΣ με έδρα τη Δημοκρατία, καθώς επίσης και 
ειδικού μητρώου καταστημάτων στο οποίο εγγράφονται καταστήματα που ιδρύονται στην Κυπριακή 
Δημοκρατία από ΕΟΟΣ που δεν έχουν την έδρα τους στην Κυπριακή Δημοκρατία. 

 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών είναι ο καθορισμός τελών για τις πράξεις ή υπηρεσίες που θα 
διενεργεί ο Έφορος Εταιρειών και Επίσημος Παραλήπτης, με βάση τον προτεινόμενο νόμο, όπως ψηφιστεί σε 
νόμο. 

 Συγκεκριμένα, στο παράρτημα των υπό εξέταση κανονισμών περιλαμβάνεται πίνακας στον οποίο 
καθορίζονται τα τέλη που καταβάλλονται και εισπράττονται από τον Έφορο Εταιρειών και Επίσημο Παραλήπτη 
για οποιαδήποτε πράξη εγγραφής ή καταχώρισης ή για οποιαδήποτε άλλη υπηρεσία παρέχει ο έφορος και 
αναφέρεται στον ίδιο πίνακα. 

 Στα πλαίσια της εξέτασης των πιο πάνω σχεδίων νόμου, ο Παγκύπριος Δικηγορικός Σύλλογος απέστειλε 
σχετική επιστολή, ημερομηνίας 2 Ιουλίου 2012, η οποία περιλαμβάνει τις ακόλουθες παρατηρήσεις: 

1. Η δήλωση που υποβάλλεται, σύμφωνα με το εδάφιο (3) του άρθρου 3 του νομοσχεδίου, με το έντυπο με 
αριθμό ΕΟΟΣ 1, το οποίο παρατίθεται στο Παράρτημα Ι, ως επαρκής απόδειξη της συμμόρφωσης με τις 
απαιτήσεις του νόμου και των δυνάμει αυτού εκδιδόμενων κανονισμών, να γίνεται από δικηγόρο 
ενόρκως.  Ο Παγκύπριος Δικηγορικός Σύλλογος πιστεύει ότι θα υπάρχουν περιπτώσεις όπου οι 
συμβάσεις θα είναι πολύπλοκες και αυτό σίγουρα δε θα μπορεί να δίνει την ευχέρεια σε οποιονδήποτε 
να ελέγχει και να συμμορφώνεται με τις απαιτήσεις του νόμου.  Σύμφωνα με τους ιδίους, η ένορκος 
δήλωση του δικηγόρου θα διευκολύνει τις εργασίες του Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη, 
ώστε να εγγράφει στο Μητρώο των ΕΟΟΣ τα σωστά νομικά πρόσωπα.  Η απαίτηση ένορκης δήλωσης 
από δικηγόρο θα διασφαλίζει ότι κατά την εγγραφή του ΕΟΟΣ θα έχουν τηρηθεί όλες οι πρόνοιες του 
νόμου. 

2. Ο Παγκύπριος Δικηγορικός Σύλλογος συμφωνεί απόλυτα με τις υπόλοιπες πρόνοιες του νομοσχεδίου 
και θεωρεί τον προτεινόμενο νόμο αναγκαίο για εναρμόνιση με τον ευρωπαϊκό Κανονισμό (ΕΟΚ) αρ. 
2137/85. 

 Ο εκπρόσωπος του ΣΕΛΚ, τοποθετούμενος επί των προνοιών του νομοσχεδίου, δήλωσε ότι ο ΣΕΛΚ 
συμφωνεί, διερωτήθηκε όμως κατά πόσο το εν λόγω νομοσχέδιο πρέπει να τροποποιηθεί, έτσι ώστε οι ΕΟΟΣ 
να υποχρεώνονται στην ετοιμασία και υποβολή οικονομικών καταστάσεων.  Για το πιο πάνω ζήτημα ζήτησε 
όπως τοποθετηθεί και το Τμήμα Εσωτερικών Προσόδων του Υπουργείου Οικονομικών. 

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, τοποθετούμενη επί των 
προνοιών του νομοσχεδίου και ειδικότερα επί των παρατηρήσεων τόσο του Παγκύπριου Δικηγορικού 
Συλλόγου όσο και του ΣΕΛΚ, απέστειλε σχετική επιστολή, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2012, στην οποία 
αναφέρονται, μεταξύ άλλων, τα ακόλουθα: 

1. Αναφορικά με το αν ενδείκνυται η ενσωμάτωση ρύθμισης για ετοιμασία οικονομικών καταστάσεων στο 
άρθρο 27 του υπό εξέταση νομοσχεδίου, ο ΕΟΟΣ, ακόμα και αν θεωρηθεί «πρόσωπο» και ειδικότερα 
«εταιρεία» για τους σκοπούς του περί Φορολογίας του Εισοδήματος Νόμου, δεν μπορεί να θεωρηθεί ότι 
έχει φορολογητέο εισόδημα. 

Το υφιστάμενο άρθρο 30 του περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως Φόρων Νόμου δεν εφαρμόζεται στους 
ομίλους, αλλά μόνο στα μέλη τους.  Εναπόκειται λοιπόν στον Έφορο Φόρου Εισοδήματος να 
αποφασίσει, και σε περίπτωση καταφατικής απάντησης να τεκμηριώσει, αν οι οικονομικές καταστάσεις 
του ΕΟΟΣ είναι απαραίτητες για την αποτελεσματικότητα του φορολογικού συστήματος κατά τη 
φορολόγηση των μελών του ΕΟΟΣ.  Με βάση τα πιο πάνω, πρέπει να κληθεί ο Έφορος Φόρου 
Εισοδήματος να εκφέρει τις απόψεις του. 

Καταλήγοντας στο πιο πάνω συμπέρασμα για μη εφαρμογή του άρθρου 30 στους ΕΟΟΣ, δεν 
παραγνωρίζεται ότι ειδικά για τους σκοπούς του άρθρου 30 του περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως 
Φόρων Νόμου ο συνεταιρισμός περιλαμβάνεται στον όρο “πρόσωπο” και του επιβάλλεται η υποχρέωση 
να τηρεί ελεγμένους λογαριασμούς, χωρίς να έχει φορολογητέο εισόδημα κατά τη γενική νομοθεσία.  
Όμως, αν ληφθεί υπόψη ότι ο ΕΟΟΣ θεωρείται πρόσωπο κάτω από το γενικό ορισμό του “προσώπου” 
και ειδικότερα της “εταιρείας”, με βάση τον περί Φορολογίας του Εισοδήματος Νόμο, θα χρειάζεται να 
έχει εισόδημα από τις πηγές που καθορίζονται στις παραγράφους (α), (ε) και (στ) του εδαφίου (1) του 
άρθρου 5 ή στις παραγράφους (α), (δ) και (ε) του εδαφίου (2) του άρθρου 5 του περί Φορολογίας του 
Εισοδήματος Νόμου, για να εφαρμόζεται το υφιστάμενο άρθρο 30 του περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως 
Φόρων Νόμου, το οποίο δεν περιέχει καμιά ειδική διάταξη για τον ΕΟΟΣ. 
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Περαιτέρω, σε περίπτωση που, λόγω των εξηγήσεων που θα δώσει ο Έφορος Φόρου Εισοδήματος, 
αποφασιστεί ότι ο ΕΟΟΣ πρέπει να ετοιμάζει και οικονομικές καταστάσεις, επειδή είναι αναγκαίες για την 
αποτελεσματική φορολόγηση των μελών του, τότε μπορεί να προστεθεί πρόνοια για τήρηση 
οικονομικών καταστάσεων στο άρθρο 27(2) του νομοσχεδίου, με αντίστοιχο λεκτικό με το άρθρο 
30(1)(β) του περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως Φόρων Νόμου ως ακολούθως: 

«27(1) Κάθε ΕΟΟΣ τηρεί βιβλία λογαριασμών, σύμφωνα με αποδεκτές λογιστικές αρχές, οι οποίοι 
ελέγχονται σύμφωνα με αποδεκτές ελεγκτικές αρχές από πρόσωπο που έχει άδεια να διοριστεί ελεγκτής 
εταιρείας, σύμφωνα με τον περί Εταιρειών Νόμο.». 

2. Αναφορικά με το ζήτημα ποιος θα εκπροσωπεί τον όμιλο στο δικαστήριο, ο ΕΟΟΣ θα έχει αυτοτελή 
ικανότητα δικαίου, η οποία θα εξακολουθεί να υφίσταται μέχρι την περάτωση της εκκαθάρισης, και θα 
εκπροσωπείται έναντι τρίτων από ένα όργανο που θα διακρίνεται από νομική άποψη από τα μέλη του.  
Η αυτοτελής ικανότητα δικαίου δεν επηρεάζεται από το γεγονός ότι για τα κέρδη που ενδεχομένως να 
προκύπτουν από τη δραστηριότητα του ομίλου φορολογούνται μόνο τα μέλη του. 

3. Σε σχέση με την εισήγηση του Παγκύπριου Δικηγορικού Συλλόγου ως προς την απαίτηση ένορκης 
δήλωσης από δικηγόρο, προκειμένου να διασφαλίζεται και να αποδεικνύεται η τήρηση των νόμιμων 
προϋποθέσεων εγγραφής του ΕΟΟΣ στο σχετικό μητρώο, επισημαίνονται τα εξής: 

α. Σύμφωνα με τα άρθρα 38(1) του Κανονισμού και του 28(2) του νομοσχεδίου, τα κράτη μέλη 
θεσπίζουν τους κανόνες που διέπουν την εγγραφή του ομίλου.  Σύμφωνα με το άρθρο 2 του 
Κανονισμού «το δίκαιο που διέπει [...] τη σύμβαση σύστασης του ομίλου, με εξαίρεση [...] είναι το 
εσωτερικό δίκαιο του κράτους της έδρας, η οποία καθορίζεται από τη σύμβαση σύστασης».  Στην 
περίπτωση δηλαδή που η έδρα του ΕΟΟΣ μεταφέρεται στην Κύπρο, θα εφαρμόζεται το κυπριακό 
δίκαιο στη σύμβαση σύστασης, αλλά αυτό δε θα ισχύει όταν ο ΕΟΟΣ ιδρύει κατάστημα στην 
Κύπρο, ενώ η έδρα του βρίσκεται σε άλλο κράτος μέλος. 

β. Οι προϋποθέσεις που πρέπει να ελεγχθούν στο στάδιο της εγγραφής μπορούν να ελέγχονται 
από τον Έφορο Εταιρειών και Επίσημο Παραλήπτη, χωρίς τη βοήθεια ιδιώτη δικηγόρου.  
Περαιτέρω, σε περίπτωση που ο ίδιος έφορος κρίνει ότι, λόγω της ιδιαιτερότητας μιας 
συγκεκριμένης περίπτωσης, χρειάζεται να προβεί σε αγορά υπηρεσιών από ιδιώτη δικηγόρο, 
τίποτε δεν τον εμποδίζει να το κάνει.  Σε τέτοια περίπτωση η ευθύνη του δικηγόρου θα διέπεται 
από το άρθρο 25(2) του νομοσχεδίου. 

γ. Σύμφωνα με τα πιο πάνω και συνεκτιμώντας την άποψη του Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου 
Παραλήπτη, καθώς και τη σχετική αλληλογραφία με τον Παγκύπριο Δικηγορικό Σύλλογο, 
εκφράζεται η γνώμη ότι η εισήγηση του Παγκύπριου Δικηγορικού Συλλόγου δε συνάδει με τον 
Κανονισμό και τους κανόνες της Ευρωπαϊκής Ένωσης περί Ελεύθερης Εγκατάστασης, καθότι 
επιβάλλει μια επιπλέον υποχρέωση σε όποιον θέλει να μεταφέρει την έδρα του ΕΟΟΣ ή να 
ιδρύσει κατάστημα στην Κυπριακή Δημοκρατία, χωρίς αυτή η προϋπόθεση να είναι αναγκαία και 
ανάλογη για την εξυπηρέτηση του επιδιωκόμενου σκοπού. 

 Δεδομένου ότι ο Έφορος Εταιρειών και Επίσημος Παραλήπτης έχει ευθύνη να αλλάξει τον έλεγχο 
των νόμιμων προϋποθέσεων για εγγραφή των ΕΟΟΣ, γίνεται εισήγηση για την απάλειψη των 
τεσσάρων τελευταίων γραμμών του άρθρου 3(3) του νομοσχεδίου, ώστε να παραμείνει ως εξής: 

 «ο Έφορος δεν εγγράφει οποιονδήποτε ΕΟΟΣ στο Μητρώο ΕΟΟΣ, εκτός αν πεισθεί ότι όλες οι 
απαιτήσεις του παρόντος Νόμου και των δυνάμει αυτού εκδιδομένων κανονισμών ή και 
διαταγμάτων σχετικά με την εγγραφή έχουν τηρηθεί». 

 Σημειώνεται ότι οι εκπρόσωποι του Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη δε συμφώνησαν με την 
εισήγηση του Παγκύπριου Δικηγορικού Συλλόγου, ενώ, σε ό,τι αφορά την παρατήρηση του ΣΕΛΚ, 
συμφώνησαν με την εισήγηση της εκπροσώπου του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας για 
τροποποίηση του άρθρου 27 του υπό εξέταση νομοσχεδίου. 

 Με την εισήγηση της εκπροσώπου του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας συμφώνησε 
και ο εκπρόσωπος του Τμήματος Εσωτερικών Προσόδων. 

 Όλοι οι υπόλοιποι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τις πρόνοιες του νομοσχεδίου, καθώς και με την 
εισήγηση για τροποποίηση του άρθρου 27. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας ομόφωνα εισηγείται 
την ψήφιση του πιο πάνω νομοσχεδίου σε νόμο, αφού αυτό διαμορφωθεί σύμφωνα με την εισήγηση της 
εκπροσώπου του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας στο άρθρο 27 αυτού, καθώς και την 
έγκριση των κανονισμών, όπως αυτοί κατατέθηκαν από την εκτελεστική εξουσία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Σύσταση ΕΟΟΣ.  Άρθρο 3. 

 Ανεπιθύμητα ονόματα.  Άρθρο 4.  

 Αλλαγή ονόματος.  Άρθρο 5. 

 Σκοπός του ΕΟΟΣ.  Άρθρο 6. 

 Μέλη Ομίλου.  Άρθρο 7. 

 Ευθύνες και αρμοδιότητες του εφόρου αναφορικά με την τήρηση μητρώων και τη δημοσίευση πράξεων 
ή/και στοιχείων.  Άρθρο 8. 

 Αντιταξιμότητα έναντι τρίτων.  Άρθρο 9. 

 Μεταφορά έδρας ΕΟΟΣ εκτός της Κυπριακής Δημοκρατίας και εγγραφή ΕΟΟΣ που μεταφέρει την έδρα 
του εντός της Κυπριακής Δημοκρατίας.  Άρθρο 10. 

 Ακυρότητα Ομίλου.  Άρθρο 11. 

 Διεύθυνση Ομίλου και ανακοίνωση Διευθυντών.  Άρθρο 12. 

 Ευθύνη μελών.  Άρθρο 13. 

 Είσοδος νέων μελών και απώλεια ιδιότητας μέλους.  Άρθρο 14. 

 Διάλυση υπό του Δικαστηρίου.  Άρθρο 15. 

 Ευθύνη πρώην μελών.  Άρθρο 16. 

 Διαδικασία διάλυσης.  Άρθρο 17. 

 Αφερεγγυότητα και παύση πληρωμών.  Άρθρο 18. 

 Παραγραφή απαιτήσεων κατά μέλους ΕΟΟΣ.  Άρθρο 19. 

 Δημόσιο συμφέρον.  Άρθρο 20. 

 Εγγραφή καταστήματος ΕΟΟΣ του οποίου η κύρια εγκατάσταση είναι εκτός της Κυπριακής 
Δημοκρατίας.  Άρθρο 21. 

 Υποβολή εγγράφων.  Άρθρο 22. 

 Επιθεώρηση εγγράφων.  Άρθρο 23. 

 Μετάφραση εγγράφων στην Ελληνική γλώσσα.  Άρθρο 24. 

 Ποινικά αδικήματα.  Άρθρο 25. 

 Φορολογία κερδών Ομίλου.  Άρθρο 26. 

 Καθήκον τήρησης βιβλίων λογαριασμών.  Άρθρο 27. 

 Κανονισμοί.  Άρθρο 28.  

 Διαδικαστικοί Κανονισμοί.  Άρθρο 29. 

 Διατάγματα.  Άρθρο 30. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 30; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 30 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 
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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Ευρωπαϊκών Ομίλων Οικονομικού Σκοπού (ΕΟΟΣ) 
(Εφαρμοστικές Διατάξεις) Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 9 θέμα είναι «Οι περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Επίσημα Ημερολόγια, Ναυτολόγια και 
Εξαμηνιαίες Καταστάσεις) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για τους κανονισμούς «Οι περί 
Εμπορικής Ναυτιλίας (Επίσημα Ημερολόγια, Ναυτολόγια και Εξαμηνιαίες Καταστάσεις) 

(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» 
Παρόντες: 
 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Αντρέας Φακοντής  

 Γεώργιος Προκοπίου  Κώστας Κώστα 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Νίκος Νικολαΐδης 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς σε 
συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε την 1η Νοεμβρίου 2012.  Στα πλαίσια της συνεδρίας αυτής κλήθηκαν και 
παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος 
Εμπορικής Ναυτιλίας του ίδιου υπουργείου, του Κυπριακού Ναυτιλιακού Επιμελητηρίου και της συνδικαλιστικής 
οργάνωσης ΣΕΚ.  Η Κυπριακή Ένωση Πλοιοκτητών και οι συνδικαλιστικές οργανώσεις ΠΕΟ και ΔΕΟΚ, παρ’ 
όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 109 του περί 
Εμπορικής Ναυτιλίας (Πλοίαρχοι και Ναυτικοί) Νόμου, είναι η τροποποίηση των περί Εμπορικής Ναυτιλίας 
(Επίσημα Ημερολόγια, Ναυτολόγια και Εξαμηνιαίες Καταστάσεις) Κανονισμών για εκσυγχρονισμό του 
υφιστάμενου νομοθετικού πλαισίου. 

 Ειδικότερα, με τους υπό αναφορά κανονισμούς προωθείται η ηλεκτρονική υποβολή εντύπων μέσω 
διαδικτύου.  Επιπρόσθετα, προβλέπεται η αποστολή των καταστάσεων του πληρώματος προς την αρμόδια 
αρχή από την εταιρεία και όχι μόνο από τον πλοίαρχο, όπως ισχύει σήμερα, και η υποβολή αυτή προβλέπεται 
να γίνεται σε ετήσια αντί σε εξαμηνιαία βάση. 

 Σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Τμήματος Εμπορικής Ναυτιλίας και την εισηγητική έκθεση που 
συνοδεύει τους υπό αναφορά κανονισμούς, με τις προτεινόμενες ρυθμίσεις αναμένεται σημαντική αύξηση της 
παραγωγικότητας, βελτίωση της ποιότητας της εργασίας και της εξυπηρέτησης του κοινού και διευκόλυνση του 
έργου του πλοιάρχου, εφόσον θα απαλλάσσεται από την ίδια εργασία κάθε εξάμηνο, χωρίς όμως να 
υποβαθμίζεται η ποιότητα της πληροφόρησης του Τμήματος Εμπορικής Ναυτιλίας. 

 Τέλος, με τους εν λόγω κανονισμούς καταργείται η ναυτολόγηση παιδιών κάτω των δεκαέξι ετών σε υπό 
κυπριακή σημαία πλοία για σκοπούς συμμόρφωσης των κανονισμών με διεθνείς ναυτικές συμβάσεις και άλλες 
σχετικές εθνικές νομοθεσίες. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των υπό αναφορά 
κανονισμών. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων, αφού έλαβε υπόψη 
όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκριση των κανονισμών όπως αυτοί 
κατατέθηκαν από την εκτελεστική εξουσία.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 10 θέμα είναι «Ο περί της Διεθνούς Σύμβασης (ΟΥΝΕΣΚΟ) κατά του Ντόπινγκ στον 
Αθλητισμό (Τροποποιητικός) (Κυρωτικός) Νόμος του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για το νομοσχέδιο «Ο περί της Διεθνούς Σύμβασης 
(ΟΥΝΕΣΚΟ) κατά του Ντόπινγκ στον Αθλητισμό (Τροποποιητικός) (Κυρωτικός) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 
 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου  

 Γεώργιος Τάσου Αντρέας Καυκαλιάς 

 Ευθύμιος Δίπλαρος Γεώργιος Προκοπίου 

 Γιώργος Λουκαΐδης  Νίκος Κουτσού  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν στις 23 και 30 Οκτωβρίου 2012.  Στην πρώτη συνεδρία κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού και της Κυπριακής Αρχής Αντι-
Ντόπινγκ. 

 Σκοπός του υπό αναφορά νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί της Διεθνούς Σύμβασης 
(ΟΥΝΕΣΚΟ) κατά του Ντόπινγκ στον Αθλητισμό (Κυρωτικού) Νόμου, έτσι ώστε να αντικατασταθεί ο 
Κατάλογος Απαγορευμένων Ουσιών και Μεθόδων του 2011, που περιλαμβάνεται στο Προσάρτημα Ι αυτού, με 
τον αναθεωρημένο Κατάλογο Απαγορευμένων Ουσιών και Μεθόδων του 2012. 

 Στα πλαίσια της συνεδρίας όλα τα εμπλεκόμενα μέρη συμφώνησαν με την προτεινόμενη τροποποίηση, 
η οποία κρίνεται αναγκαία για την ομαλή λειτουργία της Κυπριακής Αρχής Αντι-Ντόπινγκ. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί το 
σκοπό και τις επιδιώξεις του υπό αναφορά νομοσχεδίου και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφισή του σε 
νόμο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του Πρώτου Πίνακα του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Διεθνούς Σύμβασης (ΟΥΝΕΣΚΟ) κατά του Ντόπινγκ 
στον Αθλητισμό (Τροποποιητικός) (Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

 (Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 11 θέμα είναι «Ο περί Κτηματομεσιτών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012», πρόταση 
νόμου.  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για την πρόταση νόμου «Ο περί 
Κτηματομεσιτών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 
 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος  Σοφοκλής Φυττής 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου  Φειδίας Σαρίκας 

 Χρίστος Μέσης  Δημήτρης Συλλούρης 

 Ανδρέας Κυπριανού Γιώργος Περδίκης 

 Ιωνάς Νικολάου  

 Κυριάκος Χατζηγιάννης Μη μέλη της επιτροπής: 
 Νεόφυτος Κωνσταντίνου Μάριος Μαυρίδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών μελέτησε την υπό αναφορά πρόταση νόμου, που κατατέθηκε 
στη Βουλή από το βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Κερύνειας κ. Μάριο Μαυρίδη, σε δύο συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν στις 25 Οκτωβρίου και την 1η Νοεμβρίου 2012.  Στην πρώτη συνεδρίαση της επιτροπής 
κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών, του Συμβουλίου Εγγραφής 
Κτηματομεσιτών και του Συνδέσμου Κτηματομεσιτών Επιχειρηματιών Κύπρου (ΣΚΕΚ).  Το Γραφείο του 
Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, παρά το γεγονός ότι κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της 
επιτροπής, αλλά απέστειλε προς αυτή σχετική επιστολή, ημερομηνίας 23 Οκτωβρίου 2012, στην οποία 
αναφέρεται ότι δεν έχει ένσταση για την προτεινόμενη ρύθμιση, αφού με αυτή σκοπείται ουσιαστικά η 
διόρθωση ενός αδόκιμου όρου και δεν επηρεάζεται η νομοθεσία ούτε και φαίνεται να τίθεται με αυτήν 
οποιοδήποτε θέμα αντισυνταγματικότητας. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Κτηματομεσιτών Νόμου, ώστε, αντί 
του όρου “ασκούμενος κτηματομεσίτης”, δηλαδή του φυσικού προσώπου που εργοδοτείται ως υπάλληλος 
αδειούχου κτηματομεσίτη και είναι εγγεγραμμένος στο Μητρώο Ασκούμενων Κτηματομεσιτών με βάση τις 
πρόνοιές του, να χρησιμοποιείται ο όρος “βοηθός κτηματομεσίτης”.  Ως βοηθός κτηματομεσίτης ορίζεται το 
φυσικό πρόσωπο που εργοδοτείται ως υπάλληλος αδειούχου κτηματομεσίτη, είναι εγγεγραμμένος στο Μητρώο 
Βοηθών Κτηματομεσιτών και διεκπεραιώνει κτηματομεσιτικές εργασίες με οδηγίες του εργοδότη του. 

 Εισάγοντας την υπό αναφορά πρόταση νόμου στην επιτροπή, ο εισηγητής της δήλωσε πως την 
κατέθεσε στη Βουλή με στόχο να παρασχεθεί η δυνατότητα καλύτερης εφαρμογής της νομοθεσίας που διέπει 
τους κτηματομεσίτες.  Ειδικότερα, όπως επισήμανε ο ίδιος, με την πρόσφατη αναθεώρηση της νομοθεσίας που 
διέπει τους κτηματομεσίτες με τη θέσπιση νέου νομοθετικού πλαισίου που διέπει τη διεξαγωγή 
κτηματομεσιτικών δραστηριοτήτων καθορίστηκαν μεταξύ άλλων οι προϋποθέσεις για εγγραφή σε μητρώο τόσο 
των “αδειούχων κτηματομεσιτών” όσο και των “ασκούμενων κτηματομεσιτών”, καθώς και οι αρμοδιότητες των 
εν λόγω προσώπων.  Με την εφαρμογή όμως της εν λόγω νομοθεσίας, όπως τόνισε ο ίδιος εισηγητής, 
διαπιστώθηκε ότι οι αρμοδιότητες των “ασκούμενων κτηματομεσιτών” δεν καθορίζονται σαφώς σε αυτή, 
δημιουργώντας έτσι προβλήματα σε σχέση με τη δυνατότητα διεκπεραίωσης οποιασδήποτε κτηματομεσιτικής 
εργασίας από αυτούς κατόπιν οδηγιών αδειούχου κτηματομεσίτη.  Περαιτέρω, όπως ανέφερε ο ίδιος εισηγητής, 
διαπιστώθηκε ότι ο όρος “ασκούμενος κτηματομεσίτης” δημιουργεί προβλήματα ερμηνείας, αφού με αυτόν 
εξυπακούεται η μεταπήδηση από το εν λόγω καθεστώς, υπό την προϋπόθεση πλήρωσης κάποιων πρόσθετων 
απαιτήσεων, σε καθεστώς “αδειούχου κτηματομεσίτη”, κάτι το οποίο όμως δεν απαιτείται από την υπό 
αναφορά νομοθεσία.  Πρόσθεσε δε ότι ο όρος “ασκούμενος κτηματομεσίτης” είναι αδόκιμος, λαμβάνοντας 
υπόψη τα ισχύοντα στην Ευρωπαϊκή Ένωση.  Συναφώς, με την υιοθέτηση των προνοιών της υπό αναφορά 
πρότασης νόμου, δήλωσε ο ίδιος, αναμένεται να επιλυθούν τα εν λόγω προβλήματα και να διευκολυνθεί η 
διεκπεραίωση των κτηματομεσιτικών εργασιών. 

 Η εκπρόσωπος του Υπουργείου Εσωτερικών, αφού συμφώνησε με τις προτεινόμενες με την πρόταση 
νόμου τροποποιήσεις, δήλωσε πως τα θέματα που ρυθμίζονται με αυτήν απασχόλησαν και το Υπουργείο 
Εσωτερικών, μετά την πρακτική εφαρμογή του αναθεωρημένου νομοθετικού πλαισίου που διέπει τη διεξαγωγή 
κτηματομεσιτικών εργασιών, αρχικά λόγω των προβλημάτων που διαπιστώθηκαν από το Συμβούλιο Εγγραφής 
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Κτηματομεσιτών και σε μεταγενέστερο στάδιο, έπειτα από σχετική επισήμανση των υπηρεσιών της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και της τρόικας, λόγω της πιθανότητας σύγχυσης γύρω από τα θέματα αυτά. 

 Ειδικότερα, όπως δήλωσε πρόσθετα η ίδια εκπρόσωπος, λόγω του παραλληλισμού του όρου 
“ασκούμενος κτηματομεσίτης”, που περιλαμβάνεται στην υπό τροποποίηση βασική νομοθεσία, με άλλα 
θεσμοθετημένα επαγγέλματα, όπως για παράδειγμα του “ασκούμενου δικηγόρου”, παρατηρήθηκαν κάποια 
προβλήματα στη διεκπεραίωση κτηματομεσιτικών εργασιών λόγω παρερμηνείας του υπό αναφορά όρου.  
Συναφώς, όπως διευκρίνισε η ίδια εκπρόσωπος, με βάση τις πρόνοιες της υπό τροποποίηση βασικής 
νομοθεσίας “ο ασκούμενος κτηματομεσίτης” μπορεί να εγγραφεί στο σχετικό Μητρώο Ασκούμενων 
Κτηματομεσιτών υπό τις προϋποθέσεις που καθορίζονται σε αυτήν και να διεκπεραιώνει κτηματομεσιτικές 
εργασίες κατόπιν οδηγιών αδειούχου κτηματομεσίτη, χωρίς να απαιτείται η απόκτηση των πρόσθετων 
ακαδημαϊκών προσόντων που καθορίζονται σε αυτήν, αν επιθυμεί την εγγραφή του στο Μητρώο 
Κτηματομεσιτών.  Ως εκ τούτου, πολλά πρόσωπα μπορούν να επιλέξουν να εγγραφούν ως “ασκούμενοι 
κτηματομεσίτες”, οπότε και πραγματοποιούν δωδεκάμηνη άσκηση σε κτηματομεσιτικό γραφείο, και να μην 
μπορούν ποτέ να αποταθούν για εγγραφή ως “αδειούχοι κτηματομεσίτες” λόγω μη κατοχής των πρόσθετων 
ακαδημαϊκών προσόντων που απαιτούνται για το σκοπό αυτό, ενεργώντας έτσι ως υπάλληλοι αδειούχου 
κτηματομεσίτη.  Συνεπώς, η προτεινόμενη αντικατάσταση του όρου “ασκούμενος κτηματομεσίτης” με τον όρο 
“βοηθός κτηματομεσίτης” και η περαιτέρω διασαφήνιση της δυνατότητας διεκπεραίωσης από αυτόν 
κτηματομεσιτικών εργασιών με σχετικές οδηγίες του αδειούχου κτηματομεσίτη στον οποίο εργοδοτείται 
αναμένεται να συμβάλει στην καλύτερη εφαρμογή της σχετικής νομοθεσίας και στην επίλυση των 
προβλημάτων τα οποία προέκυψαν. 

 Οι εκπρόσωποι του Συμβουλίου Εγγραφής Κτηματομεσιτών και του Συνδέσμου Κτηματομεσιτών 
Επιχειρηματιών Κύπρου συμφώνησαν με τις πρόνοιες της υπό αναφορά πρότασης νόμου και τάχθηκαν υπέρ 
της ψήφισής της από τη Βουλή άμεσα, ώστε να επιλυθούν τα προβλήματα τα οποία έχουν δημιουργηθεί. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, 
διαμόρφωσε τις πιο κάτω θέσεις: 

1. Ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις, του Δημοκρατικού Συναγερμού και του Δημοκρατικού Κόμματος, καθώς και τα μέλη της 
βουλευτές του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ και του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών 
εισηγούνται την ψήφιση της υπό αναφορά πρότασης νόμου σε νόμο. 

2. Το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί του 
θέματος κατά τη συζήτησή του στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εδώ έχω γραμμένο ότι το ΕΥΡΩΚΟ θα τοποθετηθεί στην ολομέλεια, άρα υπάρχουν ομιλητές επί 
θέματος αρχής. 

 Κύριε Συλλούρη, έχετε το λόγο. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Είμαστε υπέρ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Είσαστε υπέρ. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Αντικατάσταση του όρου “ασκούμενος κτηματομεσίτης” στο σύνολο του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Κτηματομεσιτών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως η πρόταση νόμου ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα θέματα από τον αριθμό 12 μέχρι τον αριθμό 42 αποσύρονται από την εκτελεστική εξουσία. 

 Ερχόμαστε τώρα στο νομοσχέδιο που έχουμε κηρύξει επείγον στην αρχή της συνεδρίας και που 
τιτλοφορείται «Ο περί της Παραχώρησης Κυβερνητικών Εγγυήσεων για τη Σύναψη Δανείων ή/και την Έκδοση 
Ομολόγων από Πιστωτικά Ιδρύματα Νόμος του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί της Παραχώρησης Κυβερνητικών Εγγυήσεων για τη Σύναψη Δανείων ή/και την Έκδοση 

Ομολόγων από Πιστωτικά Ιδρύματα Νόμος του 2012» 
Παρόντες: 
 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Γιάννος Λαμάρης 

 Άγγελος Βότσης Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Νίκος Νικολαΐδης 

 Μάριος Μαυρίδης Νίκος Κουτσού 

 Χάρης Γεωργιάδης Γιώργος Περδίκης 

 Σταύρος Ευαγόρου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε αυθημερόν το πιο πάνω 
νομοσχέδιο, το οποίο κατατέθηκε στη σημερινή συνεδρία της ολομέλειας του σώματος και κηρύχθηκε επείγον.  
Στη συνεδρίαση αυτή κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών και της 
Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η παραχώρηση κυβερνητικών εγγυήσεων συνολικού ποσού 
μέχρι τρία δις ευρώ (€3.000.000.000) για τη σύναψη δανείων ή/και την έκδοση ομολόγων από πιστωτικά 
ιδρύματα, τα οποία έχουν συσταθεί στη Δημοκρατία και έλαβαν άδεια λειτουργίας από την Κεντρική Τράπεζα ή 
τον Έφορο της Υπηρεσίας Εποπτείας και Ανάπτυξης Συνεργατικών Εταιρειών, συμπεριλαμβανομένων και των 
θυγατρικών ξένων πιστωτικών ιδρυμάτων, με σκοπό την ενίσχυση της ρευστότητας της οικονομίας για την 
αντιμετώπιση των επιπτώσεων της διεθνούς οικονομικής κρίσης. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, στα πλαίσια ενδυνάμωσης της 
ρευστότητας των πιστωτικών ιδρυμάτων και διευκόλυνσης της χρηματοδότησης της οικονομικής 
δραστηριότητας, το Υπουργείο Οικονομικών σε συνεργασία με την Κεντρική Τράπεζα της Κύπρου έχει 
καταρτίσει σχετικό σχέδιο για παραχώρηση κυβερνητικών εγγυήσεων. 

 Σύμφωνα με το σχέδιο, η παραχώρηση των κυβερνητικών εγγυήσεων για λογαριασμό των πιστωτικών 
ιδρυμάτων θα γίνεται για περίοδο όχι μικρότερη από τρεις μήνες και όχι μεγαλύτερη από πέντε χρόνια, στη 
βάση διμερών συμβάσεων που θα συνάπτονται μεταξύ της κυβέρνησης και του πιστωτικού ιδρύματος. 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, η διαδικασία, οι όροι παραχώρησης των κυβερνητικών εγγυήσεων, το 
ύψος της καταβαλλόμενης προμήθειας, το είδος και η επάρκεια των εξασφαλίσεων, τα κριτήρια κατανομής των 
κυβερνητικών εγγυήσεων και οι διευθετήσεις παρακολούθησης και συντονισμού για την ορθή και 
αποτελεσματική εφαρμογή της προτεινόμενης νομοθεσίας θα καθορίζονται με διάταγμα του Υπουργού 
Οικονομικών. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της και αφού προηγουμένως επέφερε ορισμένες τροποποιήσεις στο νομοσχέδιο, υιοθετεί το σκοπό 
και τις επιδιώξεις του, γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφισή του σε νόμο.  
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ναι, κύριε Συλλούρη. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Να κάνετε ψηφοφορία. 
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Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Θα μιλήσετε εσείς, κύριε Κουλία; 

 Έχετε το λόγο. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Την άλλη φορά, με το θέμα της Λαϊκής, θυμούμαι, έγινε συνεδρία… Καταρχάς, θέλω να πω ότι το δις 
εξαμαρτείν ουκ ανδρός σοφού.  Την άλλη φορά η κυβέρνηση με τη μορφή του κατεπείγοντος μας είπε «αν δεν 
εγκρίνει η Βουλή των Αντιπροσώπων €1,8 δις, θα καταρρεύσουν οι τράπεζες».  Και έγινε συζήτηση 
τουλάχιστον στην επιτροπή Οικονομικών και, θυμούμαι, είχαν την ευκαιρία όλοι οι συνάδελφοι -όλοι όσοι 
ενδιαφέρονταν- να παρακολουθήσουν αυτή τη δραματική συζήτηση, που τέλειωσε η ώρα δύο το πρωί. 

 Τούτην τη φοράν εκαταργήθην και τούτο.  Έγινε συνεδρία των αρχηγών των κομμάτων.  Εγώ τώρα το 
βλέπω.  Και βλέπω ότι ζητούν €3 δις εγγύηση από την κυβέρνηση.  Τώρα εν ηξέρω αν τούτη η κυβέρνηση ή η 
αυριανή θα διαθέτει έτσι οικονομικές δυνατότητες, διερωτώμαι.  Άρα, είναι βάρος επί των ώμων των 
φορολογούμενων πολιτών.  Ως εκ τούτου, εγώ δεν πρόκειται να ψηλώσω το χέρι μου πάνω.  Προτιμώ να το 
κόψω δηλαδή! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Λοιπόν, να ψηφίσουμε. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Παροχή κυβερνητικών εγγυήσεων.  Άρθρο 3. 

 Περίοδος παραχώρησης.  Άρθρο 4. 

 Πρόσκληση για την παραχώρηση κυβερνητικών εγγυήσεων.  Άρθρο 5. 

 Διάθεση κυβερνητικών εγγυήσεων.  Άρθρο 6. 

 Κριτήριο κατανομής των κυβερνητικών εγγυήσεων.  Άρθρο 7. 

 Έκδοση Διατάγματος από τον Υπουργό.  Άρθρο 8. 

 Μέγιστη παραχώρηση κυβερνητικών εγγυήσεων κατά πιστωτικό ίδρυμα.  Άρθρο 9. 

 Παραχώρηση κυβερνητικών εγγυήσεων προς συνεργατικά πιστωτικά ιδρύματα.  Άρθρο 10. 

 Σύσταση Επιτροπής.  Άρθρο 11. 

 Επιβολή κυρώσεων.  Άρθρο 12. 

 Έναρξη της ισχύος του παρόντος Νόμου.  Άρθρο 13. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων αυτών; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα δύο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν κατά; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Πόσοι απέχουν; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ουδείς, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με σαράντα δύο ψήφους υπέρ, τρεις εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Παραχώρησης Κυβερνητικών Εγγυήσεων για τη Σύναψη 
Δανείων ή/και την Έκδοση Ομολόγων από Πιστωτικά Ιδρύματα Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι τάσσονται υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα δύο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν κατά; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι απέχουν; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ουδείς, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα δύο ψήφους υπέρ, τρεις εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Εδώ τελειώνει η νομοθετική εργασία. 

 Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων έχει γίνει ήδη. 

 Προχωρούμε στο Κεφάλαιο Τρίτο: Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.243, ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Κερύνειας κ. Σοφοκλή Φυττή 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Ποιο είναι το νομικό πλαίσιο που διέπει την παροχή δωρεάν φοίτησης σε Τουρκοκυπρίους μαθητές που 
διαμένουν στις κατεχόμενες περιοχές σε ιδιωτικά σχολεία στις ελεύθερες περιοχές; 

2. Σε ποιο κεφάλαιο του προϋπολογισμού υπάγεται το συγκεκριμένο κονδύλι;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.244, ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες 
θα προβεί, για να επιλύσει τα σοβαρότατα προβλήματα που αντιμετωπίζει το κέντρο θεραπείας και 
εκπαίδευσης “Ανεμώνη”. 

 Επισυνάπτεται σχετική επιστολή του Παγκύπριου Συνδέσμου Προστασίας Σπαστικών και Ανάπηρων 
Παιδιών.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής. Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.245, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η προσπάθεια μετακίνησης του χοιροστασίου Μαραθούντας, το οποίο προκαλεί έντονη δυσοσμία και 
οχληρία στην κοινότητα Αγίας Μαρινούδας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.246, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
προτίθεται να προωθήσει αίτημα του κοινοτικού συμβουλίου Αγίας Μαρινούδας για αποκατάσταση και 
διαμόρφωση του παλιού σκυβαλότοπου-λυματότοπου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.247, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
προτίθεται να προωθήσει αίτημα του κοινοτικού συμβουλίου Αγίας Μαρινούδας για δημιουργία λαογραφικού 
μουσείου στην κοινότητα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.248, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Σε συνεδρία του κοινοτικού συμβουλίου Χλώρακα αποφασίστηκε όπως ζητηθεί η παραχώρηση μέρους 
του τεμαχίου Φ. Σχ. XLV/49&50 αρ. 4, ώστε να προχωρήσει με την ετοιμασία σχεδίων διαμόρφωσης χώρου 
λουομένων που θα εξυπηρετεί τις ανάγκες ντόπιων και ξένων επισκεπτών. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις προθέσεις του 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.249, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Σε πρόσφατη επίσκεψή μου στην κοινότητα Χλώρακα ενημερώθηκα για την πρόθεση του κοινοτικού 
συμβουλίου να καταθέσει πρόταση για κατασκευή/διαμόρφωση τμήματος του παραλιακού δρόμου Τάφοι των 
Βασιλέων και τη δημιουργία κυκλικού κόμβου στη συμβολή του με το δυτικό παρακαμπτήριο. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις προθέσεις του 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.250, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πώς 
αντιμετωπίζει τα πιο κάτω αιτήματα της κοινότητας Κουκλιών: 

1. Βελτίωση του κύριου δρόμου προς την κοινότητα. 

2. Κατασκευή οχετού ομβρίων υδάτων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.251, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πώς 
αντιμετωπίζει τα πιο κάτω αιτήματα της κοινότητας Νέου Χωριού Πάφου: 

1. Οικονομική ενίσχυση για καθαριότητα των παραλιών. 

2. Δημιουργία χώρων λουομένων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.252, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Σε πρόσφατη επίσκεψή μου στην κοινότητα Χλώρακα ενημερώθηκα για την πρόθεση του κοινοτικού 
συμβουλίου να ζητήσει δανειοδότηση για ασφαλτοστρώσεις δρόμων που έχουν υποστεί ζημιές από τις 
εργασίες του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πάφου και του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων. 

 Συγκεκριμένα, ζητείται η παραχώρηση έγκρισης για δανειοδότηση του κοινοτικού συμβουλίου από 
εμπορική τράπεζα ή συνεργατικό ίδρυμα και η παραχώρηση κυβερνητικής συνεισφοράς στο κόστος του έργου, 
που ανέρχεται στα €2 εκατομ. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις προθέσεις του 
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για το πιο πάνω θέμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.253, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται το αίτημα του κοινοτικού συμβουλίου Κουκλιών για διαχωρισμό οικοπέδων για φτωχές οικογένειες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.254, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται το αίτημα της κοινότητας Κουκλιών για παραχώρηση δύο κλήρων με σκοπό τη δημιουργία κοινοτικής 
παραλίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.255, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες 
ενέργειες προτίθεται να προβεί σχετικά με το αίτημα της κοινότητας Κινούσας για εγγραφή του κύριου δρόμου 
που οδηγεί στην κοινότητα σε δημόσιο, όπως και για εγγραφή των αγροτικών δρόμων, που είναι ένα από τα 
πάγια αιτήματα του κοινοτικού συμβουλίου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.256, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες 
που γίνονται από πλευράς του όσον αφορά το αίτημα της κοινότητας Νέου Χωριού Πάφου για κατασκευή 
παρακαμπτήριου δρόμου προς την περιοχή “Σμιγιές”.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.257, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το πώς θα 
αντιμετωπιστεί το πρόβλημα των πυρκαγιών στο χώρο απόρριψης αδρανών υλικών στην περιοχή 
Μαραθούντας, το οποίο επηρεάζει καθημερινά τους κατοίκους της κοινότητας Αγίας Μαρινούδας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.258, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό 
των γυναικών που υπηρετούν στην Εθνική Φρουρά και σε ποιες βαθμίδες υπηρετούν.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.259, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο 
στάδιο βρίσκεται η επεξεργασία του νομοσχεδίου για το σύμφωνο ελεύθερης συμβίωσης και πότε αναμένεται 
να κατατεθεί στη Βουλή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.260, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πόσες 
καταγγελίες έγιναν για σεξουαλικά αδικήματα κατά ανηλίκων την περίοδο 2010-2012, πόσες από αυτές 
οδηγήθηκαν ενώπιον δικαστηρίων και τι ποινές επιβλήθηκαν. 

Θα θέλαμε επίσης να γνωρίζουμε σε πόσες περιπτώσεις ο δράστης ήταν του οικείου περιβάλλοντος του 
θύματος και σε πόσες περιπτώσεις διατάχθηκε η κράτηση του δράστη μέχρι την προσαγωγή του στο 
δικαστήριο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.261, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πόσες τροχαίες 
παραβάσεις έχουν γίνει ανά κατηγορία τα τελευταία τέσσερα χρόνια και ποια είναι τα ποσά που έχουν 
εισπραχθεί για την κάθε κατηγορία αυτά τα χρόνια.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.262, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πόσοι 



440 

 

Τουρκοκύπριοι φοιτούν σε κρατικά πανεπιστήμια στις ελεύθερες περιοχές, τι είδους βοηθήματα δικαιούνται να 
λάβουν και τι χρηματικού ύψους είναι κάθε βοήθημα, καθώς και, αν δικαιούνται, πόσα βοηθήματα δόθηκαν τα 
τελευταία πέντε χρόνια ανά έτος ξεχωριστά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.263, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πόσα χρήματα 
έχει καταβάλει η Κυπριακή Δημοκρατία για σκοπούς χρηματοδότησης της φοίτησης Τουρκοκυπρίων σε 
νηπιαγωγεία, δημοτικά, γυμνάσια, λύκεια, ιδιωτικά κολέγια και πανεπιστήμια τα τελευταία πέντε χρόνια ανά 
έτος ξεχωριστά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.264, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Τμήμα Δασών έχει ξεκινήσει διαδικασίες εκρίζωσης της ακακίας (Acacia 
saligna) από τα δάση. Σύμφωνα με το Τμήμα Δασών, η ακακία εισήχθη στην Κύπρο από το εξωτερικό και 
εκτοπίζει τα τοπικά είδη φυτών.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων τους λόγους για 
τους οποίους το Τμήμα Δασών προβαίνει στην εκρίζωση της ακακίας και δεν ακολουθεί άλλες πρακτικές που 
θα περιορίσουν την εξάπλωσή της. Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων με βάση ποια μελέτη ή έρευνα το Τμήμα Δασών αποφάσισε τη μαζική εξολόθρευση της 
ακακίας στην Κύπρο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.265, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή εκτιμά ότι θα χρειαστούν επιπλέον €8,9 δις, 
προκειμένου να καλυφθούν τα ελλείμματα στις πληρωμές για το 2012 στον ετήσιο προϋπολογισμό της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Τα επιπλέον αυτά χρήματα χρειάζονται, για να καλυφθούν τα τρέχοντα ελλείμματα που 
παρουσιάστηκαν στις πληρωμές για το πρόγραμμα υποτροφιών “Erasmus”, το 7ο Πρόγραμμα Πλαίσιο για την 
έρευνα και την ανάπτυξη, το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταμείο, το Πρόγραμμα Διά Βίου Μάθησης κ.ο.κ. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η Κυπριακή 
Δημοκρατία θα επωφεληθεί από αυτά τα επιπλέον €8,9 δις του ευρωπαϊκού προϋπολογισμού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.266, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι σε ολόκληρη την Ευρώπη, με αφορμή την 20ή επέτειο του προγράμματος LIFE, 
διοργανώνονται φέτος περισσότερες από τριακόσιες εκδηλώσεις. Οι εκδηλώσεις περιλαμβάνουν μία 
πασχαλινή κατασκήνωση LIFE στην Ισπανία, μία περιφερειακή ανθοκομική έκθεση στην Ελλάδα, μία συναυλία 
βατράχων υπό το φως του φεγγαριού στη Γερμανία κ.ά.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις εκδηλώσεις 
που έχει διοργανώσει η Κυπριακή Δημοκρατία με αφορμή την 20ή επέτειο του προγράμματος LIFE. 

 Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν οι εκδηλώσεις 
αυτές χρηματοδοτούνται από την Ευρωπαϊκή Ένωση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.267, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
μαθητών στα δημοτικά σχολεία και στο γυμνάσιο της περιοχής Τηλλυρίας (Κάτω Πύργου, Πομού) τα τελευταία 
χρόνια. 

 Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις 
προβλέψεις του για τα επόμενα χρόνια, καθώς και για τις ενέργειες του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού για 
την ανάπτυξη του μαθητικού πληθυσμού στα δημόσια εκπαιδευτήρια της περιοχής Τηλλυρίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.268, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το ταμείο της Ευρωπαϊκής Ένωσης για το περιβάλλον LIFE έχει συνεισφέρει 
περισσότερα από €1,2 δις στη διαχείριση και την αποκατάσταση περισσότερων των 2 000 περιοχών “Natura” 
σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση. Τα τελευταία είκοσι χρόνια τα δύο τμήματα του ταμείου LIFE-Φύση και LIFE-
Περιβαλλοντική Πολιτική και Διακυβέρνηση έχουν συγχρηματοδοτήσει περισσότερα από 3 685 σχέδια, ύψους 
€2,8 δις, από τον προϋπολογισμό της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το συνολικό ποσό 
που έχει εξασφαλίσει η Κυπριακή Δημοκρατία για τη διαχείριση και αποκατάσταση περιοχών “Natura” από τον 
προϋπολογισμό της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

 Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων κατάλογο των 
έργων που έχουν χρηματοδοτηθεί από το πρόγραμμα LIFE.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.269, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο με ψήφισμά του στις 23 Οκτωβρίου 2012 
υποστήριξε ότι, για να μπορέσει η Ευρωπαϊκή Ένωση να πληρώσει τους λογαριασμούς της μέσα στο 2013, 
πρέπει να αναθεωρηθούν οι περικοπές που έχει προτείνει το Συμβούλιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης επί του 
σχεδίου προϋπολογισμού της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Τα προγράμματα που έχουν πληγεί περισσότερο από 
αυτές τις περικοπές είναι το “Erasmus Mundus”, τα Προγράμματα Διά Βίου Μάθησης και το 7ο Πρόγραμμα 
Πλαίσιο για την έρευνα και την ανάπτυξη. Η χρηματοδότηση αυτών των προγραμμάτων αποδείχθηκε το 2012 
σχεδόν ανεπαρκής, με αποτέλεσμα να αναγκαστεί η Ευρωπαϊκή Επιτροπή να παρουσιάσει πρόσθετο 
διορθωτικό προϋπολογισμό. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τη θέση της 
Κυπριακής Δημοκρατίας στο Συμβούλιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης όσον αφορά τις περικοπές που είχε 
προτείνει το Συμβούλιο επί του σχεδίου προϋπολογισμού της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.270, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι ιδιοκτήτες αστικών ταξί ζητούν την εφαρμογή ενός σχεδίου απόσυρσης 
αδειών ταξί, ώστε να αρθεί η υπερπροσφορά που υπάρχει σήμερα στην αγορά. Όπως πληροφορήθηκα, το 
Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων έχει ήδη ετοιμάσει μελέτη αναφορικά με τις ανάγκες της Κύπρου σε 
αστικά ταξί. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων τη μελέτη που ετοίμασε 
το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων η οποία εξετάζει τις ανάγκες της Κύπρου σε αστικά ταξί. 

 Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το 
Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων ετοιμάζει σχέδιο πλεονασματικών αδειών ταξί και τι περιλαμβάνει το 
σχέδιο αυτό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.271, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι ακόμα και σήμερα, σε συνθήκες οικονομικής κρίσης, λειτουργοί και 
αξιωματούχοι του κράτους ταξιδεύουν για επαγγελματικούς σκοπούς στο εξωτερικό σε επιχειρηματικές θέσεις 
(business class) και πρώτες θέσεις (first class). 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν όντως συνεχίζουν 
οι κρατικοί αξιωματούχοι και δημόσιοι υπάλληλοι να ταξιδεύουν σε επιχειρηματικές και πρώτες θέσεις, πόσο 
στοιχίζει αυτή η διευθέτηση και αν υπάρχουν σκέψεις για τερματισμό αυτής της τακτικής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.272, ημερομηνίας 6 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Μισιαούλη Δημητρίου 

 «Μετά από παράπονα πολιτών που ήρθαν σε γνώση μου, θα ήθελα να γνωρίζω τη διαδικασία και την 
πολιτική του κράτους όσον αφορά τη χρήση νάρθηκα από παιδιά που αντιμετωπίζουν προβλήματα της 
σπονδυλικής στήλης (λόρδωση, κύφωση). 

 Οι νάρθηκες που δίνονται από το Εργαστήριο Προσθετικών Μελών του κράτους είναι άβολοι 
(χρησιμοποιούνται υλικά προηγούμενης τεχνολογίας) σε σύγκριση με αυτούς του ιδιωτικού τομέα. Πολλές 
φορές τα παιδιά δε θέλουν να τους χρησιμοποιούν, διότι γίνεται εμφανής η χρησιμοποίησή τους κάτω από τα 
ρούχα τους και ντρέπονται σε τέτοιο βαθμό, που τους δημιουργούνται ψυχολογικά προβλήματα. Το κόστος 
στον ιδιωτικό τομέα είναι μεγάλο, λαμβάνοντας υπόψη ότι με την ανάπτυξη των παιδιών χρειάζεται αλλαγή και 
στο νάρθηκα. 

 Επίσης θα ήθελα να γνωρίζω αν επιχορηγείται η αγορά νάρθηκα από τον ιδιωτικό τομέα και πόσο 
κοστίζει.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.273, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους 



442 

 

μηχανισμούς που τίθενται σε λειτουργία από τη στιγμή που εντοπίζεται σε σχολείο μαθητής ή μαθήτρια οι 
οποίοι κάνουν χρήση εξαρτησιογόνων ουσιών, καθώς και για τη διαχείριση της οποίας τυγχάνουν περιπτώσεις 
μαθητών οι οποίοι αρνούνται να πάνε για αποτοξίνωση ή των οποίων οι γονείς τελούν υπό άρνηση για την 
εξάρτηση του παιδιού τους, με αποτέλεσμα να μην αποδέχονται ένταξη των παιδιών τους σε προγράμματα 
αποτοξίνωσης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.274, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τη διαχείριση 
περιπτώσεων μαθητών/μαθητριών με διαγεγνωσμένες ψυχιατρικές διαταραχές, δηλαδή αν παρέχεται 
παρακολούθηση και στήριξη από τις αρμόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, πώς 
εκφράζεται πρακτικά αυτή η στήριξη και κατά πόσο είναι υποχρεωτικό να ενημερώνεται σχετικά η διεύθυνση 
του σχολείου για την κατάσταση της ψυχικής υγείας των μαθητών που φοιτούν στο σχολείο και παίρνουν 
φαρμακευτική αγωγή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.275, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
ανηλίκων που εντάχθηκαν σε προγράμματα αποτοξίνωσης τα τελευταία πέντε χρόνια και για τον αριθμό όσων 
εντάχθηκαν πέραν της μίας φοράς.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.276, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε απάντηση του τέως Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη σε παλαιότερη ερώτησή μου με 
αρ. 23.06.009.04.612, αναφορικά με την επίσημη εγγραφή του δρόμου που συνδέει τον Κάτω Πύργο με το 
βυζαντινό ξωκλήσι της Παναγίας Γαλόκτιστης, πληροφορήθηκα ότι είχαν ενεργοποιηθεί οι διαδικασίες 
εγγραφής του δρόμου από τις υπηρεσίες του Υπουργείου Εσωτερικών. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχουν 
ολοκληρωθεί οι διαδικασίες εγγραφής του δρόμου που συνδέει τον Κάτω Πύργο με το ξωκλήσι της Παναγίας 
Γαλόκτιστης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.277, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με καταγγελίες δημοτών του δήμου Ιδαλίου, στις περιοχές “Καλλιθέα”, “Ηλιούπολη”, “Νέα 
Λήδρα” και “Κωνστάντια” υπάρχει μεγάλο πρόβλημα ρύπανσης από τις εκπομπές των εργοστασίων ασφάλτων 
που γειτνιάζουν με την κατοικημένη περιοχή. Τα εργοστάσια αυτά είναι τα ακόλουθα: “Medcon Nemesis 
Asphalt”, “Iasonas Asphalt” και “Prometheus Asphalt”. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους ελέγχους 
που διενεργούνται στα εν λόγω εργοστάσια, ποια τα αποτελέσματα των ελέγχων αυτών, πότε έγιναν οι 
τελευταίες μετρήσεις εκπομπών αερίων ρύπων, καθώς και αν τα εν λόγω εργοστάσια διαθέτουν πολεοδομική 
άδεια, άδεια οικοδομής και πιστοποιητικό τελικής έγκρισης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.278, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από την απάντηση του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην ερώτησή μου με αρ. 
23.06.010.02.062 πληροφορήθηκα για την απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου για εθελοντική αποκοπή 
10% επί των ακαθάριστων απολαβών των κρατικών αξιωματούχων, με αναδρομική ισχύ από την 1η Απριλίου 
2012. Η σχετική αποκοπή από το μισθό του κάθε αξιωματούχου άρχισε κατά το μήνα Αύγουστο μετά από 
υποβολή σχετικής επιστολής από τον καθένα, στην οποία αναφέρει ότι αποδέχεται την αποκοπή από τις 
συνολικές απολαβές του για την περίοδο από 1η Απριλίου 2012 μέχρι 28 Φεβρουαρίου 2013, 
συμπεριλαμβανομένου και του 13ου μισθού. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων κατάλογο των κρατικών 
αξιωματούχων που έχουν αποδεχθεί την εθελοντική αποκοπή 10% επί των ακαθάριστων απολαβών τους, 
συμπεριλαμβανομένου και του 13ου μισθού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.279, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι ο Σύνδεσμος Οικογενειών με Τρίδυμα και άνω διεκδικεί άδεια μητρότητας με 
πλήρεις απολαβές για δώδεκα μήνες για τη μητέρα και έξι μήνες άδεια αμέσως μετά τη γέννηση των παιδιών 
για τον πατέρα. Έχω πληροφορηθεί επίσης ότι ο σύνδεσμος διεκδικεί παραχώρηση άδειας εργοδότησης 
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οικιακής βοηθού για τα πρώτα έξι χρόνια και κάλυψη της μισθοδοσίας της από το κράτος. Για τη φροντίδα των 
τριδύμων, ειδικά τα πρώτα χρόνια, δεν αρκούν μόνο η μητέρα και ο πατέρας, αλλά είναι αναγκαία και η 
συνδρομή μίας οικιακής βοηθού. Η κάλυψη της μισθοδοσίας από το κράτος είναι τεράστιας σημασίας, γιατί τα 
έξοδα είναι εις τριπλούν. Παράλληλα, ο σύνδεσμος διεκδικεί όπως η πολιτεία εξασφαλίζει ότι κανένας γονέας 
τριδύμων δε θα παραμένει άνεργος για περίοδο πέραν των έξι μηνών. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν εξετάζει το 
ενδεχόμενο τροποποίησης της νομοθεσίας, έτσι που η μητέρα και ο πατέρας με τρίδυμα παιδιά να δικαιούνται 
άδεια μετά τη γέννηση των παιδιών για δώδεκα και έξι μήνες με πλήρεις απολαβές.  

 Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν εξετάζεται 
το ενδεχόμενο παραχώρησης άδειας εργοδότησης οικιακής βοηθού για τα πρώτα έξι χρόνια και κάλυψης της 
μισθοδοσίας της από το κράτος, καθώς και αν προτίθεται να υιοθετήσει τέτοιες ασφαλιστικές δικλίδες, που να 
διασφαλίζουν ότι κανένας γονέας τριδύμων δε θα παραμένει άνεργος για περίοδο πέραν των έξι μηνών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.280, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για ποιους λόγους οι 
γυναίκες που βιώνουν διάκριση λόγω φύλου δεν παραπέμπουν το θέμα ενώπιον της δικαιοσύνης και ποια 
μέτρα έχει λάβει το κράτος για την αύξηση της ενημέρωσης των γυναικών, με σκοπό την ενθάρρυνσή τους να 
αναζητήσουν βοήθεια σε περιπτώσεις όπου παρουσιάζεται διάκριση λόγω φύλου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.281, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι για όσους Τουρκοκυπρίους καταγγέλλονται στις ελεύθερες περιοχές από το 
Τμήμα Τροχαίας της αστυνομίας και δεν πληρώνουν τα εξώδικά τους δεν υπάρχει σύστημα ελέγχου και 
εντοπισμού τους, με αποτέλεσμα να επαφίεται στους αστυνομικούς των οδοφραγμάτων κατά πόσο θα 
διενεργούν έλεγχο, για να εξακριβώσουν ποιοι από τους ιδιοκτήτες οχημάτων που εισέρχονται στις ελεύθερες 
περιοχές έχουν ανείσπρακτα εξώδικα. Όπως πληροφορήθηκα, δεν υπάρχει μηχανογραφημένο σύστημα για 
τους Τουρκοκυπρίους, τους τουρίστες και τους υπηκόους τρίτων χωρών, ώστε, όταν δεν πληρώνουν τα 
εξώδικά τους, να καταχωρίζονται τα ονόματά τους και οι αριθμοί των οχημάτων τους, ώστε να εντοπίζονται 
εύκολα και γρήγορα, γεγονός που καθιστά εξαιρετικά δύσκολή, εάν όχι αδύνατη, τέτοια εργασία. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν όντως δεν 
υπάρχει μηχανογραφημένο σύστημα για τους Τουρκοκυπρίους, τους τουρίστες και τους υπηκόους τρίτων 
χωρών, ώστε, όταν δεν πληρώνουν τα εξώδικά τους, να μπορεί να εντοπίζονται εύκολα και γρήγορα και αν 
υπάρχει σχέδιο, για να αποκτηθεί σύντομα αυτή η δυνατότητα. Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να 
πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το ετήσιο υπολογιζόμενο ποσό που χάνει η Κυπριακή 
Δημοκρατία από τα ανείσπρακτα εξώδικα που εκδίδονται για Τουρκοκυπρίους, τουρίστες και υπηκόους τρίτων 
χωρών.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.615, ημερομηνίας 16 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 23/03/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα εξής: 

2. Όλες οι υπηρεσίες της Κυπριακής Βιβλιοθήκης μέχρι το 2008 στεγάζονταν στο ιδιόκτητο κτήριο της 
Κυπριακής Βιβλιοθήκης που βρίσκεται στον περίβολο του Δημαρχείου Λευκωσίας επί του προμαχώνα Ντ’ 
Αβίλα. 

3. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού μελετώντας το σοβαρό πρόβλημα στέγασης της Κυπριακής 
Βιβλιοθήκης και λαμβάνοντας υπόψη τους ρυθμούς ανάπτυξης της Κυπριακής Βιβλιοθήκης προχώρησε στην 
ενοικίαση τριών κτηρίων για κάλυψη των αναγκών με ορίζοντα 15 χρόνων αφού η ανέγερση νέου κτηρίου 
κρίθηκε χρονοβόρα (εξεύρεση κατάλληλου χώρου για ανέγερση, χρηματικών πόρων κλπ). 

4. Τα δύο κτήρια βρίσκονται στην παλαιά Λευκωσία (κτήρια πρώην Βιβλιοθήκης Φανερωμένης) όπου 
στεγάζονται το Αναγνωστήριο/Τμήμα Αναφοράς και οι Ειδικές συλλογές της Βιβλιοθήκης και το άλλο στο 
Στρόβολο παρά την υπεραγορά Ορφανίδη στο οποίο στεγάζεται η αποθήκη Βιβλίων και το Τμήμα συντήρησης 
Βιβλίων. 

5. Στην αρχική Απόφαση του Υπουργικού Συμβούλιου αρ. 58.444 και ημερομηνίας 27/08/2003 για τη 
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δημιουργία «Μέγαρου Πολιτισμού» υπήρχε πρόνοια για στέγαση της Κυπριακής Βιβλιοθήκης. Στην πορεία 
λήφθηκε νεότερη απόφαση από το Υπουργικό Συμβούλιο στην Ιδρυτική Πράξη έγκρισης του καταστατικού του 
ιδρύματος «Μέγαρο Πολιτισμού Κύπρου», αρ. Απόφασης 62.311 και ημερομηνίας 06/07/2005, με την οποία 
αφαιρέθηκε η πρόνοια στέγασης της Κυπριακής Βιβλιοθήκης από τους σκοπούς του Ιδρύματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.641, ημερομηνίας 23 Μαρτίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή  
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.641 και ημερ. 23/3/2012, που υποβλήθηκε από το 
Βουλευτή Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Άρμου είναι η διαπλάτυνση και βελτίωση μέρους του χωρητικού 
δρόμου που συνδέει την Άρμου με τα Κονιά. 

(β) Έχει εξασφαλιστεί η γραμμή ρυμοτομίας από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως για το τμήμα του 
δρόμου που εμπίπτει στην Οικιστική Ζώνη, μήκους 400 μέτρων περίπου. Περαιτέρω, ο Έπαρχος Πάφου 
κάλεσε το Κοινοτικό Συμβούλιο να εξασφαλίσει τις έγγραφες συγκαταθέσεις των επηρεαζόμενων 
ιδιοκτητών, με βάση την προαναφερθείσα γραμμή ρυμοτομίας. 

(γ) Σημειώνεται ότι η Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου έχει ετοιμάσει τους όρους των εγγράφων διαγωνισμού για 
εκπόνηση μελέτης για τον σχεδιασμό του υπό αναφορά έργου και το Κοινοτικό Συμβούλιο έχει ήδη 
προβεί σε προκήρυξη του διαγωνισμού.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.666, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη  
«Αναβάθμιση του δρόμου που ενώνει τις κοινότητες Πύργου και Παρεκκλησιάς με τον παραλιακό δρόμο 

Λεμεσού 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η βελτίωση του δρόμου που οδηγεί στην Παρεκκλησιά από τον αυτοκινητόδρομο Λευκωσίας-Λεμεσού 
καθώς και του δρόμου που οδηγεί στην Κοινότητα Πύργου από το δρόμο προς Παρεκκλησιά, θα προωθηθεί 
στα πλαίσια Πολεοδομικού σχεδιασμού. 

3. Ήδη και για τα δύο έργα προωθείται η ετοιμασία των κατασκευαστικών σχεδίων από ιδιώτες μελετητές. 
Τα σχέδια βρίσκονται σε προχωρημένο στάδιο. Αναμένονται οι μελέτες του αποχετευτικού λυμάτων που 
εκπονούνται από ιδιώτες μελετητές για λογαριασμό των Τοπικών Αρχών. 

4. Χρονοδιάγραμμα υλοποίησης των έργων δεν μπορεί να καθοριστεί στη φάση αυτή καθότι θα εξαρτηθεί 
από την ολοκλήρωση της μελέτης, τη διαδικασία των απαλλοτριώσεων καθώς και από την έγκριση των 
αναγκαίων πιστώσεων στον Προϋπολογισμό του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως λόγω των δύσκολων 
δημοσιονομικών συνθηκών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.710, ημερομηνίας 6 Απριλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
«Επιδιόρθωση του δρόμου Νατάς-Αναρίτας 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Ο παλαιός δρόμος Νατάς-Αναρίτας επιθεωρήθηκε από αρμόδιους Λειτουργούς του Τμήματος Δημοσίων 
Έργων και διαπιστώθηκε πως στην περιοχή «Αλμυρός» έχει υποχωρήσει μέρος του οδοστρώματος και χρήζει 
επιδιόρθωσης/ανακατασκευής. Έχει γίνει κατάλληλη σηματοδότηση και οι εργασίες αποκατάστασης του 
δρόμου θα εκτελεστούν πριν τη χειμερινή περίοδο από το Επαρχιακό Γραφείο Πάφου στα πλαίσια της 
συντήρησης του οδικού δικτύου. 

3. Στις υπόλοιπες τρεις περιοχές, «Ακανθός», «Διάλα» και «Μέλανος», υπάρχουν ζημιές περιορισμένης 
έκτασης οι οποίες όμως δεν επηρεάζουν την κυκλοφορία και οι διορθωτικές εργασίες θα εκτελεστούν μέσα στο 
2013. 

4. Σημειώνεται ότι ο δρόμος αυτός έχει παρακαμφθεί και η κυκλοφορία που δέχεται είναι πολύ μικρή.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.781, ημερομηνίας 27 Απριλίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας, με ημερομηνία 8 Μαΐου 2012, με την 
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οποία μας έχετε διαβιβάσει ερώτηση που υπέβαλε η αξιότιμη Βουλευτής κ. Στέλλα Κυριακίδου όσον αφορά στις 
παρατηρήσεις και εισηγήσεις της Επιτρόπου Προστασίας των Δικαιωμάτων του Παιδιού για τη γενική 
λειτουργία του Ειδικού Σχολείου «Ευαγγελισμός» και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1.  Στην ετήσια έκθεσή της η Επίτροπος Προστασίας των Δικαιωμάτων του Παιδιού αναφέρεται σε 
επίσκεψή της στο Ειδικό Σχολείο «Ευαγγελισμός», μετά από παράπονο γονιού και απαντητική επιστολή 
του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού. Επισυνάπτονται αντίγραφα των σελίδων της έκθεσης που 
αφορούν στις παρατηρήσεις και εισηγήσεις της Επιτρόπου με αριθμημένα τα σημεία όπως αναφέρονται 
πιο κάτω, όπου καταγράφονται οι παρατηρήσεις του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού. 

1.1 Η γενικότερη εντύπωση της Επιτρόπου ήταν ιδιαίτερα θετική και διαπίστωσε ότι τα παιδιά έχουν 
ευκαιρίες για κοινωνικοποίηση και ανάπτυξη των δεξιοτήτων τους σε ένα παιδοκεντρικό 
περιβάλλον που ικανοποιεί σε μεγάλο βαθμό τις ανάγκες τους και τυγχάνει βελτίωσης από το 
Υπουργείο. 

1.2 Η συνύπαρξη παιδιών με διάφορες ηλικίες αντιμετωπίζεται με το χωρισμό τους σε διάφορες 
ομάδες και προγράμματα. Μέσα στα πλαίσια των κτιριακών βελτιώσεων που έχουν γίνει, οι 
αίθουσες και άλλες εγκαταστάσεις όπου τα μικρότερα σε ηλικία παιδιά διδάσκονται έχουν κάποια 
απόσταση από το κύριο κτίριο, μειώνοντας την επαφή μεταξύ των παιδιών με μεγάλη διαφορά 
στην ηλικία. 

1.3 Τα τελευταία δύο χρόνια το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού σε συνεργασία με διάφορες 
τοπικές αρχές εγκαινίασε, κάτω από το θεσμό του «Ανοικτού Σχολείου», τη λειτουργία των 
Ειδικών Σχολείων, συμπεριλαμβανομένου του Ειδικού Σχολείου «Ευαγγελισμός» για τους μήνες 
Ιούνιο και Ιούλιο, όταν τα σχολεία είναι κλειστά για τις θερινές διακοπές. Η φοίτηση είναι 
προαιρετική και τα παιδιά απασχολούνται με διάφορες δραστηριότητες και θεραπείες. Οι 
αναφορές από τους γονείς και τις τοπικές αρχές είναι θετικές και προβλέπεται ότι ο θεσμός θα 
συνεχίσει και φέτος. 

1.4 Σε συνεργασία με το Σύνδεσμο Γονιών επαναλειτουργεί το προαιρετικό ολοήμερο σχολείο. Η 
λειτουργία του σχολείου ως «Υποχρεωτικού Ολοήμερου Σχολείου» αντιμετωπίζει δυσκολία από 
γονείς, οι οποίοι δεν επιθυμούν την ολοήμερη φοίτηση των παιδιών τους στο σχολείο. 

1.5 Η αλλαγή του νομικού πλαισίου που ρυθμίζει τη λειτουργία των ειδικών σχολείων μπορεί να γίνει 
μέσα στα πλαίσια της εκπαιδευτικής μεταρρύθμισης και του εκσυγχρονισμού του Νόμου για την 
Ειδική Εκπαίδευση. 

1.6 Στο σχολείο υπάρχει μόνιμη νοσηλεύτρια από το Υπουργείο Υγείας. Το Υπουργείο Παιδείας και 
Πολιτισμού έχει επαφή με τα Υπουργεία Υγείας και Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σε 
επίπεδο Γενικών Διευθυντών, για εξέταση τρόπων βελτίωσης της συνεργασίας μεταξύ τους. 

1.7 Ο αριθμός του θεραπευτικού προσωπικού αυξήθηκε τα τελευταία χρόνια. Η θέση της 
φυσιοθεραπεύτριας και της λογοθεραπεύτριας που είχε αναλάβει ο Σύνδεσμος Γονέων 
αντικαταστάθηκαν με προσωπικό του Υπουργείου και διορίστηκε επιπρόσθετος 
φυσιοθεραπευτής για τις ανάγκες της υδροθεραπείας. 

1.8 Το διδακτικό προσωπικό του σχολείου κατέχει τα προσόντα που προνοούν τα σχέδια υπηρεσίας 
της θέσης τους. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού οργανώνει σεμινάρια για το προσωπικό 
και ενθαρρύνει τη συμμετοχή των δασκάλων σε επιμορφωτικά προγράμματα που οργανώνονται 
από άλλους φορείς. 

1.9 Ψυχολόγος της Υπηρεσίας Εκπαιδευτικής Ψυχολογίας εργάζεται στο σχολείο δύο μέρες της 
βδομάδας, στηρίζοντας τα παιδιά, τους γονείς και το προσωπικό. 

1.10 Γίνεται σταδιακή αντικατάσταση όλων των σχολικών λεωφορείων. Το Ειδικό Σχολείο 
«Ευαγγελισμός» διαθέτει σύγχρονο λεωφορείο με όλες τις προδιαγραφές για τη μεταφορά 
παιδιών με αναπηρίες. Προδιαγραφές για ζώνες ασφαλείας και μηχανισμούς για αναπηρικά 
τροχοκαθίσματα απαιτούνται από τους ανάδοχους των συμβάσεων για τη μεταφορά των παιδιών. 
Το Υπουργείο μελετά την εφαρμογή επιμορφωτικού προγράμματος για συνοδούς λεωφορείων. 

1.11 Τα παιδιά του Ειδικού Σχολείου «Ευαγγελισμός» συμμετέχουν σε προγραμματισμένες κοινωνικές 
επισκέψεις μια φορά τη βδομάδα. Συχνά, οργανώνονται και έκτακτες επισκέψεις από το σχολείο 
σε άλλους χώρους και επισκέψεις από άλλες ομάδες (σχολεία, θεατρικές και μουσικές ομάδες 
κτλ.) στο σχολείο. Ομάδες παιδιών συμμετέχουν σε προγραμματισμένα ενταξιακά προγράμματα 
σε δημοτικά σχολεία. Με την εφαρμογή της Ειδικής Εκπαίδευσης στα γενικά σχολεία, οι όποιες 
επιφυλάξεις μερικών Διευθυντών σταδιακά μειώνονται. 

1.12 Η ολοκληρωμένη περίφραξη του σχολείου προγραμματίζεται από τις Τεχνικές Υπηρεσίες του 
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Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού. 

2. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.786, ημερομηνίας 3 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.786, που υποβλήθηκε από τον Βουλευτή Λάρνακας κ. 
Τάσο Μητσόπουλο και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερ. 11.5.2012 και σας 
πληροφορώ για τα ακόλουθα: 

(α)  Έχει εξασφαλιστεί Πολεοδομική Έγκριση, για την ανάπλαση του πυρήνα της κοινότητας Μοσφιλωτής, 
στις 21.2.2012 και στη συνέχεια έχει ανατεθεί σε ιδιώτη μελετητή η ετοιμασία κατασκευαστικών σχεδίων, 
λεπτομερειών και όρων. 

(β)  Αναμένεται ότι πολύ σύντομα όλα τα σχέδια και έγγραφα θα είναι έτοιμα για προκήρυξη προσφορών. 

(γ)  Λόγω του υψηλού κόστους τους έργου (€2,9 εκ.) και του μειωμένου Προϋπολογισμού Ανάπτυξης, το 
έργο θα χωριστεί σε τέσσερις φάσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.888, ημερομηνίας 29 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2.  Τα τελευταία χρόνια, δεν έχουν γνωστοποιηθεί συσκευές αδυνατίσματος ως επικίνδυνες, μέσω του 
ευρωπαϊκού δικτύου ταχείας ανταλλαγής πληροφοριών για επικίνδυνα προϊόντα (RAPEX). Εξαίρεση 
αποτέλεσαν δυο ζώνες αδυνατίσματος, που είχαν αποσυρθεί από την Ευρωπαϊκή αγορά πριν μερικά χρόνια. 
Πρέπει επίσης να αναφερθεί ότι η διάθεσή των προϊόντων αυτών στην αγορά, γίνεται συνήθως με παραγγελία 
προς τους εισαγωγείς ή ακόμα και απευθείας στους κατασκευαστές. Ως εκ τούτου, συνήθους, αυτά δε 
συναντώνται σε καταστήματα και άλλα παρόμοια υποστατικά. 

3. Αμέσως μετά το ατύχημα, το Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών (ΗΜΥ) εξέδωσε σχετική 
ανακοίνωση, με την οποία δημοσιοποίησε τα στοιχεία αναγνώρισης, καθώς και άλλα στοιχεία που είχε στη 
διάθεσή του, τόσο για τη συσκευή αδυνατίσματος η οποία είχε συσχετιστεί με το ατύχημα, όσο και τριών άλλων 
πανομοιότυπων συσκευών που βρέθηκαν στον ίδιο χώρο, και οι οποίες έφεραν άλλο μοντέλο. Παράλληλα, 
προέτρεψε τους καταναλωτές και τους παροχείς υπηρεσιών αδυνατίσματος, σε περίπτωση που είχαν στην 
κατοχή τους τα πιο πάνω προϊόντα, να μην τα χρησιμοποιούν, μέχρι και την ολοκλήρωση της διερεύνησης του 
ατυχήματος και κάλεσε όποιον είχε υπόψη του κάποιο σημείο πώλησης τέτοιων συσκευών να επικοινωνήσει με 
το Τμήμα ΗΜΥ. 

4. Σε ινστιτούτο αισθητικής, που ανήκει στο πρόσωπο στο οποίο ανήκει και το ινστιτούτο στο οποίο συνέβη 
το ατύχημα, εντοπίστηκε από την αστυνομία μια συσκευή του ίδιου τύπου με τη συσκευή που είχε συσχετιστεί 
με το ατύχημα. 

5. Οι τέσσερις συσκευές που ήταν είτε ίδιες, είτε παρόμοιες με τη συσκευή του ατυχήματος, και οι οποίες 
δεν έφεραν σημάνσεις και στοιχεία αναγνώρισης, και των οποίων ούτε ο κατασκευαστής, ούτε ο εισαγωγέας 
κατέστη δυνατό να εντοπιστούν, εξετάστηκαν και κρίθηκαν επικίνδυνες. Το Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών 
Υπηρεσιών εξέδωσε σχετική ανακοίνωση ενημέρωσης και απόσυρσης, αν και σύμφωνα με τα διαθέσιμα 
στοιχεία αυτές δεν διατίθενται στην αγορά, και ενημέρωσε το δίκτυο RAPEX. 

6. Εξουσιοδοτημένοι λειτουργοί του Τμήματος Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών ήρθαν σε επαφή με 
εισαγωγείς συσκευών αισθητικής και ιδιοκτήτες ινστιτούτων αισθητικής όπως και με τον Παγκύπριο Σύνδεσμο 
Εισαγωγέων Ειδών Αισθητικής (Π.Σ.Ε.Ε.Α) ο οποίος επιβεβαίωσε ότι οι συσκευές που διατίθενται στην αγορά 
από αυτά φέρουν τη σήμανση συμμόρφωσης (CΕ). Επίσης οι πιο πάνω λειτουργοί διενήργησαν επισκέψεις σε 
υποστατικά εισαγωγέων, όπου και εντόπισαν συσκευή λιποαναρρόφησης με τη χρήση υπερήχων που δεν 
έφερε κατάλληλη σήμανση συμμόρφωσης (CΕ). Παράλληλα, υποβλήθηκαν στο Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών 
Υπηρεσιών παράπονα από δυο ιδιοκτήτες ινστιτούτων αισθητικής για δυο μηχανές φροντίδας προσώπου, οι 
οποίες δεν έφεραν τη σήμανση συμμόρφωσης (CΕ) και ο εισαγωγέας των οποίων δεν διέθετε αποθέματα. 
Όπως διαπιστώθηκε, και οι τρεις συσκευές δεν έφεραν τις απαραίτητες σημάνσεις ενώ ο εισαγωγέας δεν 
υπέβαλε τα σχετικά έγγραφα των συσκευών. Ως εκ τούτου, στον εν λόγω εισαγωγέα στάληκε ειδοποίηση 
απόσυρσης των συσκευών από την αγορά και εκδόθηκαν σχετικές ανακοινώσεις. 

7. Σε σχέση με τον έλεγχο των ηλεκτρικών εγκαταστάσεων σημειώνεται ότι σε νέες και τροποποιημένες 
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εγκαταστάσεις διενεργείται έλεγχος από την Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου, πριν την ηλεκτροδότησή τους. Η 
ασφάλεια των εγκαταστάσεων των ινστιτούτων αισθητικής, διέπεται από νομοθεσία που αφορά στην ασφάλεια 
των χώρων εργασίας και η οποία εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας. Ως εκ 
τούτου, το Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών δε θα μπορούσε να αναλάβει τις δεσμεύσεις που 
αναφέρονται στην πιο πάνω Ερώτηση. 

8. Τα ευρήματα της έρευνας που έχει διεξαχθεί σε σχέση με το θανατηφόρο ατύχημα, περιλαμβάνονται σε 
έκθεση που έχει διαβιβαστεί στον Αρχηγό Αστυνομίας και ως εκ τούτου δεν μπορούν να δημοσιοποιηθούν από 
το Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών. 

9. Απολογούμαι για την καθυστέρηση που σημειώθηκε στην υποβολή της απάντησής μας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.903, ημερομηνίας 1ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης με αρ. 
23.06.010.01.903, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 12.6.2012 και 
σας πληροφορώ για τα ακόλουθα όσον αφορά τα καταστήματα στο Εμπορικό Κέντρο του Συνοικισμού 
Αυτοστέγασης Εκτοπισθέντων στη Δερύνεια: 

(α)  Στη συνέχεια επιτόπιας επίσκεψης εκπροσώπων του Δήμου Δερύνειας, του Τμήματος Πολεοδομίας και 
Οικήσεως, της Επαρχιακής Διοίκησης Αμμοχώστου και της Τοπικής Επιτροπής Προσφύγων στο 
Εμπορικό Κέντρο και το Πάρκο του Συνοικισμού Αυτοστέγασης Δερύνειας, συμφωνήθηκε η ετοιμασία 
σχεδίων βελτίωσης-τοπιοτέχνησης των εν λόγω χώρων από ιδιώτη Μελετητή, μετά από ανάθεση 
σχετικής σύμβασης από το Δήμο Δερύνειας. 

 (β)  Τα σχέδια υποβλήθηκαν στο Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως και έχουν πρόσφατα εγκριθεί. Στον 
Προϋπολογισμό του 2013 δεν περιλήφθηκε οποιοδήποτε σχετικό ποσό και ως εκ τούτου, θα καταβληθεί 
η προσπάθεια χρηματοδότησης του έργου το 2014.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.918, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντώνη Αντωνίου 
  «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Αντώνη Αντωνίου με αρ. 23.06.010.01.918 και ημερομηνία 

7 Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 15 Ιουνίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

  Το ερώτημα αναφέρεται στο υδρευτικό Δίκτυο της Βιομηχανικής Ζώνης του Ανατολικού που 
διαχωρίστηκε κατά καιρούς σε βιομηχανικά οικόπεδα από διάφορους ιδιώτες και κυρίως από την Ιερά Μονή 
Αγίου Νεοφύτου και το “Συνεργατικό Κεντρικό Οργανισμό Εμπορικών και Βιομηχανικών Επιχειρήσεων”. Μετά 
την πτώχευση του Οργανισμού αυτού η περιουσία του πουλήθηκε στη Συνεργατική Κεντρική Τράπεζα και 
άλλους ιδιώτες. 

  Σύμφωνα με την επικρατούσα κυβερνητική πολιτική για ιδιωτικές αναπτύξεις βιομηχανικών ζωνών, το 
Κράτος δεν χρηματοδοτεί την εγκατάσταση, λειτουργία και συντήρηση των αντίστοιχων δικτύων 
υδατοπρομήθειας μέσα στις ζώνες. Το κράτος με συντονιστή το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού, κατασκευάζει την υποδομή (κεντρικούς αγωγούς και δεξαμενές) μέχρι τα όρια των ζωνών. 

  Με βάση τα πιο πάνω εναπόκειται στο Κοινοτικό Συμβούλιο Αγίας Βαρβάρας να προχωρήσει σε 
αντικατάσταση του δικτύου υδατοπρομήθειας της Βιομηχανικής Ζώνης Ανατολικού ανακτώντας τα έξοδα είτε 
άμεσα είτε έμμεσα από τους ιδιοκτήτες και χρήστες των οικοπέδων. Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων είναι στη 
διάθεση της κοινότητας για εκπόνηση των σχεδίων και εκτίμηση του κόστους αλλαγής του δικτύου. 

  Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.935, ημερομηνίας 11 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη  
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.935 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λεμεσού, κ. 
Νίκο Νικολαΐδη, και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 15.06.2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι πολύ σύντομα το Κοινοτικό Συμβούλιο Ακρούντας θα κληθεί να υπογράψει 
τη Σύμβαση Μίσθωσης για την παραχώρηση των επηρεαζόμενων τεμαχίων όπου προτίθεται να κατασκευάσει 
το χώρο στάθμευσης. Με την υπογραφή της Σύμβασης και την εξασφάλιση της κυριότητας του χώρου, η 
εκτέλεση του υπό αναφορά έργου θα μπορούσε να προωθηθεί μέσω των Προϋπολογισμών Ανάπτυξης της 
κοινότητας για τα έτη 2013-2014.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.944, ημερομηνίας 12 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου  
«Ασφαλτόστρωση δρόμου που συνδέει την Κοινότητα Αγίων Βαβατσινιάς με τη Μονή Μαχαιρά 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το αίτημα για ασφαλτόστρωση του χωμάτινου δρόμου που συνδέει τους Αγίους Βαβατσινιάς με το 
Μαχαιρά, μήκους 10χλμ., υποβλήθηκε από το Κοινοτικό Συμβούλιο Αγίων Βαβατσινιάς σε περιφερειακή 
επίσκεψη της τέως Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων σε Κοινότητες της Ορεινής Λάρνακας μέσα στο 2011. 

3. Ο δρόμος αυτός υπάγεται στην αρμοδιότητα της Επαρχιακής Διοίκησης Λάρνακας και δεν πληροί τα 
τεχνικά κριτήρια για να ασφαλτοστρωθεί ως έχει. Η τέως Υπουργός είχε δεσμευτεί να προταθεί το έργο στον 
Προϋπολογισμό του 2012 ούτως ώστε να γίνουν προκαταρκτικές μελέτες για να διαπιστωθεί η αναγκαιότητα 
βελτίωσης του δρόμου. Η πρόταση έγινε από το Τμήμα Δημοσίων Έργων αλλά δεν εγκρίθηκε στα μετέπειτα 
στάδια επεξεργασίας του Προϋπολογισμού. 

4. Όσον αφορά την κατασκευή του δρόμου Βαβατσινιάς-Μελίνης, δεν εμπίπτει στην αρμοδιότητα του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων-Τμήμα Δημοσίων Έργων, αλλά του Υπουργείου Εσωτερικών-Επαρχιακή 
Διοίκηση Λάρνακας, στους οποίους έχει διαβιβαστεί η Ερώτηση για αρμόδιο χειρισμό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.988, ημερομηνίας 19 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη  
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Ο δρόμος Σωτήρας-Δερύνειας θα αναβαθμιστεί στα πλαίσια πολεοδομικού Σχεδιασμού και ήδη 
ετοιμάζονται τα κατασκευαστικά σχέδια από ιδιώτες μελετητές με το συντονισμό του Τμήματος Δημοσίων 
Έργων. Η μελέτη άρχισε στις 5.10.2010 και βρίσκεται σε προχωρημένο στάδιο. Αναμένονται οι μελέτες 
ορισμένων Υπηρεσιών και η ολοκλήρωση της διαδικασίας των απαλλοτριώσεων. 

3. Όσον αφορά το θέμα των συνεισφορών των Τοπικών Αρχών και το θέμα της έγκρισης πιστώσεων 
στους Προϋπολογισμούς για προώθηση του έργου, αυτό εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργείου 
Εσωτερικών, στο οποίο έχει σταλεί αντίγραφο της Ερώτησης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.994, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερ. 28 Ιουνίου, 
2012 η οποία αφορά ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη σχετικά με τους εργολάβους που 
υπογράφουν συμβάσεις και εκτελούν εργασίες για το Τμήμα Δασών και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Στα έγγραφα όλων των διαγωνισμών που προκηρύσσει το Τμήμα Δασών υπάρχει πρόνοια σύμφωνα με 
την οποία όλα τα οχήματα/μηχανήματα που απασχολούνται για την εκτέλεση εργασιών ή την παροχή 
υπηρεσιών πρέπει να είναι εγγεγραμμένα στον Έφορο Μηχανοκίνητων Οχημάτων και να πληρούν τις πρόνοιες 
της σχετικής Νομοθεσίας. Μετά την κατακύρωση ενός διαγωνισμού, ο Ανάδοχος, ανάλογα με τους όρους που 
περιέχονται στα έγγραφα του συγκεκριμένου διαγωνισμού, προσκομίζει αντίγραφα του Πιστοποιητικού 
Εγγραφής και Καταλληλότητας των οχημάτων/μηχανημάτων, της Επαγγελματικής Άδειας των οδηγών (εφόσον 
απαιτείται) και της Άδειας Κυκλοφορίας και Ασφάλειας για έλεγχο. 

 Όσον αφορά τις υποχρεώσεις των Ανάδοχων προς τους εργοδοτούμενους τους, στα έγγραφα των 
διαγωνισμών περιλαμβάνονται συγκεκριμένες πρόνοιες, όπως η επισύναψη στην προσφορά τους βεβαίωσης 
σχετικά με την προστασία των εργαζομένων και η προσκόμιση βεβαίωσης από το Τμήμα Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων ότι έχουν διευθετημένες τις υποχρεώσεις που αφορούν το προσωπικό που εργοδοτούν. 

 Κατά το στάδιο της εκτέλεσης των διαφόρων συμβάσεων του Τμήματος Δασών, διενεργούνται έλεγχοι 
για να διαπιστώνεται πως όλο το προσωπικό που εργοδοτείται από τον Ανάδοχο είναι νόμιμο και δικαιούται να 
ασκεί το συγκεκριμένο επάγγελμα. Επίσης, διενεργούνται έλεγχοι για να διαπιστώνεται ότι οι Ανάδοχοι 
συμμορφώνονται με τις κοινωνικές παραμέτρους που συμπεριλήφθηκαν στα έγγραφα των διαγωνισμών. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1013, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στο θέμα του τίτλου της παρούσας και επιθυμώ να σας ενημερώσω για τα ακόλουθα: 



449 

 

(α)  Είναι γεγονός ότι οι κατά καιρούς εκθέσεις του οργανισμού FRONTEX επιβεβαιώνουν το πρόβλημα των 
παράνομων μεταναστευτικών ροών από την Τουρκία προς την EE. Το γεγονός αυτό, αλλά και η 
γενικότερη κατάσταση στα εξωτερικά σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης (EE), όπου παρουσιάζονται 
αυξημένες παράνομες ροές συνεχίζουν να προκαλούν σοβαρές ανησυχίες. Ιδιαίτερη ανησυχία 
προκαλείται από τη συνεχιζόμενη αστάθεια στην περιοχή μας ένεκα της συνεχιζόμενης έκρυθμης 
κατάστασης στη Συρία, που γειτνιάζει με την Τουρκία. Για αυτό το λόγο, σε κάθε ευκαιρία, και ιδιαίτερα 
αυτή την περίοδο που η Κύπρος προεδρεύει του Συμβουλίου της EE, συνεχίζουμε να διατηρούμε στο 
προσκήνιο το πρόβλημα και στοχεύουμε στην αντιμετώπιση του. Στην ημερήσια διάταξη του 
Συμβουλίου Δικαιοσύνης και Εσωτερικών Υποθέσεων που πραγματοποιήθηκε στο Λουξεμβούργο 
μεταξύ 25-26 Οκτωβρίου 2012, περιλήφθηκε το θέμα της παράνομης μετανάστευσης. Στο υπό αναφορά 
Συμβούλιο προσκαλέσαμε και τον FRONTEX, εκπρόσωπος του οποίου προέβη σε παρουσίαση της 
κατάστασης σε σχέση με τις παράνομες ροές προς την EE. Κατά τη διάρκεια του Συμβουλίου 
υιοθετήθηκε επίσης έγγραφο της Κυπριακής Προεδρίας για την αναθεώρηση της στρατηγικής 
αντίδρασης της EE για τις μεταναστευτικές πιέσεις, το οποίο περιλαμβάνει μέτρα για αντιμετώπιση της 
παράνομης μετανάστευσης προς την EE. Τονίσαμε την ανάγκη η EE να παραμείνει δεσμευμένη στην 
προσπάθεια αυτή, ώστε να εξασφαλιστεί συνεπής και συνολική αντίδραση στις προκλήσεις και 
καλέσαμε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να συνεχίσει να συνεργάζεται με τις γειτονικές προς τη Συρία, 
χώρες, συμπεριλαμβανομένου της Τουρκίας, ώστε να βελτιωθεί και να ενισχυθεί η συνεργασία για τη 
διαχείριση των μεταναστευτικών ροών. Τέλος, καλέσαμε τον FRONTEX να συνεχίσει να παρακολουθεί 
στενά την κατάσταση στα εξωτερικά σύνορα της EE και να λαμβάνει κατάλληλα μέτρα. 

(β) Πέραν των ανωτέρω, σε ό,τι αφορά ειδικά το θέμα των παράνομων μεταναστευτικών ροών από την 
Τουρκία, είναι σημαντικό να αναφερθεί ότι τα Συμπεράσματα του Συμβουλίου της 21ης Ιουνίου για την 
ανάπτυξη συνεργασίας με την Τουρκία στους τομείς της δικαιοσύνης και των εσωτερικών υποθέσεων, 
μεταξύ άλλων, καλούν την Τουρκία να ενισχύσει τις προσπάθειες για την αποτελεσματική πρόληψη και 
αντιμετώπιση των ροών παράνομων μεταναστών που φθάνουν στα εξωτερικά σύνορα της EE από την 
Τουρκία, σύμφωνα με το Διεθνές Δίκαιο και για την εξουδετέρωση των εγκληματικών ομάδων που 
διευκολύνουν την παράνομη μετανάστευση. Υπό το φώς των πιο πάνω οι προσπάθειες μας, πάντα σε 
συνεργασία με άλλα Κράτη Μέλη που προσεγγίζουν τις θέσεις μας, εστιάζονται στην κατά γράμμα 
εφαρμογή των Συμπερασμάτων της 21ης Ιουνίου που υπήρξαν αποτέλεσμα σκληρών 
διαπραγματεύσεων. 

(γ) Δεν έχουμε ζητήσει από τον FRONTEX να ετοιμάσει έκθεση για την είσοδο παράνομων μεταναστών 
από τις κατεχόμενες περιοχές της Δημοκρατίας, αφού εκτιμούμε ότι μια τέτοια κίνηση είναι πιθανόν να 
τύχει εκμετάλλευσης από την Τουρκία στο πλαίσιο των προσπαθειών της για αναβάθμιση του 
καθεστώτος του ψευδοκράτους. Σε κάθε περίπτωση όμως, είναι σημαντικό να σας πληροφορήσω ότι ο 
FRONTEX, σε συνεργασία με τις Αρχές της Δημοκρατίας, παρακολουθεί ήδη τις ροές αυτές στο πλαίσιο 
των αναφορών του και των αναλύσεων κινδύνου που διεξάγει για το σύνολο της Κυπριακής 
Δημοκρατίας. Οι αρμόδιες Αρχές της Δημοκρατίας βρίσκονται σε πλήρη συνεννόηση με τον FRONTEX 
και έχουν ήδη εκπονηθεί σχεδιασμοί για ανάπτυξη επιχειρησιακής δραστηριότητας και αύξηση του 
βαθμού ετοιμότητας για αντιμετώπιση παράνομων ροών προς την Κύπρο, είτε μέσω Τουρκίας, είτε 
απευθείας προς τις κατεχόμενες περιοχές, ιδιαίτερα ένεκα της συνεχιζόμενης έκρυθμης κατάστασης στη 
Συρία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1034, ημερομηνίας 29 Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου  
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημ. 
28 Σεπτεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου, και σας 
πληροφορώ τα εξής: 

1. Στα πλαίσια της μελέτης καθορισμού των ορεινών περιοχών κατά τα έτη 2003 και 2004, 
χρησιμοποιήθηκε υψόμετρο χαμηλότερο των 800 μ. για την κοινότητα της Οδούς. Η διόρθωση του 
υψομέτρου από το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας που κατατάσσει την κοινότητα σε ψηλότερο 
υψόμετρο ήρθε εις γνώση του Υπουργείου τον Φεβρουάριο του 2011, όταν η Ευρωπαϊκή Επιτροπή είχε 
ήδη αρχίσει διαδικασία επανακαθορισμού των επιλέξιμων μειονεκτικών περιοχών, με αποτέλεσμα να 
μην υπάρχει δυνατότητα τροποποίησης των ήδη καθορισμένων περιοχών. Επί του παρόντος, διεξάγεται 
νέα μελέτη για τον καθορισμό των επιλέξιμων μειονεκτικών περιοχών, στην οποία θα ληφθούν υπόψη τα 
νέα δεδομένα. 

2. Σημειώνεται ότι, η κοινότητα της Οδούς δεν έχει μεν ενταχθεί στην Κατηγορία 1 των επιλέξιμων 
μειονεκτικών περιοχών (υψόμετρο >800 μ.), έχει όμως ενταχθεί στην Κατηγορία 2 των επιλέξιμων 
μειονεκτικών περιοχών (υψόμετρο 500-800μ. και κλίση εδάφους >15%). Ως εκ τούτου, οι κάτοικοι της 
κοινότητας δεν έχουν χάσει οποιαδήποτε επιδότηση, αφού μπορούν να συμμετέχουν στο Μέτρο 2.1 



450 

 

«Παροχή εξισωτικών πληρωμών στις μειονεκτικές περιοχές» του Προγράμματος Αγροτικής Ανάπτυξης 
(ΠΑΑ) 2007-2013. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1061, ημερομηνίας 9 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
«Επιδιόρθωση του παλαιού δρόμου Λάρνακας-Λεμεσού 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Ο μόνος σχεδιασμός που υπάρχει για αναβάθμιση του παλαιού δρόμου Λάρνακας-Λεμεσού είναι το 
τμήμα εντός Κοφίνου, μήκους 1,5 χλμ., το οποίο προγραμματίζεται να βελτιωθεί στα πλαίσια εγκεκριμένου 
Πολεοδομικού Σχεδίου. Σχετικό άρθρο προνοείται στον Προϋπολογισμό του Τμήματος Πολεοδομίας και 
Οικήσεως με ονομαστική πρόνοια €10. 

3. Τα κατασκευαστικά σχέδια ετοιμάστηκαν από ιδιώτες μελετητές και η προτεινόμενη αναβάθμιση 
διαλαμβάνει 2 λωρίδες κυκλοφορίας με πρόσθετη λωρίδα για δεξιόστροφες κινήσεις όπου χρειάζεται, 
εκατέρωθεν πεζοδρόμια, υπογειοποίηση όλων των υπηρεσιών και εγκατάσταση μοντέρνου οδικού φωτισμού. 
Το κόστος του έργου αναμένεται να είναι της τάξεως των €3,0 εκ. 

4. Στον Προϋπολογισμό του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως για το 2012 δεν έχουν εγκριθεί 
οποιεσδήποτε πιστώσεις για προώθηση της κατασκευής. Τα σχέδια και οι πίνακες απαλλοτρίωσης είναι έτοιμα 
αλλά η δημοσίευση της γνωστοποίησης θα γίνει όταν εγκριθούν πιστώσεις για έναρξη του έργου οπότε και το 
Τμήμα Δημοσίων Έργων θα μπορεί να προχωρήσει στη διαδικασία προσφορών. 

5. Λόγω της δύσκολης δημοσιονομικής κατάστασης, προς το παρόν δεν μπορεί να καθοριστεί 
χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του έργου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1103, ημερομηνίας 19 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.010.01.1103 και ημερομηνίας 19 Ιουλίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Αναπληρωτή 
Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 1η Αυγούστου 2012, σχετικά με ναυλωμένες 
εν πλω εκδρομές για παράνομο ψάρεμα καρχαριών, τα μέτρα που λαμβάνονται για τον τερματισμό της 
παράνομης αυτής δραστηριότητας και την άσκηση ποινικών διώξεων και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών (ΤΑΘΕ) του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος, ως αρμόδιο Τμήμα, έχει διερευνήσει τις καταγγελίες για παράνομη αλιεία και έχει 
διαπιστωθεί ότι οι πλείστες φωτογραφίες που έχουν δημοσιευτεί στις εφημερίδες είναι παλιές 
περασμένων ετών και το οπτικοακουστικό υλικό το οποίο έχει προβληθεί στις ειδήσεις τηλεοπτικού 
σταθμού το οποίο έχει ζητηθεί από τον οργανισμό «Νηρέας», έχει παραληφθεί πρόσφατα και 
αξιολογείται. 

2. Το ΤΑΘΕ ενημέρωσε τις εταιρείες που δραστηριοποιούνται με την επαγγελματική τουριστική 
δραστηριότητα στα πλαίσια της ερασιτεχνικής αλιείας, ότι απαιτείται η χορήγηση γραπτής άδειας από το 
Διευθυντή του Τμήματος. Σημειώνεται ότι το ΤΑΘΕ έχει προβεί μέχρι τώρα σε τέσσερις καταγγελίες για 
ακτοπλοϊκά σκάφη που ασχολούνται με την επαγγελματική τουριστική δραστηριότητα χωρίς εξασφάλιση 
σχετικής άδειας. Διευκρινίζεται ότι η καταγγελία δεν αφορά την αλιεία καρχαριών αλλά τη μη εξασφάλιση 
σχετικής άδειας. 

3. Σε σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε με τον Παγκύπριο Σύνδεσμο Επαγγελματικών Τουριστικών 
Σκαφών στις 27/7/2012, συμφωνήθηκε να προστεθεί ο εξής όρος στις ερασιτεχνικές άδειες: «21. 
Απαγορεύεται η στοχευμένη αλιεία καρχαριών, βατιών και οποιουδήποτε άλλου απαγορευμένου 
είδους καθώς και η διαφήμιση της, στα πλαίσια του επαγγελματικού αλιευτικού τουρισμού. Σε 
περίπτωση που θα αλιευτεί τυχαία καρχαρίας, βατί ή οποιοδήποτε άλλο απαγορευμένο είδος, 
θα πρέπει να ελευθερώνεται αμέσως (catch and release), χωρίς να βγαίνει από το νερό, 
αποφεύγοντας τον τραυματισμό του ψαριού.» Συμφωνήθηκε επίσης όπως τοποθετείται σε περίοπτη 
θέση του σκάφους σχετική πινακίδα που να αναφέρεται στον πιο πάνω όρο. Η εν λόγω πινακίδα 
ετοιμάστηκε από το ΤΑΘΕ και θα παραδίδεται μαζί με την έγκριση άδειας ερασιτεχνικής αλιείας στα 
πλαίσια επαγγελματικής τουριστικής δραστηριότητας. Σχετική ανακοίνωση έχει αναρτηθεί και στην 
ιστοσελίδα του ΤΑΘΕ στην οποία αναφέρεται: «Υπογραμμίζεται προς όλους τους ενδιαφερόμενους ότι η 
ερασιτεχνική αλιεία καρχαριών στο πλαίσιο επαγγελματικής τουριστικής δραστηριότητας απαγορεύεται 
και οι παραβάτες θα διώκονται. Όσον αφορά τις καταγγελίες για παράνομη αλιεία καρχαριών στην 
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Κύπρο, που δημοσιεύονται στον Τύπο, το ΤΑΘΕ ανέλαβε τη διερεύνησή τους και σε περίπτωση που 
στοιχειοθετηθούν θα προχωρήσει σε αυστηρή επιβολή της νομοθεσίας.» 

4. Αναφορικά με το ερώτημα εάν έχουν ασκηθεί ποινικές διώξεις εναντίων των εταιρειών που 
δραστηριοποιούνται με την επαγγελματική τουριστική δραστηριότητα, σημειώνω ότι μέχρι σήμερα δεν 
έχουν ασκηθεί ποινικές διώξεις. 

5. Τέλος, σας διαβεβαιώνω ότι λαμβάνουμε σοβαρά την υποχρέωση της Κύπρου για τήρηση των 
προνοιών των κοινοτικών και διεθνών δεσμεύσεων αναφορικά με τους καρχαρίες, και στόχος μας είναι η 
λήψη ουσιαστικών μέτρων για την προστασία και διαχείρισή τους. Αξίζει να σημειωθεί ότι στα πλαίσια 
των εθνικών μέτρων που λαμβάνονται για την προστασία και βιώσιμη διαχείριση των καρχαριών 
περιλαμβάνεται η ενημέρωση και ευαισθητοποίηση του κοινού και των ψαράδων για την απειλή που 
αντιμετωπίζουν οι καρχαρίες και για το ρόλο τους στο οικοσύστημα. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1104, ημερομηνίας 20 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη  
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη με αρ. 23.06.010.01.1104 και 
ημερομηνίας 20 Ιουλίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της 
Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 31η Ιουλίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Σχετικά με την ερώτηση σας για τη διαδικασία παραχώρησης άδειας σε αιτητές για γεωτρήσεις οι οποίες 
βρίσκονται σε κρατική (χαλίτικη) γη για την οποία δεν υπάρχει μίσθωση, υπάρχουν δυο περιπτώσεις: 

1. Στην περίπτωση που η γεώτρηση ανήκει στο Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης (ΤΓΕ), πρέπει ο 
ενδιαφερόμενος να αιτηθεί μίσθωση της γεώτρησης από το ΤΓΕ το όποιο θα αποφασίσει θετικά ή 
αρνητικά αφού πάρει και τις απόψεις του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων (ΤΑΥ). Σε περίπτωση θετικής 
απάντησης, ο ενδιαφερόμενος πρέπει να αιτηθεί Άδεια Υδροληψίας από τον Διευθυντή του ΤΑΥ. 

2. Στην περίπτωση που η γεώτρηση ανήκει σε Τμήμα άλλο από το ΤΓΕ, πρέπει ο ενδιαφερόμενος να 
αιτηθεί μίσθωση τμήματος ή όλου του τεμαχίου καθώς και της γεώτρησης, από το Τμήμα το οποίο είναι 
διαχειριστής της γης (π.χ. Τμήμα Κτηματολογίου, Τμήμα Δασών, διάφοροι Δήμοι). Το Τμήμα το οποίο 
είναι διαχειριστής της γης, θα αποφασίσει θετικά ή αρνητικά αφού πάρει και τις απόψεις άλλων 
Τμημάτων όπως του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως, του Τμήματος Γεωργίας, του ΤΑΥ, του 
Κοινοτικού Συμβουλίου κλπ. Σε περίπτωση θετικής απάντησης, ο ενδιαφερόμενος πρέπει να αιτηθεί 
Άδεια Υδροληψίας από τον Διευθυντή του ΤΑΥ. 

 Στο δεύτερο ερώτημα σας σχετικά με ενημερωτικές συγκεντρώσεις που οργανώθηκαν από το ΤΑΥ σε 
κάθε κοινότητα ξεχωριστά για επεξήγηση και συζήτηση δυνατότητας υποβολής αίτησης για αδειοδότηση 
γεώτρησης, σας πληροφορώ ότι μέχρι σήμερα, πραγματοποιήθηκε μια μεγάλη συγκέντρωση που κάλυψε τις 
κοινότητες της ελεύθερης Αμμοχώστου, δυο συγκεντρώσεις σε δυο κοινότητες της επαρχίας Λάρνακας και μια 
σε κοινότητα της επαρχίας Λεμεσού. Το ΤΑΥ προγραμματίζει δυο εκστρατείες σχετικά με αυτό το θέμα, μια το 
Δεκέμβριο του 2012 και μια αρχές Μαρτίου 2013. 

 Στο τρίτο ερώτημα σας σχετικά με τους αριθμούς αιτήσεων για αδειοδότηση μη αδειούχων γεωτρήσεων 
στην ελεύθερη περιοχή Αμμοχώστου, σας πληροφορώ ότι υποβλήθηκαν 903 αιτήσεις από τις οποίες 
εγκρίθηκαν 251 και απορρίφθηκαν 19. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.007, ημερομηνίας 7 

Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 23.06.010.02.007 και ημερομηνία 
7 Αυγούστου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 30 Αυγούστου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το σχέδιο για το οποίο αναφέρεστε στην ερώτησή σας προωθήθηκε από το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων 
και έγινε πιλοτικά αλλά όχι σε παγκύπρια βάση. Το σχέδιο κάλυψε τις ελεύθερες περιοχές της δυτικής και 
μέρος της κεντρικής Μεσαορίας και τα αποτελέσματα της έρευνας που έγινε έχουν ως εξής: Στη δυτική 
Μεσαορία, η οποία είναι περισσότερο γεωργική, εντοπίστηκαν 2777 γεωτρήσεις από τις οποίες οι 650 δεν 
είχαν άδεια. Στην κεντρική Μεσαορία η οποία περιλαμβάνει και μεγάλο αριθμό γεωτρήσεων εντός 
κατοικημένων περιοχών, εντοπίστηκαν 6777 γεωτρήσεις από τις οποίες οι 2657 δεν είχαν άδεια. Με βάση τα 
πιο πάνω στοιχεία και άλλα εμπειρικά δεδομένα του τμήματος αναπτύξεως Υδάτων, μπορεί να εξαχθεί το 
συμπέρασμα ότι στην περιοχή της Μεσαορίας το ποσοστό των μη αδειοδοτημένων γεωτρήσεων είναι γύρω 
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στο 50%. Αναμένεται ότι το ποσοστό των μη αδειοδοτημένων γεωτρήσεων στην περιοχή των Κοκκινοχωριών 
είναι αρκετά μεγαλύτερο. 

 Από τις εμπειρίες μας από την καταμέτρηση φάνηκε ότι για να υπολογιστεί η ποσότητα του νερού που 
αντλείται από μια περιοχή, πρέπει να εγκατασταθούν υδρομετρητές σε όλες τις γεωτρήσεις και μετά να 
παρακολουθείται η ένδειξη των υδρομετρητών. Η εγκατάσταση υδρομετρητή είναι όρος που απαιτείται σε όλες 
τις άδειες υδροληψίας που εκδίδονταν από το 2004. Η παρακολούθηση των υδρομετρητών σε συχνά 
διαστήματα απαιτεί επιπρόσθετο προσωπικό στο ΤΑΥ ή την αγορά υπηρεσιών. Μια ένδειξη (όχι τόσο 
ασφαλής) για την ποσότητα άντλησης μπορεί να γίνει με χρήση δορυφορικών φωτογραφιών που δείχνουν τις 
φυτείες (αρδευόμενες και μη) σε κάθε περιοχή. 

 Πληροφοριακά, ο αριθμός των φακέλων των γεωτρήσεων (ενεργές και μη) που παραλήφθηκαν από 
τους Έπαρχους το 2010 συν τις γεωτρήσεις που ανορύχθηκαν μετά από έκδοση άδειας από το ΤAΥ μέχρι 
σήμερα ανά επαρχία έχουν ως ακολούθως: 

 

 

  

 

 

 

 

 

 Σε αυτές τις γεωτρήσεις συν αυτές που θα αδειοδοτηθούν στο μέλλον, πρέπει να παρακολουθούνται οι 
υδρομετρητές τους σε τακτά διαστήματα (ανάλογα με το όριο άντλησης που έχει δοθεί στην άδεια, μια μέχρι 
τέσσερις φορές το χρόνο). 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεση σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.024, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Σε συνάντηση που έγινε στο Γραφείο μου στις 29.3.2012, εκφράστηκε ομόφωνα από όλους τους 
λειτουργούς του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων που συμμετείχαν στη σύσκεψη, η πλήρης συμφωνία για 
την αναγκαιότητα προώθησης της τεχνοοικονομικής μελέτης για τραμ στη Λευκωσία, αναγνωρίζοντας ότι η 
δημιουργία συστήματος τραμ θα είναι έργο καθοριστικής σημασίας για την ανάπτυξη της πόλης. 

3. Το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων προβαίνει στις δέουσες ενέργειες για την εξασφάλιση 
πιστώσεων ύψους €300.000 στον προϋπολογισμό του 2013, με δεδομένο ότι δεν υπάρχει επαρκής χρόνος για 
την έναρξη της μελέτης εντός του 2012. Λόγω της οικονομικής κρίσης, οι μέχρι σήμερα προσπάθειές μας με το 
Υπουργείο Οικονομικών για συμπερίληψη πρόνοιας στον προϋπολογισμό του 2013 δεν καρποφόρησαν, όμως 
οι προσπάθειες συνεχίζονται. 

4. Μέχρις ότου διασφαλιστούν οι πιστώσεις για τη μελέτη αυτή, το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων δεν 
μπορεί να προχωρήσει με την προκήρυξη της, παρόλο που η ετοιμασία των όρων εντολής έχει ουσιαστικά 
ολοκληρωθεί.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.045, ημερομηνίας 21ης 

Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 4 Σεπτεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το Τμήμα Περιβάλλοντος σε συνεργασία με τις Φαρμακευτικές Υπηρεσίες Κύπρου και τη συμβολή του 
Επιτρόπου Περιβάλλοντος βρίσκονται σε διάλογο με εμπλεκόμενους φορείς, όπως εισαγωγείς και 
παραγωγούς φαρμακευτικών προϊόντων και το Σύνδεσμο Φαρμακοποιών, για τη δημιουργία Κανονισμών με 
βάση τον περί Αποβλήτων Νόμο του 2011 (Ν.185(Ι)/2011) οι οποίοι θα ρυθμίζουν την ορθή διαχείριση των 

Λευκωσία: 37800+ 1056 = 38856 

Λεμεσός: 29680+ 704 = 30384 

Λάρνακα: 26000+ 849 = 26849 

Αμμόχωστος: 8734+ 407 = 9141 

Πάφος: 20000+ 225 = 20225 

ΣΥΝΟΛΟ   =125455 
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ληγμένων ή αποβλήτων φαρμάκων ή/και φαρμακευτικών ουσιών που προέρχονται από το κοινό. 

 Έχουν πραγματοποιηθεί ήδη δύο σχετικές συναντήσεις και ετοιμάζεται σχετικό Προσχέδιο Κανονισμών 
το οποίο, μόλις είναι έτοιμο, θα συζητηθεί σε δημόσια διαβούλευση. Σύμφωνα με το Προσχέδιο των 
Κανονισμών τίθεται σε εφαρμογή η «Ευθύνη του Παραγωγού» για το συγκεκριμένο ρεύμα αποβλήτων και 
συνεπώς οι εισαγωγείς φαρμακευτικών προϊόντων και οι παραγωγοί φαρμάκων θα έχουν την υποχρέωση να 
δημιουργήσουν την κατάλληλη υποδομή ώστε να είναι δυνατή η περιβαλλοντικά ορθή διαχείριση ληγμένων ή 
αποβλήτων φαρμάκων από πολίτες σε ειδικούς κάδους που θα τοποθετηθούν στα φαρμακεία. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.047, ημερομηνίας 21ης 

Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 4 Σεπτεμβρίου 2012, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σας 
πληροφορώ τα πιο κάτω: 

 Στη Χερσόνησο Ακάμα, δηλαδή στα κρατικά δάση Ακάμα και Πέγειας και τη γύρω περιοχή, υπολογίζεται 
ότι βόσκουν μεταξύ 20,000 και 25,000 ζώα που ανήκουν σε 25 κτηνοτρόφους. Από αυτά, τα μισά περίπου 
βόσκουν μέσα στα δάση, ενώ μόνο για τα 816 υπάρχει σχετική άδεια. Κατά τα τελευταία χρόνια δεν έχει 
παρατηρηθεί σημαντική μεταβολή στον αριθμό ζώων. 

 Είναι γεγονός ότι στην περιοχή υπάρχει πρόβλημα υπερβόσκησης, με αποτέλεσμα να προκαλείται 
υποβάθμιση των οικοσυστημάτων και του τοπίου. Η Κυπριακή Δημοκρατία είναι υποχρεωμένη να λάβει μέτρα 
για σημαντικό περιορισμό των αρνητικών συνεπειών της υπερβόσκησης, καθώς τμήμα της Χερσονήσου είναι 
περιοχή Natura 2000 και η βόσκηση έχει καταγραφεί ως ένας από τους πιο σημαντικούς παράγοντες 
υποβάθμισης της βιοποικιλότητας και των δασών. 

 Για την επίλυση του δύσκολου αυτού προβλήματος που έχει οικονομικές και κοινωνικές προεκτάσεις 
καταβλήθηκαν προσπάθειες και στο παρελθόν, αλλά χωρίς επιτυχία. Το Τμήμα Δασών είχε προγραμματίσει 
την έναρξη διαβουλεύσεων με όλους τους ενδιαφερόμενους φορείς μέσα στο 2012 για το θέμα αυτό, αλλά 
λόγω φόρτου εργασίας ενόψει της Κυπριακής Προεδρίας της EE, η διαδικασία αναβλήθηκε για το 2013. 
Σκοπός των διαβουλεύσεων είναι να καταγραφεί με ακρίβεια το πρόβλημα, να συμφωνηθούν οι στόχοι (π.χ. 
έλεγχος του αριθμού ζώων ή ολοκληρωτική εξάλειψη της βόσκησης από ορισμένες περιοχές) και να 
προταθούν μέτρα και χρονοδιαγράμματα για επίτευξη των στόχων, τα οποία ενδεχομένως να περιλαμβάνουν 
συμφωνημένα κίνητρα ή και αποζημιώσεις, π.χ. από το νέο Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.051, ημερομηνίας 28 
Αυγούστου 2012, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση της βουλευτού κας Ειρήνης Χαραλαμπίδου με αρ. 23.06.010.02.051 και 
ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της 
Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 7 Σεπτεμβρίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Όσον αφορά την πολιτική του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων (ΤΑΥ) για ελέγχους της άντλησης νερού 
από γεωτρήσεις, σας πληροφορώ ότι στην περίπτωση που εντοπίζεται για πρώτη φορά υπέρβαση του ορίου 
άντλησης αποστέλλεται προειδοποιητική επιστολή με την οποία συστήνεται όπως “τηρούνται οι όροι της άδειας 
υδροληψίας”. Σε περίπτωση που εντοπιστεί εκ νέου υπέρβαση του ορίου άντλησης το ΤΑΥ προχωρεί με 
δικαστικά μέτρα. 

 Ένεκα της έλλειψης προσωπικού στην Υπηρεσία του ΤΑΥ που είναι υπεύθυνη για την αδειοδότηση και 
έλεγχο των γεωτρήσεων οι έλεγχοι της ένδειξης των υδρομετρητών γίνονται σε περιορισμένο βαθμό και 
επιλεκτικά (μεγάλοι καταναλωτές και καταγγελίες). Υπάρχει όμως και το ενδεχόμενο, μικροί καταναλωτές να 
υπερβούν το όριο άντλησης ή να υποπέσουν σε άλλες σοβαρές παρανομίες. Στις περιπτώσεις αυτές είναι 
δύσκολος ο εντοπισμός τους λόγω έλλειψης προσωπικού. 

 Στην Υπηρεσία μας έχουν διενεργηθεί 2200 έλεγχοι από το 2002 μέχρι σήμερα. Για το 2011 έγιναν, 
δειγματοληπτικά, περίπου 100 έλεγχοι υδρομετρητών. Τα τελευταία 50 χρόνια έχουν παραχωρηθεί 125000 
άδειες ανόρυξης γεώτρησης. Σε αυτές τις γεωτρήσεις, (συν αυτές που θα αδειοδοτηθούν στο μέλλον), πρέπει 
να παρακολουθούνται οι υδρομετρητές τους σε τακτά διαστήματα (ανάλογα με το όριο άντλησης που έχει δοθεί 
στην άδεια, μια μέχρι τέσσερις φορές το χρόνο). 

 Προς το παρόν διερευνώνται μέθοδοι έλεγχου των υδρομετρητών όπως: 
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• εγκατάσταση τηλεμετρικών υδρομετρητών (κόστος περίπου €1200 έκαστος) για τους μεγάλους 
καταναλωτές, 

• υποχρέωση των καταναλωτών να αποστέλλουν οι ίδιοι (αφού γίνουν οι αναγκαίες νομοθετικές 
ρυθμίσεις) την ένδειξη του/των υδρομετρητή/τών σε τακτά διαστήματα με επιλεκτικούς ελέγχους από 
προσωπικό του ΤΑΥ, 

• αγορά υπηρεσιών για καταγραφή των ενδείξεων των υδρομετρητών. 

 Το κάθε ένα από τα πιο πάνω έχει τόσο πλεονεκτήματα όσο και μειονεκτήματα. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.054, ημερομηνίας 30 
Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

«Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη με αρ. 23.06.010.02.054 και 
ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της 
Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 13 Σεπτεμβρίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Σύμφωνα με τον περί Ενιαίας Διαχείρισης Υδάτων Νόμο για τα Κυβερνητικά Υδατικά Έργα καταρτίζεται 
αρχείο με όλα τα τεμάχια που εμπίπτουν στην καθορισμένη αρδευτική περιοχή. Στα αρδευτικά τεμάχια υπάρχει 
παροχή νερού. Σε περίπτωση διαχωρισμού τεμαχίων που βρίσκονται μέσα στις καθορισμένες περιοχές 
υδατικού έργου σε μικρότερα τεμάχια, η εγκατάσταση σύνδεσης για παροχή νερού σε κάθε νέο τεμάχιο είναι 
υποχρεωτική και ο ιδιοκτήτης πληρώνει τη δαπάνη για την εγκατάσταση σύνδεσης κάθε νέου τεμαχίου που 
προκύπτει από τον διαχωρισμό. 

 Το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας για να εκδώσει τίτλο στα νέα τεμάχια που προκύπτουν και τα 
οποία λόγω του ότι είναι αρδεύσιμα έχουν το προνόμιο να διαχωρίζονται σε μικρότερα τεμάχια, μέχρι 1 σκάλα 
(1.3 δεκάρια) αντί 5 σκάλες τα μη αρδεύσιμα (κεφάλαιο-224 Άρθρο 276), απαιτεί μόνιμη τοποθέτηση παροχής 
νερού στα νέα τεμάχια. 

 Η εισήγηση όπως τοποθετείται κατανεμητής (manifold) στο αρχικό κυρίζι για μείωση του κόστους και οι 
υπόλοιποι ιδιοκτήτες να μεταφέρουν το νερό στο δικό τους τεμάχιο με δικά τους έξοδα, αν και εφόσον το 
επιθυμούν, δεν μπορεί να υιοθετηθεί για τους πιο κάτω λόγους: 

α) Η τοποθέτηση παροχής είναι υποχρεωτική και όχι αν και εφόσον το επιθυμεί ένας από τους ιδιοκτήτες. 

β) Σε περίπτωση πώλησης ενός τεμαχίου σε άλλο άτομο πιθανό να δημιουργούνται προβλήματα και 
διαφωνίες μεταξύ τους ως προς την πορεία του αγωγού, με αποτέλεσμα να μένουν τεμάχια χωρίς 
παροχή ή να μένουν αγωγοί εκτεθειμένοι. 

 Βάσει των πιο πάνω, η θέση του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων επί του συγκεκριμένου θέματος δεν 
μπορεί να αλλάξει και ούτε χρήζει αλλαγής η σχετική νομοθεσία. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.056, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην υπό αναφορά ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, η οποία μας διαβιβάστηκε 
με την επιστολή σας ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Τα ελικόπτερα της Αστυνομίας και τα αεροπλάνα του Τμήματος Δασών εδρεύουν στο Αεροδρόμιο 
Λάρνακας ενώ τα πτητικά μέσα που εκμισθώνει η Κυπριακή Δημοκρατία στο Αεροδρόμιο Πάφου. 

2. Η Πυροσβεστική Υπηρεσία έχει μόνο την αρμοδιότητα επιχειρησιακής χρήσης των εκμισθωμένων 
ελικοπτέρων. Τα ελικόπτερα εκμισθώνονται βάσει σύμβασης και οι διαδικασίες διεξάγονται από το 
Υπουργείο Εσωτερικών, το οποίο ελέγχει και τις συμβατικές υποχρεώσεις, ως η Αναθέτουσα Αρχή. 

3. Η αντίδραση των εναέριων μέσων πυρόσβεσης είναι πάντοτε άμεση καθότι το θέμα παρακολουθείται 
από το προσωπικό του Πυροσβεστικού Σταθμού Αεροδρομίου Πάφου, το οποίο δίνει τις ανάλογες 
οδηγίες για την απογείωση τους και ανταπόκριση τους στις πυρκαγιές. 

4. Ο χρόνος απογείωσης από τη στιγμή που θα δοθεί πληροφορία για πυρκαγιά, καταχωρείται και 
ελέγχεται από τον Υπεύθυνο βάρδιας του Πυροσβεστικού Σταθμού Αεροδρομίου Πάφου και δεν πρέπει 
να ξεπερνά τα 20 λεπτά. Σε περίπτωση που ξεπερνά το συγκεκριμένο χρόνο, τούτο καταχωρείται και 
επιβάλλεται πρόστιμο από το Υπουργείο Εσωτερικών στην εταιρεία με την οποία σύναψε τη σύμβαση. 
Τα 20 λεπτά είναι ο χρόνος που απαιτείται για ολοκλήρωση των διαδικασιών/προετοιμασίας για 
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απογείωση. 

5. Η Μονάδα Αεροπορικών Επιχειρήσεων εδρεύει στον Αερολιμένα Λάρνακας, χωρίς δυνατότητα 
μεταστάθμευσης στο παρόν στάδιο. Ο χρόνος που χρειάζεται από τη λήψη οδηγίας για επιχείρηση 
δασοπυρόσβεσης μέχρι την απογείωση ενός ελικοπτέρου είναι περίπου 30 λεπτά κατά τις εργάσιμες 
ώρες της Μονάδας (07:00π.μ.-19:00μ.μ.), υπό την προϋπόθεση ότι υπάρχει διαθέσιμο ελικόπτερο 
καθώς και το απαραίτητο προσωπικό και νοουμένου ότι τα ελικόπτερα της Μονάδας δεν εμπλέκονται σε 
άλλη επιχείρηση. 

6. Ενδεχομένως, τα παράπονα των αυτόπτων μαρτύρων να αφορούσαν το χρόνο άφιξης στην περιοχή της 
πυρκαγιάς, ο οποίος εξαρτάται από την απόσταση της περιοχής από το Αεροδρόμιο Πάφου και όχι το 
χρόνο ανταπόκρισης του προσωπικού. Το ίδιο ισχύει και για τα επίγεια μέσα. Η ανταπόκριση του 
προσωπικού είναι άμεση. Ο χρόνος άφιξης τους στην περιοχή της πυρκαγιάς, εξαρτάται από την 
απόσταση της περιοχής από τον πλησιέστερο Πυροσβεστικό Σταθμό Πόλεως ή Υπαίθρου από την 
περιοχή. 

7. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για περαιτέρω πληροφορίες ή διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.065, ημερομηνίας 30 

Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 13 Σεπτεμβρίου 2012, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και 
σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

 Το είδος Origanum vulgare δεν αποτελεί αυτοφυές είδος της Κύπρου. Το είδος αυτό εντοπίζεται στην 
Κύπρο ως καλλιεργούμενο για σκοπούς εκμετάλλευσης. Στην Κύπρο έχει καταγραφεί πριν από ένα περίπου 
αιώνα το είδος Origanum vulgare L. subsp hirtum. Παρά τις πολλαπλές προσπάθειες του Τμήματος Δασών δεν 
έχει εντοπιστεί ξανά. Με βάση το «Κόκκινο Βιβλίο της Χλωρίδας της Κύπρου» το εν λόγω είδος θεωρείται 
«πιθανώς εξαφανισθέν». 

Στην Κύπρο σήμερα φύονται τα ακόλουθα τέσσερα είδη του γένους Origanum: 

 Είδος Χρήση Εξάπλωση Καθεστώς Προστασίας 

1. Origanum cordifolium Καμιά Σπάνιο ενδημικό, 
εύτρωτο 

Δασική Νομοθεσία και 
Σύμβαση Βέρνης 

2. Origanum syriacum 
(ssp. syriacum και ssp. 
bevanii) 

Καμιά Σπάνια ιθαγενή υποείδη 
(Λάπηθος) 

Δασική Νομοθεσία 

3. Origanum majorana var. 
tenuifolium (σαψισιά) 

Παραδοσιακές 
σαρκές (σπάνια) 

Κοινό ενδημικό Δασική Νομοθεσία 

4. Origanum dubium 
(ρίγανη) 

Αρτυματικό Κοινό ιθαγενές (Δάσος 
Πάφου) 

Δασική Νομοθεσία 

 Τα σπανιότερα είδη είναι το Ο. cordifolium και το O. syriacum (ssp. syriacum και ssp. bevanii) τα οποία 
όμως δεν απειλούνται από τη συλλογή αφού δεν έχουν καμία χρήση στο κοινό. Το πρώτο περιλαμβάνεται στο 
«Κόκκινο Βιβλίο της Χλωρίδας της Κύπρου» ως «Εύτρωτο». Βασικά συλλέγεται το είδος Ο. dubium (ρίγανη) 
και σπανιότατα το Ο. majorana var. tenuifolium (σαψισιά). 

 Σύμφωνα με το άρθρο 33 1(β) του Περί Δασών Νόμου του 2012, «οποιοδήποτε μη εξουσιοδοτημένο 
πρόσωπο συλλέγει, εκριζώνει, κόβει οποιοδήποτε είδος χλωρίδας ή καταστρέφει ή υποβαθμίζει το βιότοπο 
του, είναι ένοχο αδικήματος και υπόκειται σε ποινή φυλάκισης που δεν υπερβαίνει το ένα έτος ή σε χρηματική 
ποινή που δεν υπερβαίνει τις €5000 ή και τις δυο ποινές». Με βάση το άρθρο 22, η συλλογή οιουδήποτε 
δασικού προϊόντος συμπεριλαμβανομένης και της ρίγανης απαιτεί τη γραπτή άδεια του Διευθυντή του 
Τμήματος Δασών (ΔΤΔ). 

 Η συλλογή ρίγανης στον τόπο μας γίνεται από ιδιωτικές καλλιέργειες, και από τα δάση Πάφου και 
Τροόδους (σπανιότερα) κατόπιν γραπτής άδειας του ΔΤΔ με τιμή πώλησης 1 ευρώ το κιλό. Κατά την περσινή 
χρονιά (2011) συλλέχτηκαν 360 κιλά ρίγανης κατόπιν άδειας. Οι άδειες συλλογής εκδίδονται μετά το πέρας της 
ανθοφορίας και της απόρριψης των σπερμάτων ώστε να διασφαλίζεται η προστασία και η διαιώνιση του 
είδους. Ένεκα του αχανούς της έκτασης του Δάσους Πάφου και του περιορισμένου προσωπικού τα 
Σαββατοκύριακα, πιθανό κάποιες μικρές ποσότητες να συλλέγονται παράνομα (χωρίς άδεια). Από 
παρατηρήσεις του Τμήματος Δασών όμως δεν έχει επισημανθεί επί του παρόντος υποβάθμιση των 
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πληθυσμών και του οικοτόπου του είδους. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.069, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αριθμό 23.06.010.02.069 και ημερομηνία 14 Σεπτεμβρίου, 2012, 
σχετικά με το ερώτημα σας για τη διαδικασία ανάθεσης της ετοιμασίας της ενδιάμεσης Έκθεσης Αξιολόγησης 
της Προόδου Υλοποίησης του Εθνικού Σχεδίου Δράσης για την Ισότητα Ανδρών και Γυναικών (ΕΣΔΙ) 2007-
2013 στο Μεσογειακό Ινστιτούτο Μελετών Κοινωνικού Φύλου (ΜΙΜΚΦ) και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Κριτήρια που τέθηκαν ως προς τους όρους ανάθεσης της ετοιμασίας της έκθεσης στο ΜΙΜΚΦ 

1.1. Η Υπουργική Επιτροπή Ανδρών και Γυναικών για την παρακολούθηση της υλοποίησης του 
Εθνικού Σχεδίου για την Ισότητα Ανδρών και Γυναικών (2007-2013) αποφάσισε να προχωρήσει 
στην αξιολόγηση της προόδου υλοποίησης του Εθνικού Σχεδίου Δράσης για την Ισότητα επί τη 
βάσει εμπεριστατωμένης έρευνας που θα παρουσίαζε το ΥΔΔΤ. 

1.2. Το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως αποφάσισε την ανάθεση της αξιολόγησης της 
προόδου υλοποίησης του ΕΣΔΙ σε εξωτερικό συνεργάτη/σύμβουλο/εμπειρογνώμονα/ερευνητή, 
προκειμένου αυτή να έχει τα εχέγγυα της αντικειμενικότητας, αλλά και εξειδικευμένης 
επιστημονικής βαρύτητας. 

1.3. Με βάση το άρθρο 84(1)(β) (συνοπτικές διαδικασίες) του περί του Συντονισμού των Διαδικασιών 
Σύναψης Δημόσιων Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων και Υπηρεσιών και για Συναφή Θέματα 
Νόμου του 2006 (Ν.12(Ι)/2006), το ΥΔΔΤ απηύθυνε πρόσκληση για υποβολή προσφορών σε 
τρεις ερευνητικούς φορείς (Μεσογειακό Ινστιτούτο Μελετών Κοινωνικού Φύλου (MIGS), Έδρα 
UNESCO και Έδρα Jean Monnet του Πανεπιστημίου Κύπρου) που εμπλέκονται ενεργά στα 
θέματα ισότητας. 

1.4.  Οι όροι ανάθεσης της ετοιμασίας της έκθεσης ήταν: 

α) διεξαγωγή ποσοτικής και ποιοτικής αξιολόγησης της προόδου που σημειώθηκε, καθώς και 
των προβλημάτων που παρεμποδίζουν την πρόοδο, 

β)  αξιολόγηση της επίδρασης του ΕΣΔΙ στον κυβερνητικό/δημόσιο τομέα, αλλά και στην 
κοινωνία γενικότερα, 

γ)  εκτίμηση κατά πόσο το ΕΣΔΙ κατάφερε να συμβάλει στη σφαιρική και συντονισμένη 
προώθηση των γυναικείων θεμάτων, 

δ)  εισηγήσεις για περαιτέρω βελτίωση της κατάστασης σε σχέση με τα σημεία 1, 2 και 3 και 

ε) η υποβολή της εντός 2 μηνών από την ημερομηνία ανάθεσης. 

1.5. Και οι τρεις φορείς ανταποκρίθηκαν θετικά και υπέβαλαν προσφορές εντός της καθορισμένης 
προθεσμίας. 

1.6. Η Επιτροπή Αξιολόγησης κρίνοντας ότι και οι τρεις υποψήφιοι πληρούσαν τους όρους και τις 
προϋποθέσεις που τέθηκαν για εκτέλεση του εν λόγω έργου, αποφάσισε ομόφωνα να 
κατακυρώσει την προσφορά της αξιολόγησης του ΕΣΔΙ στο Μεσογειακό Ινστιτούτο Μελετών 
Κοινωνικού Φύλου, το οποίο υπέβαλε τη χαμηλότερη προσφορά. 

2. Μορφή της έρευνας που έγινε, το ερωτηματολόγιο και πώς γενικά έγινε η συλλογή του πληροφοριακού 
υλικού 

3. Έκταση της έρευνας, που έγινε σε ποσοτικά, ποιοτικά, γεωγραφικά και άλλα στοιχεία 

 Τα ερωτήματα 2 και 3 απαντώνται ως ακολούθως: 

2.1.  Σκοπός της έκθεσης ήταν η ενδιάμεση αξιολόγηση της προόδου που σημειώθηκε, αλλά και των 
προβλημάτων που εξακολουθούν να υπάρχουν σε σχέση με την υλοποίηση του ΕΣΔΙ κατά την 
περίοδο 2007-2010. Η μεθοδολογία που χρησιμοποιήθηκε ήταν ποσοτική και ποιοτική. 

2.1.1.  Διεξαγωγή ποσοτικής αξιολόγησης του ΕΣΔΙ 

 Για την διεξαγωγή της ποσοτικής αξιολόγησης αναλύθηκε το πληροφοριακό υλικό που 
είχε συλλέξει το ΥΔΔΤ από όλα τα Υπουργεία/Υπηρεσίες και άλλους φορείς 
περιλαμβανομένων των Μη-Κυβερνητικών Οργανώσεων, για τις δράσεις που είχαν 
υλοποιηθεί κατά την περίοδο 2007-2010 μέσω ειδικού εντύπου (δείγμα του οποίου 
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επισυνάπτεται). Έγινε ανάλυση των πληροφοριών ανά θεματική προτεραιότητα, είδος 
δραστηριότητας, προβολής, ομάδα στόχου, αξιολόγηση, και «βιωσιμότητα» των 
αποτελεσμάτων της δράσης. 

2.1.2.  Διεξαγωγή ποσοτικής αξιολόγησης του ΕΣΔΙ 

Για τη συλλογή πρωτογενών δεδομένων και τη διεξαγωγή της ποιοτικής ανάλυσης, 
πραγματοποιηθήκαν έξι ημι-δομημένες σε βάθος συνεντεύξεις με εκπροσώπους του 
Εθνικού Μηχανισμού για τα Δικαιώματα της Γυναίκας, του Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού, του Υπουργείου Εργασίας, της Επιτροπής Ισότητας των Φύλων στην 
Απασχόληση και στην Επαγγελματική Εκπαίδευση, της Συμβουλευτικής Επιτροπής για 
την Πρόληψη και Καταπολέμηση της Βίας στην Οικογένεια, και του Δήμου Λευκωσίας. 

2.1.3.  Για σκοπούς της αξιολόγησης και λαμβάνοντας υπόψη το διαθέσιμο χρόνο για τη 
διεξαγωγή της, εξετάστηκαν ενδελεχώς όλες οι δράσεις που είχαν πραγματοποιηθεί στα 
πλαίσια του ΕΣΔΙ, αρκετές για τις οποίες έγινε εκτενής αναφορά στην έκθεση. Επιπλέον, 
μέσω των συνεντεύξεων είχε γίνει προσπάθεια να εντοπιστούν κοινά προβλήματα στην 
εφαρμογή και σχεδιασμό των δράσεων που περιέχονται στο ΕΣΔΙ, έτσι ώστε να δοθεί μια 
πιο γενική εικόνα των προκλήσεων που αντιμετωπίζει η εφαρμογή του ΕΣΔΙ, με βάση τις 
οποίες έγιναν οι ανάλογες εισηγήσεις. 

2.1.4 Στόχος των συνεντεύξεων ήταν επίσης η συλλογή ποιοτικών στοιχείων, όπως 
υποκειμενικές αντιλήψεις, απόψεις, ιδέες, πεποιθήσεις και εμπειρίες συγκεκριμένων 
προσώπων αναφορικά με το ΕΣΔΙ, ώστε να δημιουργηθεί μια αρτιότερη και περισσότερο 
επεξεργασμένη γνώση, η οποία να περιέχει μια ολιστική και βαθύτερη ερμηνεία για τους 
συμμετέχοντες στην έρευνα και το περιβάλλον τους. Στα πλαίσια των συνεντεύξεων 
έγιναν ερωτήσεις για τα πιο κάτω θέματα: 

• Το επίπεδο ενημέρωσης σχετικά με την ύπαρξη του ΕΣΔΙ όπως και το ρόλο του 
κάθε φορέα στην υλοποίηση των δράσεων του ΕΣΔΙ. 

• Το επίπεδο στο οποίο το Υπουργείο/Υπηρεσία/Οργανισμός είχε εντάξει στο ετήσιο 
πρόγραμμα του δραστηριότητες σχετικές με το ΕΣΔΙ. 

• Τα πιθανά κενά στην υλοποίηση του ΕΣΔΙ, και τα πιθανά εμπόδια/προβλήματα στην 
επιτυχή εφαρμογή του. 

• Οι πόροι, τόσο οι ανθρώπινοι και οι οικονομικοί, που είχαν διατεθεί για την 
υλοποίηση του ΕΣΔΙ. 

• Ο βαθμός διατμηματικού συντονισμού και συνεργασίας για την επίτευξη των στόχων 
και δράσεων του ΕΣΔΙ, καθώς και η συνεργασία των Κυβερνητικών υπηρεσιών με 
γυναικείες οργανώσεις και ΜΚΟ. 

• Η εκτίμηση/αξιολόγηση του κάθε φορέα (Υπουργείου /Υπηρεσίας/Οργάνωσης) για 
την χρησιμότητα του ΕΣΔΙ στην επίτευξη της ισότητας των φύλων, και τον αντίκτυπο 
του στο Υπουργείο/Υπηρεσία/Οργάνωση τους ή/και στην κοινωνία γενικότερα.» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής. Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.088, ημερομηνίας 5 

Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 14 Σεπτεμβρίου 2012, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και 
σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

 Κάθε χρόνο τους καλοκαιρινούς μήνες, παραθεριστές κατασκηνώνουν σε διάφορες περιοχές της 
Χερσονήσου του Ακάμα. Η κατασκήνωση εντός του Κρατικού Δάσους του Ακάμα απαγορεύεται και οι 
παραβάτες καταγγέλλονται και εκδιώκονται. 

 Συνήθως, αυτοί που κατασκηνώνουν στην περιοχή του Ακάμα είναι τακτικοί επισκέπτες και 
κατασκηνώνουν σε ιδιωτικές εκτάσεις όπως στη Λάρα, στα Λουτρά, στο κτήμα Φωτιάδη και σε άλλα 
περίκλειστα ιδιωτικά τεμάχια. Σε αυτές τις εκτάσεις που δεν εφαρμόζεται η Δασική Νομοθεσία, παρατηρείται 
σοβαρή συσσώρευση σκουπιδιών και οχληρία. Για την απομάκρυνση των σκουπιδιών γίνεται τεράστια 
προσπάθεια, τόσο από το Τμήμα Δασών, όσο και από τα Κοινοτικά Συμβούλια Νέου Χωριού, Ίνειας και 
Δρούσιας. 
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 Τα προβλήματα της παράνομης κατασκήνωσης αναμένεται ότι θα επιλυθούν με την υλοποίηση του 
Διαχειριστικού Σχεδίου της Χερσονήσου του Ακάμα. 

 Με την ευκαιρία σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.095, ημερομηνίας 7 

Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.010.02.095 και ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Αναπληρωτή 
Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 13 Σεπτεμβρίου 2012, σχετικά με την 
αναβάθμιση του αλιευτικού καταφυγίου Κάτω Πύργου και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών (ΤΑΘΕ), του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος είναι η Αρμόδια Αρχή για την κατασκευή, διαχείριση και λειτουργία των αλιευτικών 
καταφυγίων, με σκοπό τον ασφαλή ελλιμενισμό των επαγγελματικών αλιευτικών σκαφών. Σε ορισμένα 
αλιευτικά καταφύγια όταν υπάρχει χώρος και για άλλα σκάφη τα οποία τηρούν τα κριτήρια ελλιμενισμού, 
δίνονται άδειες ελλιμενισμού και σε μη επαγγελματικά αλιευτικά σκάφη, νοουμένου ότι δεν επηρεάζουν 
την εύρυθμη λειτουργία του αλιευτικού καταφυγίου και τα οποία καταβάλλουν τα ανάλογα τέλη όπως 
προβλέπεται στον περί Αλιευτικών Καταφυγίων Νόμο και τους σχετικούς Κανονισμούς. 

2. Το αλιευτικό καταφύγιο Κάτω Πύργου κατασκευάστηκε το 1987 για να εξυπηρετήσει τους επαγγελματίες 
ψαράδες της περιοχής. Το 2008-2009 έγιναν σημαντικά έργα βελτίωσης/αναβάθμισης του αλιευτικού 
καταφυγίου τα οποία περιλάμβαναν την κατασκευή νέας αποβάθρας, την ανακατασκευή του κεκλιμένου 
ανέλκυσης/καθέλκυσης σκαφών, την επιδιόρθωση του κρηπιδώματος και την εκβάθυνση της 
λιμενολεκάνης. Τα βελτιωτικά έργα συγχρηματοδοτήθηκαν από το ΕΠΑΛ 2007-2013, με συνολικό 
κόστος €693,000 + ΦΠΑ. Κατά το 2010-2011 πραγματοποιήθηκαν επιπρόσθετα έργα από το Τμήμα 
Δημοσίων Έργων για την προστασία της ακτογραμμής και υπερύψωση του κυματοθραύστη του 
αλιευτικού καταφυγίου με συνολικό κόστος €5.29 εκατομμυρίων. 

3. Σήμερα, στο αλιευτικό καταφύγιο Κάτω Πύργου ελλιμενίζονται μόνιμα περίπου 20 αλιευτικά σκάφη ενώ 
η χωρητικότητα του ξεπερνά τα 100 σκάφη. Όλες οι αιτήσεις που υποβάλλονται για ημερήσιο 
ελλιμενισμό εγκρίνονται αμέσως, ωστόσο για το έτος 2012 δεν υπήρξε κανένα ενδιαφέρον για ημερήσιο 
ελλιμενισμό. 

4.  Βάσει των πιο πάνω, στα πλαίσια αναβάθμισης/βελτίωσης των αλιευτικών καταφυγίων, το ΤΑΘΕ τα 
τελευταία χρόνια, καταβάλλει κάθε προσπάθεια να αναβαθμίσει το αλιευτικό καταφύγιο Κάτω Πύργου. 
Από το εν λόγω αλιευτικό καταφύγιο εξυπηρετούνται πλήρως όλοι οι επαγγελματίες ψαράδες, που είναι 
ο βασικός στόχος του ΤΑΘΕ, καθώς και άλλοι χρήστες που τηρούν τα κριτήρια ελλιμενισμού. Η μέχρι 
τώρα διαχείριση των αλιευτικών καταφυγίων η οποία γίνεται με βάση τον περί Αλιευτικών Καταφυγίων 
Νόμο και τους σχετικούς Κανονισμούς, είναι αποτελεσματική και δεν κρίνεται σκόπιμη οποιαδήποτε 
αλλαγή στο καθεστώς του αλιευτικού καταφυγίου. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.099, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2012, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.099 και ημερομηνία 18.9.2012, σχετικά 
με το πιο πάνω θέμα, και σας αναφέρω τα ακόλουθα: 

1. Το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, μέσω του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας, 
επιτηρεί την εφαρμογή των περί Αντιμετώπισης των Κινδύνων Ατυχημάτων Μεγάλης Κλίμακας 
σχετιζομένων με Επικίνδυνες Ουσίες Κανονισμών του 2001 και 2006. Οι Κανονισμοί αυτοί εναρμονίζουν 
πλήρως την κυπριακή νομοθεσία με τις πρόνοιες της Οδηγίας SEVESO II, εκτός από τις πρόνοιες για τα 
εξωτερικά σχέδια επείγουσας ανάγκης και τη χρήση γης. Για τα θέματα αυτά αρμοδιότητα έχουν η 
Δύναμη Πολιτικής Άμυνας και το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, αντίστοιχα. 

2. Το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας, στο πλαίσιο επιτήρησης της εφαρμογής της πιο πάνω νομοθεσίας 
επιθεωρεί πάνω σε τακτική βάση όλες τις μεγάλες εγκαταστάσεις αποθήκευσης υγραερίου και 
πετρελαιοειδών στο παραλιακό μέτωπο της περιοχής Λάρνακας-Δεκέλειας, καθώς και τον 
Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό Βασιλικού που εμπίπτουν στις πρόνοιες των εν λόγω Κανονισμών. Στο 
πλαίσιο αυτό πραγματοποιείται τουλάχιστον μια επιθεώρηση σε κάθε εγκατάσταση κάθε χρόνο. Ειδικά 
κατά τη διάρκεια του 2011, έχουν γίνει τρεις επιθεωρήσεις σε κάθε εγκατάσταση. Κατά το 2012 έχουν 
πραγματοποιηθεί επιθεωρήσεις σε όλες τις εγκαταστάσεις μέσα στον Ιούλιο. 
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3. Κατά τη διάρκεια του 2011, σύμφωνα με τις υποχρεώσεις που έχουν οι διαχειριστές των εγκαταστάσεων 
με βάση τη νομοθεσία, λήφθηκαν οι επικαιροποιημένες εκθέσεις ασφάλειας των εγκαταστάσεων 
αποθήκευσης υγραερίου και πετρελαιοειδών. Το Τμήμα, σε συνεργασία με Ειδικό Σύμβουλο Καθηγητή 
του Πολυτεχνείου Κρήτης, αξιολόγησε τις εκθέσεις αυτές. Μετά την ολοκλήρωση της αξιολόγησης των 
εκθέσεων ακολούθησε επιθεώρηση κατά την οποία έγινε συζήτηση με τους διαχειριστές των 
εγκαταστάσεων των αποτελεσμάτων και των τελικών συμπερασμάτων. Τα συμπεράσματα από την 
αξιολόγηση των εκθέσεων έχουν κοινοποιηθεί στους διαχειριστές των εγκαταστάσεων. Σημειώνεται ότι 
από τα αποτελέσματα, τόσο το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας όσο και ο ειδικός σύμβουλος θεωρούν 
ότι οι εκθέσεις ασφάλειας είναι πλήρεις, τα μέτρα που λαμβάνονται στις εν λόγω εγκαταστάσεις είναι 
κατάλληλα για την πρόληψη των ατυχημάτων μεγάλης κλίμακας και το προσωπικό των εγκαταστάσεων 
είναι κατάλληλα εκπαιδευμένο για την ασφαλή λειτουργία τους. 

4. Οι διαχειριστές των εγκαταστάσεων σε συνεργασία με την Διοίκηση Πολιτικής Άμυνας και το Τμήμα 
Επιθεώρησης Εργασίας έχουν ετοιμάσει πληροφορίες επαρκείς, πλήρεις και σύμφωνες με το 
Παράρτημα VII των πιο πάνω Κανονισμών. Οι πληροφορίες αυτές δόθηκαν από τον διαχειριστή και την 
Διοίκηση Πολιτικής Άμυνας από πόρτα σε πόρτα προς τους επηρεαζόμενους κατοίκους της περιοχής. 

5. Οι διαχειριστές των εγκαταστάσεων έχουν ετοιμάσει εσωτερικά σχέδια επείγουσας ανάγκης και η 
Διοίκηση Πολιτικής Άμυνας εξωτερικά σχέδια επείγουσας ανάγκης για αντιμετώπιση οποιουδήποτε 
ατυχήματος. Σημειώνεται ότι, τα συμπεράσματα από τις αξιολογήσεις των εκθέσεων ασφαλείας έχουν 
σταλεί στην Διοίκηση Πολιτικής Άμυνας για να αξιολογηθούν σε σχέση με την αναγκαιότητα εκπόνησης 
νέων ή τροποποίησης των υφιστάμενων εξωτερικών σχεδίων. 

6. Σύμφωνα με τους περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας (Ατυχήματα Σχετιζόμενα με Επικίνδυνες Ουσίες) 
Κανονισμούς του 2003 και 2008 (Κ.Δ.Π.759/2003, Κ.Δ.Π.399/2008) η Πολεοδομική Αρχή, κατά την 
άσκηση ελέγχου της ανάπτυξης, λαμβάνει υπόψη ως ουσιώδη παράγοντα, μεταξύ άλλων, την ανάγκη 
πρόληψης ατυχημάτων μεγάλης κλίμακας που σχετίζονται με επικίνδυνες ουσίες και περιορισμού των 
συνεπειών τους, καθώς επίσης τις απόψεις του κοινού, όταν η ανάπτυξη αφορά: 

i. εγκατάσταση νέας μονάδας, 

ii. μετατροπές ή προσθήκες σε υφιστάμενη μονάδα, 

iii. νέα χωροταξικά έργα γύρω από υφιστάμενες μονάδες, όπως οδοί επικοινωνίας, χώροι όπου 
συχνάζει το κοινό και ζώνες κατοικίας όταν τα έργα αυτά ή ο τόπος εγκατάστασής τους ενδέχεται 
να αυξήσουν τον κίνδυνο ατυχήματος μεγάλης κλίμακας ή να επιδεινώσουν τις συνέπειές του. 

7. Στις πιο πάνω αναφερόμενες περιπτώσεις, η Πολεοδομική Αρχή, κατά την άσκηση των εξουσιών της 
διαβουλεύεται με τον Διευθυντή του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας, όπως και με άλλες Αρμόδιες 
Αρχές και υπηρεσίες που έχουν εξουσία λήψης αποφάσεων για τις εν λόγω περιπτώσεις. 

8. Το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας έχει ετοιμάσει κατευθυντήριες γραμμές με τίτλο «Κατευθυντήριες 
Οδηγίες για την χωροθέτηση αναπτύξεων κοντά σε επικίνδυνες εγκαταστάσεις και νέων εγκαταστάσεων 
που καλύπτονται από τους περί Αντιμετώπισης των Κινδύνων Ατυχημάτων Μεγάλης Κλίμακας 
Σχετιζομένων με Επικίνδυνες Ουσίες Κανονισμούς του 2001 και 2006», τις οποίες εφαρμόζει για να 
εκφράσει θετική ή αρνητική γνωμοδότηση στα πλαίσια της πιο πάνω διαβούλευσης. Οι εν λόγω 
Κατευθυντήριες Οδηγίες έχουν συζητηθεί και συμφωνηθεί με το Υπουργείο Εσωτερικών, το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως και άλλες Πολεοδομικές Αρχές. 

9. Με βάση τις πιο πάνω κατευθυντήριες γραμμές, η περιοχή γύρω από κάθε εγκατάσταση χωρίζεται σε 
τρεις ομόκεντρες ζώνες ανάλογα με την έκταση των συνεπειών του χείριστου ατυχήματος που μπορεί να 
συμβεί στην εγκατάσταση. 

10. Η Ζώνη I, που είναι η ζώνη με τις μεγαλύτερες συνέπειες, στην οποία σε περίπτωση του χείριστου 
ατυχήματος, το 50% του πληθυσμού, για το οποίο οι συνέπειες αναμένεται να είναι θανατηφόρες, δεν 
μπορεί να χαρακτηρίζεται ως οικιστική. Στη ζώνη αυτή περιλαμβάνονται περιοχές που έχουν ήδη 
χαρακτηριστεί ως οικιστικές και έχουν ανεγερθεί αρκετές κατοικίες και άλλα υποστατικά. 

11. Στις Ζώνες II και III επιτρέπεται η ανάπτυξη με περιορισμό στην πυκνότητα και στο είδος της ανάπτυξης. 

 Με βάση τα πιο πάνω, το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων θεωρεί ότι τα μέτρα που 
λαμβάνονται διασφαλίζουν πλήρη συμμόρφωση με τις πρόνοιες της Οδηγίας SEVESO II.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.131, ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 
«Επιχορήγηση Ιδιωτικού Κέντρου Περιβαλλοντικών Μελετών Κρήτου Τέρρα 
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 Επιθυμώ να αναφερθώ στην επιστολή σας με ημερ. 28 Σεπτεμβρίου 2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα 
και να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

1.  Η μη επιχορήγηση του Ιδιωτικού Κέντρου Περιβαλλοντικών Μελετών Κρήτου Τέρρα είναι απόρροια των 
οικονομικών περικοπών που έχουν γίνει στον προϋπολογισμό του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού. 
Οι περικοπές στις χορηγίες αφορούν στο σύνολο όλων των ιδιωτικών φορέων και οργανισμών στους 
οποίους δίνονταν επιχορηγήσεις και όχι μόνο στο συγκεκριμένο Κέντρο, το οποίο σημειώνεται ότι έχει 
λάβει μέχρι τώρα το μεγαλύτερο ποσό επιχορηγήσεων από κάθε άλλη ιδιωτική πρωτοβουλία. 
Σημειώνεται ότι το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού προέβη έγκαιρα στην ενημέρωση της 
εκτελεστικής Διευθύντριας του Οργανισμού για τη διακοπή της επιχορήγησης, οκτώ μήνες πριν από την 
έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς 2012-2013, προκειμένου να κάνουν τους δικούς τους 
προγραμματισμούς (επισυνάπτεται η σχετική επιστολή). Επιπρόσθετα, θα ήθελα να σας αναφέρω ότι η 
επιχορήγηση τόσο του ιδιωτικού Κέντρου Περιβαλλοντικών Μελετών Κρήτου Τέρρα όσο και άλλων 
ιδιωτικών πρωτοβουλιών δίδονταν κατόπιν οδηγιών των εκάστοτε Υπουργών Παιδείας και Πολιτισμού, 
για αυτό και περιλαμβάνονταν στο Κονδύλι «Έκτακτες Χορηγίες» ως μη επαναλαμβανόμενο ποσό. 
Σημειώνεται, ότι στον Εθνικό Στρατηγικό Σχεδιασμό για την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση και την 
Εκπαίδευση για την Αειφόρο Ανάπτυξη, ο οποίος έτυχε δημόσιας διαβούλευσης και συζητήθηκε πριν 
την οριστικοποίηση του και την έγκρισή του από το Υπουργικό Συμβούλιο (Αρ. Απ. 66.145, Αρ. 
Πρότασης 971/2007), στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος συμπεριλαμβάνεται ειδικό εδάφιο 
για τις ιδιωτικές περιβαλλοντικές πρωτοβουλίες και τα ιδιωτικά ΚΠΕ στο οποίο αναφέρεται ότι: 

“Οι περιοχές που δεν περιλαμβάνονται στο δίκτυο Κέντρων τον Υ.Π.Π. μπορούν να 
λειτουργήσουν στο πλαίσιο της ιδιωτικής πρωτοβουλίας και το Π.Ι. μπορεί να παρέχει 
συμβουλευτική στήριξη και παιδαγωγικό υλικό ή οποιαδήποτε άλλη βοήθεια χρειασθεί. 

Αναφορικά με το ενδεχόμενο αιτήματος για οικονομική επιχορήγηση, από το Υ.Π.Π., Κέντρων 
που λειτουργούν σε ιδιωτική βάση, σημειώνεται ότι το αίτημα μπορεί να εξετασθεί κατά τη 
σύσταση των ειδικών επιτροπών για υλοποίηση του σχεδίου, εάν και εφόσον η συγκεκριμένη 
ιδιωτική πρωτοβουλία πληροί συγκεκριμένα κριτήρια τα οποία αφορούν σε κτηριακές 
εγκαταστάσεις, στην κατοχή νόμιμη άδεια λειτουργίας, στο προσωπικό, στο πρόγραμμα 
εκπαίδευσης, στην περιοχή περιβαλλοντικού ενδιαφέροντος, στο μη κερδοσκοπικό του 
χαρακτήρα. Τα κριτήρια θα καθορισθούν στη συνέχεια με ακρίβεια και σαφήνεια. Σημειώνεται ότι 
η οικονομική επιχορήγηση που μπορεί να δοθεί για ένα χρόνο δε συνεπάγεται οικονομική 
επιχορήγηση και τον επόμενο χρόνο. Το αίτημα για οικονομική στήριξη θα επανεξετάζεται κάθε 
χρόνο μετά από την υποβολή σχετικής αίτησης και κατάθεσης όλων των δικαιολογητικών που 
θα ζητηθούν, αλλά και του σχετικού οικονομικού προϋπολογισμού που θα διαθέτει το Υ.Π.Π. για 
το σκοπό αυτό” (σελ. 51). 

2. Σχετικά με την αναφορά ότι η χορηγία είναι πολύ μικρότερη από τα έξοδα λειτουργίας ενός κρατικού 
Κέντρου, σημειώνεται ότι μια επιχορήγηση που καλύπτει αριθμό μαθητών/τριών μόνο της Επαρχίας 
Πάφου δεν μπορεί να είναι συγκρίσιμη με τα έξοδα λειτουργίας των Κρατικών Κέντρων Περιβαλλοντικής 
Εκπαίδευσης που καλύπτουν όλη την Κύπρο και έχουν δεχτεί από το 2005 που ξεκίνησε η επίσημη 
λειτουργία του Δικτύου πέραν των 100.000 μαθητών/τριών, εκπαιδευτικών, φοιτητών και 
επαγγελματιών. Επιπρόσθετα, θα πρέπει να σημειωθεί ότι και τα τέσσερα Κρατικά Κέντρα 
στελεχώνονται συνολικά από 7 εκπαιδευτικούς, τους οποίους συνεπικουρούν οι εκπαιδευτικοί των 
ομάδων των σχολείων που συμμετέχουν στα περιβαλλοντικά εκπαιδευτικά προγράμματα, έτσι ώστε να 
υπάρχει εξοικονόμηση οικονομικών πόρων. Αντίθετα, το Ιδιωτικό Κέντρο Κρήτου Τέρρα στελεχώνεται με 
7 άτομα. 

3. Αναφορικά με την μη συμπερίληψη του ιδιωτικού Κέντρου Περιβαλλοντικών Μελετών Κρήτου Τέρρα 
στην εγκύκλιο που αναρτάται για το Κρατικό Δίκτυο Κέντρο Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης σημειώνεται 
ότι το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού έχει την ευθύνη ελέγχου και εποπτείας των δικών του 
Κρατικών Κέντρων Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης. Αυτό συνεπάγεται ότι τόσο η συγγραφή των 
περιβαλλοντικών εκπαιδευτικών προγραμμάτων του Δικτύου των ΚΠΕ του ΥΠΠ, όσο και η διδασκαλία 
τους γίνονται από έμπειρους και καταρτισμένους εκπαιδευτικούς, λειτουργούς του Υπουργείου Παιδείας 
και Πολιτισμού. Επίσης, η ευθύνη ελέγχου τόσο των κτηριακών υποδομών, όσο και του εξοπλισμού είναι 
στο Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού και στις Κοινότητες που έχουν δημιουργηθεί και στηρίζουν τα 
Κρατικά ΚΠΕ στη βάση του άρθρου 10(4) περί Σχολικών Εφορειών Νόμων 1997-2008. Ως εκ τούτου δεν 
είναι δυνατό στην ίδια εγκύκλιο προς τα δημόσια σχολεία να περιληφθούν και ιδιωτικές πρωτοβουλίες 
στις οποίες ναι μεν τα περιβαλλοντικά εκπαιδευτικά προγράμματα αξιολογούνται, αλλά το Υπουργείο 
Παιδείας και Πολιτισμού δεν έχει ευθύνη ελέγχου. 

4. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού αναγνωρίζοντας τη συνεισφορά του Ιδιωτικού Κέντρου 
Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης Κρήτου Τέρρα, του έχει παραχωρήσει σχετική άδεια τόσο για να 
ενημερώνει τα δημόσια σχολεία, όσο και για να έχουν τη δυνατότητα τα δημόσια σχολεία να το 



461 

 

επισκέπτονται (επισυνάπτεται η σχετική επιστολή). Σε καμία περίπτωση, συνεπώς, δεν στέρησε το 
δικαίωμα σε δημόσια σχολεία να το επισκέπτονται. Τα Κέντρα Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης είναι 
συμπληρωματικές δομές για στήριξη των σχολείων στις περιβαλλοντικές τους δράσεις, σε συνάρτηση με 
τα προβλεπόμενα στο Αναλυτικό Πρόγραμμα για την ΠΕ/ΕΑΑ. Όπως και στα Κρατικά ΚΠΕ επαφίεται 
στην αυτονομία και στην ελεύθερη επιλογή του κάθε σχολείου να αποφασίσει εάν θέλει να συμμετέχει 
στα περιβαλλοντικά εκπαιδευτικά προγράμματα, ανάλογα πρέπει να ισχύει και στα ιδιωτικά. 
Σημειώνεται, επίσης ότι στα πλαίσια της πολιτικής του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού για 
αυτονόμηση των σχολικών μονάδων και επιλογής των φορέων (κρατικών και ιδιωτικών) που θέλουν να 
επισκεφθούν ή να συνεργασθούν μαζί τους, το Υπουργείο κατάρτισε για κάθε Επαρχία ειδικούς 
καταλόγους στους οποίους σημειώνονται οι περιβαλλοντικοί φορείς και οργανισμοί με τους οποίους τα 
σχολεία μπορούν να συνεργασθούν, οι οποίοι βρίσκονται αναρτημένοι στην ιστοσελίδα του Αναλυτικού 
Προγράμματος για την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση/Εκπαίδευση για την Αειφόρο Ανάπτυξη. 
http://www.schools.ac.cy/klimakio/Themata/perivallontiki_ekpaidefsi/index.html. Στην Επαρχία Πάφου το 
ΥΠΠ έχει συμπεριλάβει τόσο στους φορείς συνεργασίας με τα σχολεία όσο και στους χώρους 
διενέργειας επισκέψεων και το ιδιωτικό Κέντρο της Κρήτου Τέρρα. 

5. Υπενθυμίζεται ότι το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού δεσμεύτηκε από τη Βουλή στις 5 Νοεμβρίου 
2004, να καταρτίσει τον Εθνικό Στρατηγικό Σχεδιασμό για την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση, όπως 
επίσης και να καταρτίσει το Κρατικό Δίκτυο Κέντρων Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης. Η εργασία αυτή 
έγινε στη βάση της εκπόνησης συστηματικής μελέτης, ώστε να διαμορφωθεί μια συνολική, 
συγκροτημένη, συστηματική και οργανωμένη κρατική πολιτική που θα απορρέει από το ΥΠΠ και θα 
αντιμετωπίζει τα πράγματα σφαιρικά σε ό,τι αφορά την προσέγγιση και εξέταση των θεμάτων του 
περιβάλλοντος στα σχολεία του τόπου μας, μειώνοντας παράλληλα τον κατακερματισμό των διαφόρων 
δράσεων, ιδιωτικών και κρατικών.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.147, ημερομηνίας 2 

Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτή κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη με αρ. 23.06.010.02.147 και 
ημερομηνία 2 Οκτωβρίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή της Αναπλ. Γενικής Διευθύντριας της 
Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 4 Οκτωβρίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Οι σημερινές τιμές του νερού άρδευσης που παρέχεται από τα Κυβερνητικά Υδατικά Έργα (ΚΥΕ) 
ισχύουν από την 1/1/2004, σύμφωνα με Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου (αρ. 59.156 και ημερ. 
17/12/2003) με βάση την οποία, οι τιμές του νερού που παρέχεται για άρδευση από τα ΚΥΕ είναι ίδιες σε όλες 
τις αρδευτικές περιοχές των ΚΥΕ παγκύπρια. Διαφέρουν όμως ανάλογα με την προέλευση ή τη χρήση του 
νερού ως εξής: 

Χρήση Νερού Φρέσκο αδιύλιστο νερό από 
φράγματα/Κυβ. Γεωτρήσεις 

Ανακυκλωμένο νερό 

Σε άτομα για 
γεωργική/κτηνοτροφική 

παραγωγή 

€0,17/κυβ. μέτρα €0,17/κυβ. μέτρα 

Σε Αρδευτικά Τμήματα €0,15/κυβ. μέτρα €0,05/κυβ. μέτρα 

Για βιομηχανική κατανάλωση €0,19/κυβ. μέτρα  

Για άρδευση χώρων πρασίνου €0,34/κυβ. μέτρα €0,15/κυβ. μέτρα 

 Αντίστοιχα, οι τιμές του νερού άρδευσης που παρέχεται από τα Αρδευτικά Τμήματα προς τους 
καταναλωτές τους είναι διαφοροποιημένες (ανόμοιες) και εφαρμόζονται με βάση τους Κανονισμούς 
Διαχείρισης/Τελών του κάθε Αρδευτικού Τμήματος. Το ΤΑΥ δεν διαθέτει στοιχεία για τις τιμές όλων των 
Αρδευτικών Τμημάτων αλλά γνωρίζουμε ότι είναι αρκετά ψηλότερες από τις τιμές που ισχύουν στα ΚΤΕ και 
επίσης αρκετά διαφορετικές μεταξύ τους. 

 Με σκοπό την εφαρμογή του Άρθρου 9 της Οδηγίας-Πλαίσιο περί Υδάτων 2000/60/ΕΚ, έχουν εγκριθεί 
από το Υπουργικό Συμβούλιο τον Ιούλιο του 2011, σχετικοί Κανονισμοί με βάση τους οποίους υιοθετούνται 
ομοιόμορφα οι βασικές αρχές τιμολόγησης του νερού παγκύπρια. Οι Κανονισμοί θα τεθούν σε ισχύ αφού 
ψηφιστούν από τη Βουλή των Αντιπροσώπων. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.157, ημερομηνίας 4 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφορικά με το πιο πάνω ερώτημα και σε συνέχεια της επιστολής σας με ημερομηνία 04/10/2012, 
σας πληροφορώ ότι οι Πολιτιστικές Υπηρεσίες του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού δεν προσεγγίστηκαν 
από τους κληρονόμους του ιστορικού δημάρχου Λευκωσίας Θεμιστοκλή Δέρβη, προκειμένου να συζητηθεί η 
παραχώρηση ή πώληση κάποιων από τα αντικείμενα της περιουσίας του.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.164, ημερομηνίας 9 Οκτωβρίου 2012, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ. 15.10.2012, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας αναφέρω 
ότι: 

 Το προσχέδιο Κανονισμών με τίτλο «Οι περί Ασφάλειας και Υγείας στην Εργασία (Συμφωνία-Πλαίσιο 
σχετικά με την πρόληψη των τραυματισμών από αιχμηρά αντικείμενα στον νοσοκομειακό τομέα και ευρύτερα 
στον τομέα παροχής φροντίδας υγείας)», οι οποίοι έχουν ετοιμαστεί με σκοπό την εναρμόνιση με την Οδηγία 
2010/32/ΕΕ, έχουν σταλεί για νομοτεχνικό έλεγχο στο Γενικό Εισαγγελέα της Δημοκρατίας στις 10.8.2012, 
αφού είχαν προηγουμένως εγκριθεί από το Εργατικό Συμβουλευτικό Σώμα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.182, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

«Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σε συνέχεια της επιστολής σας με αρ. φακ. 23.06.010.02.182 
ημερομηνίας 18 Οκτωβρίου 2012, επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

2. Η παραχώρηση του κτιρίου του πρώην Αστυνομικού Σταθμού Γιαλιάς στα Κοινοτικά Συμβούλια Αγίας 
Μαρίνας και Γιαλιάς είχε συζητηθεί σε συνάντηση του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως με τους 
Προέδρους των Κοινοτικών Συμβουλίων Αγίας Μαρίνας και Γιαλιάς που πραγματοποιήθηκε στο Υπουργείο 
τούτο στις 10.9.2012. Συγκεκριμένα, έγινε εισήγηση για σύναψη συμφωνίας/δέσμευσης με το Κοινοτικό 
Συμβούλιο Αγίας Μαρίνας και Γιαλιάς για εκμίσθωση του κτιρίου του πρώην Αστυνομικού Σταθμού Γιαλιάς για 
ορισμένη χρονική περίοδο, νοουμένου ότι θα επιδιορθωθεί ολόκληρο το κτίριο με έξοδα του Κοινοτικού 
Συμβουλίου και χρηματοδότηση από τον Έπαρχο Πάφου και παραχωρηθεί στην Αστυνομία ο αναγκαίος 
χώρος για στέγαση της υπηρεσίας Κοινοτικής Αστυνόμευσης της περιοχής και άλλων ενδεχόμενων 
στεγαστικών της αναγκών της Αστυνομίας. Ακολούθως, ο Αρχηγός Αστυνομίας συμφώνησε με την 
προαναφερθείσα εισήγηση. 

3. Ως εκ τούτου, προωθείται η υποβολή σχετικής Πρότασης προς το Υπουργικό Συμβούλιο για την έγκριση 
της εκμίσθωσης στα Κοινοτικά Συμβούλια Αγίας Μαρίνας και Γιαλιάς μέρους του κτιρίου του Αστυνομικού 
Σταθμού Γιαλιάς.» 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Δε θα γίνει σήμερα συζήτηση για το Κεφάλαιο Τέταρτο. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Η επόμενη 
συνεδρία της Βουλής ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 15 Νοεμβρίου, στις 4.00 μ.μ., με την ακόλουθη 
ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:  Νομοθετική εργασία  
 1.  Ο περί Πιστοποιούντων Υπαλλήλων Νόμος του 2011. 

(Αρ. Φακ. 23.01.052.015-2011). 

 2.  Οι περί Αποχετεύσεων Πάφου (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.014-2010). 

 3.  Ο περί της Ίδρυσης, των Δραστηριοτήτων και της Εποπτείας 
των Ταμείων Επαγγελματικών Συνταξιοδοτικών Παροχών 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.087-2012). 

 4.  Ο περί Πολιτικών Κομμάτων Νόμος του 2012. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.106-2012). 



463 

 

 5.  Ο περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως Φόρων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.205-2012). 

 6.  Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.083-2012). 

 7.  Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 5) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.214-2012). 

 8.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 3) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.080-2012). 

 9.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - Διεύθυνση Νοσηλευτικών 
Υπηρεσιών, Νοσηλευτικός Κλάδος Ψυχικής Υγείας - Θέσεις 
Προϊστάμενου/ης Νοσηλευτικού Λειτουργού και Βοηθού 
Προϊστάμενου/ης Νοσηλευτικού Λειτουργού (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.071-2012). 

 10.  Οι περί Δημόσιων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών (Ανώτατο Ποσό 
για την Κάλυψη Βασικών Αναγκών) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.076-2012). 

 11.  Ο περί της Σύμβασης του Ρότερνταμ περί της Διαδικασίας 
Συναίνεσης μετά από Ενημέρωση για Ορισμένα Επικίνδυνα 
Χημικά Προϊόντα και Προϊόντα Φυτοπροστασίας στο Διεθνές 
Εμπόριο (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.130-2012). 

 12.  Ο περί του Τρίτου Πρόσθετου Πρωτοκόλλου της Ευρωπαϊκής 
Σύμβασης Εκδόσεως Φυγοδίκων (Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.149-2012). 

 13.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της Κυπριακής Δημοκρατίας και 
του Κράτους του Ισραήλ για Συνεργασία στους Τομείς των 
Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας και της Ενεργειακής Απόδοσης 
(Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.154-2012). 

 14.  Ο περί της Συμφωνίας των Αντιπροσώπων των Κρατών Μελών 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που συνήλθαν στα πλαίσια του 
Συμβουλίου, σχετικά με την Προστασία Διαβαθμισμένων 
Πληροφοριών οι οποίες ανταλλάσσονται προς το συμφέρον της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης (Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.025-2012). 

 15.  Ο περί της Συμφωνίας Αεροπορικών Μεταφορών μεταξύ της 
Ευρωπαϊκής Κοινότητας και των Κρατών Μελών της, αφενός, 
και του Καναδά, αφετέρου, (Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.106-2012). 

 16.  Ο περί της Συμφωνίας Αεροπορικών Μεταφορών μεταξύ της 
Ευρωπαϊκής Κοινότητας και των Κρατών Μελών της, αφενός, 
και των Ηνωμένων Πολιτειών της Αμερικής, αφετέρου, που 
υπογράφηκε στις Βρυξέλλες στις 25 Απριλίου 2007 και στην 
Ουάσινγκτον στις 30 Απριλίου 2007 (Τροποποιητικό 
Πρωτόκολλο) (Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.109-2012). 

 17.  Ο περί Ναυαγοσωστών σε Περιοχές Προστασίας των 
Λουομένων στη Θάλασσα Νόμος του 2009. 
(Αρ. Φακ. 23.01.050.152-2009). 
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 18.  Ο περί Μεταφοράς Αναπτυξιακών Δικαιωμάτων Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.026-2011). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:  Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 
 1. «Οι κατασκοπευτικές δραστηριότητες των Βρετανών και η 

ανάγκη της επιβαλλόμενης νόμιμης αντίδρασης της Κυπριακής 
Δημοκρατίας». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή  
κ. Γιώργου Βαρνάβα). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.013-2012). 

 2. «Η ανάγκη προστασίας της δημόσιας υγείας και του φυσικού 
περιβάλλοντος από τη διάθεση γενετικά τροποποιημένων 
τροφών και την καλλιέργεια γενετικά τροποποιημένων ποικιλιών 
φυτών». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή  
κ. Γιώργου Περδίκη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.014-2012). 

[Στις 13 Νοεμβρίου 2012 κυκλοφόρησε συμπληρωματική ημερήσια διάταξη: 

 Ο Πρόεδρος της Βουλής των Αντιπροσώπων ανακοινώνει στα αξιότιμα μέλη ότι στην ημερήσια διάταξη 
της συνεδρίας της Βουλής για την Πέμπτη, 15 Νοεμβρίου 2012, στις 4.00 μ.μ., προστίθεται το ακόλουθο θέμα: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:  Νομοθετική εργασία  
 Ο περί Δημόσιας Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) 

Νόμος του 2011. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.037-2011).] 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  5.54 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 
Αδάμου Αδάμος Μαυρίδης Μάριος 

Αντωνίου Αντώνης  Μαυρονικόλα Ρούλα 

Βαρνάβα Γιώργος Μέσης Χρίστος 

Γαβριήλ Γιαννάκης Μητσόπουλος Τάσος  

Γεωργιάδης Χάρης Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γεωργίου Γεώργιος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Γεωργίου Γιώργος Νικολαΐδης Νίκος 

Δαμιανού Άριστος Νικολάου Ιωνάς 

Δημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαγεωργίου Πάμπος 

Δίπλαρος Ευθύμιος Παπαδόπουλος Νικόλας 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Κατσουρίδης Νίκος Προκοπίου Γεώργιος 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σαρίκας Φειδίας 

Κουλίας Ζαχαρίας Σταυριανός Πανίκκος 

Κουτσού Νίκος Στυλιανίδης Χρήστος 
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Κυπριανού Ανδρέας Συλλούρης Δημήτρης 

Κυριακίδου Αθηνά Τάσου Γεώργιος 

Κωνσταντίνου Κώστας Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Τορναρίτης Νίκος 

Κώστα Κώστας Φακοντής Αντρέας 

Λαμάρης Γιάννος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Λουκαΐδης Γιώργος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 
Μαχτεσιάν Βαρτκές  

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Αναφορά του προεδρεύοντος της συνεδρίασης κ. Αδάμου Αδάμου στη Διεθνή Ημέρα Ανάμνησης και 
τήρηση μονόλεπτης σιγής στη μνήμη των θυμάτων των δύο παγκόσμιων πολέμων. 

2. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

3. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί του Δικαιώματος Πνευματικής Ιδιοκτησίας και Συγγενικών 
Δικαιωμάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012», συζήτηση (Ά. Δαμιανού, Ι. Νικολάου, Ν. 
Παπαδόπουλος, Δ. Συλλούρης) και απόφαση για αναβολή του. 

4. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Ποινικής Δικονομίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012» και 
για την πρόταση νόμου «Ο περί Ποινικής Δικονομίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2012» και 
ψήφισή τους σε ενιαίο κείμενο νόμου με τον τίτλο «Ο περί Ποινικής Δικονομίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) 
Νόμος του 2012». 

5. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Ευρωπαϊκών Ομίλων Οικονομικού Σκοπού (ΕΟΟΣ) (Εφαρμοστικές 
Διατάξεις) Νόμος του 2012» και για τους κανονισμούς «Οι περί Ευρωπαϊκών Ομίλων Οικονομικού 
Σκοπού (Τέλη και Δικαιώματα) Κανονισμοί του 2012», ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο και έγκριση των 
κανονισμών. 

6. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Επίσημα Ημερολόγια, Ναυτολόγια και 
Εξαμηνιαίες Καταστάσεις) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» και έγκρισή τους. 

7. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί της Διεθνούς Σύμβασης (ΟΥΝΕΣΚΟ) κατά του Ντόπινγκ στον 
Αθλητισμό (Τροποποιητικός) (Κυρωτικός) Νόμος του 2012» και ψήφισή του σε νόμο.  

8. Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Κτηματομεσιτών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» και 
ψήφισή της σε νόμο. 

9. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί της Παραχώρησης Κυβερνητικών Εγγυήσεων για τη Σύναψη 
Δανείων ή/και την Έκδοση Ομολόγων από Πιστωτικά Ιδρύματα Νόμος του 2012», παρατηρήσεις του κ. 
Ζαχαρία Κουλία και ψήφισή του σε νόμο.  

10. Ερωτήσεις βουλευτών: 

 Η παροχή σε Τουρκοκυπρίους των κατεχομένων δωρεάν φοίτησης σε ιδιωτικά σχολεία - Οικονομικά 
προβλήματα του θεραπευτικού και εκπαιδευτικού κέντρου “Ανεμώνη” - Η μετακίνηση του χοιροστασίου 
Μαραθούντας - Αίτημα κοινότητας Αγίας Μαρινούδας για αποκατάσταση του παλιού σκυβαλότοπου - 
Αίτημα κοινότητας Αγίας Μαρινούδας για δημιουργία λαογραφικού μουσείου - Αίτημα κοινότητας 
Χλώρακα για παραχώρηση γης για διαμόρφωση χώρου λουομένων - Αίτημα κοινότητας Χλώρακα για 
βελτιωτικά οδικά έργα στη λεωφόρο Τάφοι των Βασιλέων - Αιτήματα κοινότητας Κουκλιών για βελτιωτικά 
και οδικά έργα - Αίτημα Νέου Χωριού Πάφου για δημιουργία χώρου λουομένων και ενίσχυση για 
καθαρισμό των παραλιών - Αίτημα κοινότητας Χλώρακα για έγκριση δανειοδότησης και κρατική στήριξη 
για ασφαλτοστρώσεις δρόμων - Αίτημα κοινότητας Κουκλιών για διαχωρισμό οικοπέδων για φτωχές 
οικογένειες - Αίτημα κοινότητας Κουκλιών για παραχώρηση γης για δημιουργία κοινοτικής παραλίας - 
Αίτημα κοινότητας Κινούσας για εγγραφή δρόμων - Αίτημα κοινότητας Νέου Χωριού Πάφου για 
κατασκευή παρακαμπτηρίου - Το πρόβλημα των πυρκαγιών στο χώρο απόρριψης αδρανών υλικών 
στην περιοχή Μαραθούντας - Γυναίκες στην Εθνική Φρουρά - Νομοσχέδιο για το σύμφωνο ελεύθερης 
συμβίωσης - Σεξουαλικά αδικήματα κατά ανηλίκων - Τροχαίες παραβάσεις και εισπραχθέντα πρόστιμα - 
Χρηματικά βοηθήματα σε Τουρκοκυπρίους φοιτητές κρατικών πανεπιστημίων - Κρατική χρηματοδότηση 
της φοίτησης Τουρκοκυπρίων μαθητών και φοιτητών - Εκρίζωση ακακιών από το Τμήμα Δασών - 
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Ενδεχόμενα οφέλη για την Κύπρο από συμπληρωματικό ευρωπαϊκό προϋπολογισμό - Εκδηλώσεις για 
την 20ή επέτειο του προγράμματος LIFE και Κύπρος - Μαθητικός πληθυσμός και τρόπος ανάπτυξής του 
στην περιοχή Τηλλυρίας - Διαχείριση και αποκατάσταση περιοχών “Natura” και χρηματοδότηση έργων 
από το πρόγραμμα LIFE - Οι προτεινόμενες από το Συμβούλιο της ΕΕ περικοπές επί του σχεδίου 
προϋπολογισμού της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και η θέση της Κυπριακής Δημοκρατίας - Μελέτη 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων για τις ανάγκες σε αστικά ταξί - Επαγγελματικά ταξίδια κρατικών 
αξιωματούχων και λειτουργών σε επιχειρηματικές και πρώτες θέσεις - Η παραχώρηση νάρθηκα για 
χρήση από παιδιά με προβλήματα της σπονδυλικής στήλης - Διαχείριση περιπτώσεων μαθητών 
χρηστών εξαρτησιογόνων ουσιών και γονέων - Διαχείριση περιπτώσεων μαθητών με ψυχιατρικές 
διαταραχές - Ανήλικοι σε προγράμματα αποτοξίνωσης - Εγγραφή δρόμου που συνδέει τον Κάτω Πύργο 
με το ξωκλήσι της Παναγίας Γαλόκτιστης - Ανάγκη ελέγχου της ρύπανσης και της αδειοδότησης 
εργοστασίων παραγωγής ασφάλτων στο δήμο Ιδαλίου - Κρατικοί αξιωματούχοι και εθελοντική περικοπή 
μισθών - Αιτήματα για ενίσχυση των οικογενειών με τρίδυμα και άνω - Ανάγκη ενθάρρυνσης των 
γυναικών για καταγγελία των διακρίσεων λόγω φύλου - Το πρόβλημα των ανείσπρακτων εξωδίκων από 
Τουρκοκυπρίους, τουρίστες και υπηκόους τρίτων χωρών. 

11. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

 Στέγαση της Κυπριακής Βιβλιοθήκης - Αναβάθμιση του δρόμου Άρμου-Κονιών - Αναβάθμιση δρόμου 
στις κοινότητες Παρεκκλησιάς και Πύργου - Επιδιόρθωση του δρόμου Νατάς-Αναρίτας - Βελτίωση των 
συνθηκών στο Ειδικό Σχολείο “Ευαγγελισμός” - Ανάπλαση του πυρήνα της κοινότητας Μοσφιλωτής - 
Έλεγχος για επικίνδυνες συσκευές αδυνατίσματος στην αγορά - Αναβάθμιση του εμπορικού κέντρου στο 
συνοικισμό Δερύνειας - Αντικατάσταση του δικτύου υδατοπρομήθειας στην Αγία Βαρβάρα - Έκδοση 
τίτλων ιδιοκτησίας και κατασκευή χώρου στάθμευσης στην Ακρούντα - Αναβάθμιση του οδικού δικτύου 
Αγίων Βαβατσινιάς-Μαχαιρά και κατασκευή του δρόμου Βαβατσινιάς-Μελίνης - Ανακατασκευή του 
δρόμου Σωτήρας-Δερύνειας και κατάταξή του ως μικτού πολεοδομικού έργου - Συμβάσεις μεταξύ του 
Τμήματος Δασών και εργολάβων - Έκθεση της FRONTEX για την είσοδο λαθρομεταναστών από τα 
κατεχόμενα στη Δημοκρατία - Ένταξη της Οδούς σε χαμηλή υψομετρική ζώνη - Επιδιόρθωση του 
παλιού δρόμου Λάρνακας-Λεμεσού - Διοργάνωση εκδρομών με σκάφη για παράνομο ψάρεμα 
καρχαριών - Παραχώρηση σε αιτητές άδειας για γεώτρηση - Παγκύπρια καταγραφή των γεωτρήσεων 
από το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων - Εκπόνηση τεχνοοικονομικής μελέτης για δημιουργία τραμ - 
Πρόγραμμα χωριστής συλλογής οικιακών φαρμάκων - Υπερβόσκηση στον Ακάμα - Υπεράντληση νερού 
από αδειοδοτημένες διατρήσεις - Παροχή άρδευσης σε αγροτεμάχια στην περιοχή Νοτίου Αγωγού - 
Διαχείριση των πτητικών πυροσβεστικών μέσων - Ανεξέλεγκτη κάρπωση της ρίγανης - Ανάθεση μελέτης 
για την ισότητα στο Μεσογειακό Ινστιτούτο Μελετών Κοινωνικού Φύλου - Περιβαλλοντική καταστροφή 
στη χερσόνησο του Ακάμα από κατασκηνωτές - Ανάγκη αναβάθμισης του αλιευτικού καταφυγίου του 
Κάτω Πύργου - Οδηγία για την πρόληψη ατυχημάτων από επικίνδυνες ουσίες στους χώρους 
αποθήκευσης πετρελαιοειδών - Η αποδέσμευση κονδυλίου για το Κυπριακό Κέντρο Περιβαλλοντικών 
Μελετών - Τιμολόγηση νερού κατά αρδευτική περιοχή - Πλειστηριασμός της συλλογής της οικογένειας 
Θεμιστοκλή Δέρβη - Ευρωπαϊκή Οδηγία για την πρόληψη τραυματισμών από αιχμηρά αντικείμενα στο 
νοσοκομειακό τομέα - Αίτημα για παραχώρηση παλιών αστυνομικών κτιρίων στα κοινοτικά συμβούλια 
Αγίας Μαρίνας Χρυσοχούς και Γιαλιάς. 
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	Παρόντες׃
	Λευτέρης Χριστοφόρου, πρόεδρος Γιαννάκης Γαβριήλ
	Ζαχαρίας Ζαχαρίου Κώστας Κώστα
	Ανδρέας Μιχαηλίδης  Άγγελος Βότσης
	Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο, καθώς και τους πιο πάνω κανονισμούς που κατατέθηκαν μαζί σε πολλές συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στο χρονικό διάστημα μεταξύ 3ης Ιουλίου και 30ής Οκτωβρίου 2012.
	Στα πλαίσια των πιο πάνω συνεδριάσεων κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, του Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη του ίδιου υπουργείου, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα...
	Σημειώνεται ότι η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στις συνεδρίες της επιτροπής, απέστειλε όμως σχετική επιστολή, ημερομηνίας 2 Ιουλίου 2012, στην οποία αναφέρεται, μεταξύ άλλων, ότι τα υπό εξέταση σχέδια νόμου δεν εμπί...
	Σκοπός του προτεινόμενου νόμου είναι η θέσπιση διατάξεων οι οποίες είναι αναγκαίες για την εφαρμογή του Κανονισμού (ΕΟΚ) αρ. 2137/85 του Συμβουλίου της 25ης Ιουλίου 1985 σχετικά με την ίδρυση Ευρωπαϊκού Ομίλου Οικονομικού Σκοπού (ΕΟΟΣ) στην Κυπριακή ...
	Ειδικότερα, σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, με τον προτεινόμενο νόμο θεσπίζονται τα ακόλουθα:
	1. Εισάγεται στο εθνικό δίκαιο η έννοια του Ευρωπαϊκού Ομίλου Οικονομικού Σκοπού (ΕΟΟΣ), ο οποίος συνιστάται σύμφωνα με τους όρους, τη διαδικασία και τα αποτελέσματα που προβλέπονται στον πιο πάνω κανονισμό και στον οποίο μπορούν να συμμετέχουν ως μέρ...
	2. Στόχος της παρούσας εναρμονιστικής νομοθεσίας είναι η δημιουργία του κατάλληλου νομοθετικού πλαισίου που θα διέπει τη σύμβαση σύστασης και την εσωτερική λειτουργία ΕΟΟΣ ο οποίος πρόκειται να συσταθεί με έδρα τη Δημοκρατία ή που έχει μεταφέρει την έ...
	3. Σε περίπτωση παράβασης των σχετικών άρθρων του Κανονισμού (ΕΟΚ) αρ. 2137/85 και των συναφών εφαρμοστικών διατάξεων του παρόντος νομοσχεδίου, το αρμόδιο επαρχιακό δικαστήριο κηρύττει τη διάλυση του ομίλου, ύστερα από αίτηση οποιουδήποτε ενδιαφερομέν...
	4. Το παρόν νομοσχέδιο περιλαμβάνει πρόνοια για τήρηση από τον Έφορο Εταιρειών και Επίσημο Παραλήπτη Μητρώου ΕΟΟΣ στο οποίο εγγράφονται οι ΕΟΟΣ με έδρα τη Δημοκρατία, καθώς επίσης και ειδικού μητρώου καταστημάτων στο οποίο εγγράφονται καταστήματα που ...
	Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών είναι ο καθορισμός τελών για τις πράξεις ή υπηρεσίες που θα διενεργεί ο Έφορος Εταιρειών και Επίσημος Παραλήπτης, με βάση τον προτεινόμενο νόμο, όπως ψηφιστεί σε νόμο.
	Συγκεκριμένα, στο παράρτημα των υπό εξέταση κανονισμών περιλαμβάνεται πίνακας στον οποίο καθορίζονται τα τέλη που καταβάλλονται και εισπράττονται από τον Έφορο Εταιρειών και Επίσημο Παραλήπτη για οποιαδήποτε πράξη εγγραφής ή καταχώρισης ή για οποιαδή...
	Στα πλαίσια της εξέτασης των πιο πάνω σχεδίων νόμου, ο Παγκύπριος Δικηγορικός Σύλλογος απέστειλε σχετική επιστολή, ημερομηνίας 2 Ιουλίου 2012, η οποία περιλαμβάνει τις ακόλουθες παρατηρήσεις:
	1. Η δήλωση που υποβάλλεται, σύμφωνα με το εδάφιο (3) του άρθρου 3 του νομοσχεδίου, με το έντυπο με αριθμό ΕΟΟΣ 1, το οποίο παρατίθεται στο Παράρτημα Ι, ως επαρκής απόδειξη της συμμόρφωσης με τις απαιτήσεις του νόμου και των δυνάμει αυτού εκδιδόμενων ...
	2. Ο Παγκύπριος Δικηγορικός Σύλλογος συμφωνεί απόλυτα με τις υπόλοιπες πρόνοιες του νομοσχεδίου και θεωρεί τον προτεινόμενο νόμο αναγκαίο για εναρμόνιση με τον ευρωπαϊκό Κανονισμό (ΕΟΚ) αρ. 2137/85.
	Ο εκπρόσωπος του ΣΕΛΚ, τοποθετούμενος επί των προνοιών του νομοσχεδίου, δήλωσε ότι ο ΣΕΛΚ συμφωνεί, διερωτήθηκε όμως κατά πόσο το εν λόγω νομοσχέδιο πρέπει να τροποποιηθεί, έτσι ώστε οι ΕΟΟΣ να υποχρεώνονται στην ετοιμασία και υποβολή οικονομικών κατ...
	Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, τοποθετούμενη επί των προνοιών του νομοσχεδίου και ειδικότερα επί των παρατηρήσεων τόσο του Παγκύπριου Δικηγορικού Συλλόγου όσο και του ΣΕΛΚ, απέστειλε σχετική επιστολή, ημερομηνίας 18...
	1. Αναφορικά με το αν ενδείκνυται η ενσωμάτωση ρύθμισης για ετοιμασία οικονομικών καταστάσεων στο άρθρο 27 του υπό εξέταση νομοσχεδίου, ο ΕΟΟΣ, ακόμα και αν θεωρηθεί «πρόσωπο» και ειδικότερα «εταιρεία» για τους σκοπούς του περί Φορολογίας του Εισοδήμα...
	Το υφιστάμενο άρθρο 30 του περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως Φόρων Νόμου δεν εφαρμόζεται στους ομίλους, αλλά μόνο στα μέλη τους.  Εναπόκειται λοιπόν στον Έφορο Φόρου Εισοδήματος να αποφασίσει, και σε περίπτωση καταφατικής απάντησης να τεκμηριώσει, αν οι ...
	Καταλήγοντας στο πιο πάνω συμπέρασμα για μη εφαρμογή του άρθρου 30 στους ΕΟΟΣ, δεν παραγνωρίζεται ότι ειδικά για τους σκοπούς του άρθρου 30 του περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως Φόρων Νόμου ο συνεταιρισμός περιλαμβάνεται στον όρο “πρόσωπο” και του επιβάλ...
	Περαιτέρω, σε περίπτωση που, λόγω των εξηγήσεων που θα δώσει ο Έφορος Φόρου Εισοδήματος, αποφασιστεί ότι ο ΕΟΟΣ πρέπει να ετοιμάζει και οικονομικές καταστάσεις, επειδή είναι αναγκαίες για την αποτελεσματική φορολόγηση των μελών του, τότε μπορεί να προ...
	«27(1) Κάθε ΕΟΟΣ τηρεί βιβλία λογαριασμών, σύμφωνα με αποδεκτές λογιστικές αρχές, οι οποίοι ελέγχονται σύμφωνα με αποδεκτές ελεγκτικές αρχές από πρόσωπο που έχει άδεια να διοριστεί ελεγκτής εταιρείας, σύμφωνα με τον περί Εταιρειών Νόμο.».
	2. Αναφορικά με το ζήτημα ποιος θα εκπροσωπεί τον όμιλο στο δικαστήριο, ο ΕΟΟΣ θα έχει αυτοτελή ικανότητα δικαίου, η οποία θα εξακολουθεί να υφίσταται μέχρι την περάτωση της εκκαθάρισης, και θα εκπροσωπείται έναντι τρίτων από ένα όργανο που θα διακρίν...
	3. Σε σχέση με την εισήγηση του Παγκύπριου Δικηγορικού Συλλόγου ως προς την απαίτηση ένορκης δήλωσης από δικηγόρο, προκειμένου να διασφαλίζεται και να αποδεικνύεται η τήρηση των νόμιμων προϋποθέσεων εγγραφής του ΕΟΟΣ στο σχετικό μητρώο, επισημαίνονται...

